
ΘΕΜΑΤΑ
Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9167, 9234
2. ‘Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Ε. Κωνσταντινίδη, σελ. 9228
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές από το

Δηµοτικό Σχολείο Νέας Μεσηµβρίας Θεσσαλονίκης, το 3ο Γυµνάσιο Ωραι-
οκάστρου Θεσσαλονίκης, το 7ο Δηµοτικό Σχολείο Μεταµόρφωσης Αττι-
κής, το 1ο Γυµνάσιο Ελευθερίου Κορδελιού Θεσσαλονίκης και µέλη του
Ιδρύµατος Fulbright, σελ. 9196, 9201, 9204, 9211, 9213, 9233

4. Αναφορά στην επίθεση που δέχθηκε ο Νοµπελίστας Ερευνητής κ.
James D. Watson, στις πρόσφατες επιθέσεις εναντίον Υπουργών, και κα-
ταδίκη αυτών, σελ. 9194, 9195, 9196, 9197, 9198

5. Ενηµέρωση για την πρόταση που έγινε οµόφωνα αποδεκτή, από τη
Διάσκεψη των Προέδρων, ύστερα από εισήγηση του Προέδρου της Βου-
λής κ. Φίλιππου Πετσάλνικου, σχετικά µε την οικονοµική ενίσχυση και των
ανήλικων τέκνων των στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας που δολοφονή-
θηκαν κατά την εκτέλεση των καθηκόντων τους, σελ. 9195

6. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9200, 9203
7. Ανακοινώνεται η απόφαση για την παράταση της παρακράτησης µε

την οποία µειώνεται η βουλευτική αποζηµίωση υπέρ του Εθνικού Ταµείου
Κοινωνικής  Συνοχής, δεδοµένου ότι η σχετική απόφαση για την παράταση
που είχε ληφθεί πέρυσι, λήγει στις 30 Απριλίου του τρέχοντος έτους, σελ.
9208-9209

8. Ανακοινώνεται ότι εκατόν δώδεκα (112) Βουλευτές του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος, κατέθεσαν Πρόταση για τη σύσταση Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
κατά το άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος και τα άρθρα 153 και
επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003
περί «Ποινικής ευθύνης των Υπουργών», ώστε να διερευνηθεί ενδεχόµενη
ποινική ευθύνη του πρώην Υπουργού Εθνικής  Άµυνας κ. Απόστολου-Αθα-
νάσιου Τσοχατζόπουλου, σχετικά µε την από 15.02.2000 σύµβαση για την
κατασκευή και παράδοση στο Πολεµικό Ναυτικό τριών υποβρυχίων τύπου
214 µεταξύ της Κοινοπραξίας Ελληνικά Ναυπηγεία Σκαραµαγκά (ΕΝΑΕ)
Ferrostaal AG-HDW, για τις αξιόποινες πράξεις: α) Της παθητικής δωρο-
δοκίας σε βάρος του Ελληνικού Δηµοσίου (άρθρο 235 Ποινικού Κώδικα,
όπως αυτό ίσχυε κατά τον κρίσιµο χρόνο, δηλαδή κατά το έτος 2000, σε
συνδυασµό µε το άρθρο 1 παράγραφος 1 του ν. 1608/1950) και β) της νο-
µιµοποίησης εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες, µε τη µορφή της
απόκτησης και κατοχής περιουσίας, εν γνώσει, κατά το χρόνο κτήσης, του
γεγονότος ότι προέρχεται από εγκληµατικές δραστηριότητες (άρθρα 1
στοιχείο α’, περίπτωση αιζ’, στοιχεία β/ γ’,  παράγραφοι 1, 4, 5, 6 , 7, 8 του
ν. 2331/1995, όπως η περίπτωση αιζ’,  προστέθηκε µε το άρθρο 2, παρά-
γραφος 16 του ν. 2479/1997, που ήταν ο νόµος που ίσχυε κατά τον κρίσιµο
χρόνο, δηλαδή κατά το έτος 2000), δεδοµένου ότι ο ανωτέρω κατά παρά-
βαση των καθηκόντων του, ενδεχοµένως ζήτησε και έλαβε άµεσα ή µε τη
µεσολάβηση τρίτων προσώπων για τον εαυτό του ωφελήµατα οποιασδή-
ποτε φύσεως, προκειµένου να προβεί σε ενέργεια που ανάγεται στα κα-
θήκοντά του, και ενδεχοµένως απέκτησε ή κατέχει περιουσία, εν γνώσει,
κατά το χρόνο κτήσης, του γεγονότος ότι η περιουσία αυτή προέρχεται
από εγκληµατικές δραστηριότητες, σελ. 9215-9224

9. Συγχαρητήρια αναφορά στον αθλητή κ. Λευτέρη Πετρούνια που
πήρε στο Ευρωπαϊκό Πρωτάθληµα χάλκινο µετάλλιο επί των κρίκων, σελ.
9228, 9234

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9167-9170
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 9170-9191
3. Συζήτηση επίκαιρης ερώτησης, προς τον Υπουργό Προστασίας του

Πολίτη, σχετικά µε το καθεστώς ανοχής και τη σύσταση επιτροπής για
τους λαθροµετανάστες του Μεγάρου “ΥΠΑΤΙΑ” κ.λπ., σελ. 9192

4. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το
µετρό της Θεσσαλονίκης, σελ. 9199-9234

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Εθνικής  Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών και Δικαιο-

σύνης, Διαφάνειας και  Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδια νό-
µων:

i. “Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου  Άµυνας του
Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας,
σχετικά µε τη Διεξαγωγή  Στρατιωτικών Ασκήσεων και Εκπαίδευσης και
την Παροχή Υποστήριξης Φιλοξενούντος  Έθνους”, σελ. 9201

ii. “Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ρουµανίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας όσον αφορά

στην Παροχή Υποστήριξης  Έθνους Υποδοχής για την Εκτέλεση των Επι-
χειρήσεων και Ασκήσεων του ΝΑΤΟ”, σελ. 9201

β) Οι Υπουργοί Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, Οικο-
νοµικών, Εξωτερικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, Πολιτισµού και Τουρισµού και Επικρατείας κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: “Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Λευκορωσίας
για Οικονοµική, Επιστηµονική και Τεχνολογική Συνεργασία”, σελ. 9201

γ) Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Οικο-
νοµικών, Εξωτερικών, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Επικρατείας κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: “Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβερνήσεως της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως της Σοσιαλιστικής Δηµοκρατίας
του Βιετνάµ για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επενδύσεων”,
σελ. 9201

δ) Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών και Εξωτερικών
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: “Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της
Ελληνικής Δηµοκρατίας, εκπροσωπούµενης από το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη και της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας, εκ-
προσωπούµενης από το Οµοσπονδιακό Υπουργείο Εσωτερικών, σχετικά
µε την ανταλλαγή Αστυνοµικών Συνδέσµων σε θέµατα Ασύλου”, σελ. 9201

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:                                          
Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την  Έκθεσή

της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: “Αναµόρφωση πλαι-
σίου λειτουργίας Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων, Οργανισµού Δια-
χείρισης Δηµοσίου Χρέους, Δηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών,
σύσταση Γενικής Γραµµατείας Δηµόσιας Περιουσίας και άλλες διατάξεις”,
σελ. 9211

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί της αναφοράς στην επίθεση που δέχθηκε o Νοµπελίστας

Ερευνητής κ. James D. Watson, στις πρόσφατες επιθέσεις εναντίον
Υπουργών, και καταδίκη αυτών:

ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 9197
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 9197
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 9195, 9196, 9198
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 9195, 9196
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 9194, 9195, 9196, 9197
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 9198
ΤΖΕΚΗΣ  Α. , σελ. 9198
Β. Επί της ενηµέρωσης για την πρόταση που έγινε οµόφωνα αποδε-

κτή, από τη Διάσκεψη των Προέδρων, ύστερα από εισήγηση του Προ-
έδρου της Βουλής κ. Φίλιππου Πετσάλνικου, σχετικά µε την οικονοµική
ενίσχυση και των ανήλικων τέκνων των στελεχών των Σωµάτων Ασφα-
λείας που δολοφονήθηκαν κατά την εκτέλεση των καθηκόντων τους:

ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 9195
Γ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ Κ. , σελ. 9200
ΖΗΣΗ Ρ. , σελ. 9200, 9203
Δ. Επί της απόφασης για την παράταση της παρακράτησης µε την

οποία µειώνεται η βουλευτική αποζηµίωση υπέρ του Εθνικού Ταµείου
Κοινωνικής  Συνοχής, δεδοµένου ότι η σχετική απόφαση για την παρά-
ταση που είχε ληφθεί πέρυσι, λήγει στις 30 Απριλίου του τρέχοντος
έτους:

ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ.  9210                                                                                
ΤΖΕΚΗΣ  Α. , σελ. 9212
Ε. Επί της επίκαιρης ερώτησης:
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 9192, 9193, 9194
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 9192, 9194
ΣΤ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 9204
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ Κ. , σελ. 9200, 9215, 9227
ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 9203, 9204
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 9202, 9225, 9233
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 9199, 9214, 9230
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 9228, 9229, 9231, 9232
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 9210, 9211, 9226, 9227, 9230, 9232
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Α. , σελ. 9213
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 9225, 9226, 9227, 9228, 9229, 

9230, 9231, 9232, 9233, 9234
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 9211
ΡΕΠΠΑΣ Δ. , σελ. 9205, 9206, 9207
ΤΖΕΚΗΣ  Α. , σελ. 9212, 9213, 9233

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’

Παρασκευή 15 Απριλίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 15 Απριλίου 2011, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 14/3/2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΚΑ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
14 Απριλίου 2011, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολό των
σχεδίων νόµου: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας, περί της συνεργασίας για την Καταπολέµηση του
Εγκλήµατος, ιδιαιτέρως της Τροµοκρατίας, της Παράνοµης Δια-
κίνησης Ναρκωτικών και του Οργανωµένου Εγκλήµατος».

2. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Δηµο-
κρατίας της Αλβανίας σχετικά µε την εφαρµογή της Συµφωνίας
µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Δηµοκρατίας της Αλβανίας περί συνεργασίας των Υπουργείων
Δηµόσιας Τάξης αυτών σε θέµατα αρµοδιότητάς τους».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας για τη συµµετοχή της Δηµοκρα-
τίας της Βουλγαρίας και της Ρουµανίας στον Ευρωπαϊκό Οικο-
νοµικό Χώρο, µετά της Τελικής Πράξεως αυτής και των Κοινών
Δηλώσεων των συµβαλλοµένων µερών της Συµφωνίας».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Άγγελο Κολοκο-
τρώνη, Βουλευτή Νοµού Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

A. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυ-
φλών εκφράζει τις προτάσεις της για τη βελτίωση της ποιότητας
περίθαλψης των ασθενών, τον περιορισµό της σπατάλης και την
εξοικονόµηση υλικών και ανθρωπίνων πόρων στα δηµόσια νοσο-
κοµεία της Χώρας.

2) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Συλλό-
γων Γονέων και Κηδεµόνων του Δηµοτικού Σχολείου και Γυµνα-
σίου Μακρυκάπας Νοµού Εύβοιας εκφράζουν τη διαµαρτυρία
τους στην απόφαση του κλεισίµατος του Γυµνασίου Μακρυκά-
πας.

3) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σκύρου αι-
τείται την αύξηση στο ναυλολόγιο της γραµµής Κύµης-Σκύρου.

4) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σκύρου εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για την εγκύκλιο που αφορά τον
τρόπο κατάρτισης προϋπολογισµού των δήµων.

5) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Χανίων Κρήτης αιτείται
την επίσπευση των διαδικασιών πληρωµής των ωροµίσθιων κα-
θηγητών στο ΤΕΙ Κρήτης.

6) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το
Κέντρο Προστασίας Καταναλωτών αιτείται την επέκταση της νο-
µοθεσίας για τα πυροτεχνήµατα και τα αυτοσχέδια πυροτεχνή-
µατα, προκειµένου να ακολουθούν τις νόµιµες διαδικασίες
αξιολόγησης.

7) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αποστράτων Αξιω-
µατικών Σωµάτων Ασφαλείας εκφράζει τις θέσεις, τους προβλη-
µατισµούς και τις προτάσεις της αναφορικά µε µια σειρά ζητη-
µάτων που αφορούν την Ελληνική Αστυνοµία.

8) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Εργατοϋπαλλήλων του Δήµου Αθη-
ναίων εκφράζει τις θέσεις, τις ενστάσεις και τις προτάσεις της
αναφορικά µε το µείζον θέµα που έχει προκύψει µε τους συµβα-
σιούχους του Δήµου Αθηναίων.

9) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία οι Πανεπιστηµιακοί Ιατροί της Ιατρικής Σχο-
λής του Αριστοτέλειου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης εκφράζουν
τις θέσεις, τις ενστάσεις και τις παρατηρήσεις τους επί του προ-
σχεδίου του νόµου «Δωρεά και µεταµόσχευση οργάνων και
άλλες διατάξεις» .

10) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Συνεταιρισµός Ε.Δ.Χ. Αυτοκινητι-
στών Παιονίας Νοµού Κιλκίς αιτείται την αποπληρωµή των
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χρηµάτων του σχετικά µε το έργο µεταφοράς των µαθητών για
την σχολική χρονιά 2010-2011.

11) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος «Αδελφότητα Λαυκιω-
τών» εκφράζει την αντίθεσή του για την προοπτική κατάργησης
του Γυµνασίου και Λυκείου Καλλιάνων Νοµού Κορινθίας.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Διοι-
κητικό Συµβούλιο της Παµποντιακής Οµοσπονδίας Ελλάδος ζητά
τη δωρεάν παραχώρηση ανταλλάξιµου οικόπεδου στο Σύλλογο
Καυκασίων Καλαµαριάς «Ο Προµηθέας»  για τη δηµιουργία κέν-
τρου πολιτισµού. 

13) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επι-
χειρήσεων και Βιοµηχανιών (ΣΘΕΒ) εκφράζει τη δυσαρέσκειά
του στην πρόθεση του Υπουργείου Οικονοµικών για την επιβολή
Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στο φυσικό αέριο.

14) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για τις προτιθέµενες
ενέργειες του Υπουργείου Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων
προκειµένου να εξεταστούν οι υποψήφιοι οδηγοί στο Νοµό Ηµα-
θείας. 

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου του Νoµού
Λασιθίου αιτείται την οικονοµική ενίσχυση του δήµου, προκειµέ-
νου να αποκατασταθούν οι ζηµιές από τη θεοµηνία της 11ης Δε-
κεµβρίου 2010 στο λιµενικό έργο Σισίου και στην παραλία της
Αµµουδάρας.

16) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων Εκπαιδευ-
τικών ΤΕΙ Καβάλας καταθέτουν τα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν και ζητούν την επίλυσή τους. 

17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σαµοθράκης αιτείται να τύχει
ανάλογης προσοχής στην αξιολόγηση η εταιρεία «Hellenic Geo-
thermal Holdings», σχετικά µε την υλοποίηση του ερευνητικού
προγράµµατος που αφορά το γεωθερµικό πεδίο της Σαµοθρά-
κης.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία o κ. Νίκος Φωτόπουλος, πολύ-
τεκνος εκφράζει την αντίθεσή του για την καθιέρωση εισοδηµα-
τικών ορίων σχετικά µε τη χορήγηση πολυτεκνικών επιδοµάτων.

19) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιοτεχνών
Εµπόρων Νοµού Ηλείας καταγγέλλει εγκατάλειψη της Ηλείας,
µε αφορµή δυσοίωνες προβλέψεις για τα δροµολογηµένα ανα-
πτυξιακά έργα, όπως η Ολυµπία Οδός, το πολιτικό αεροδρόµιο
της Ανδραβίδας, το λιµάνι του Κατακόλου και ο σιδηρόδροµος.

20) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ξυλοκάστρου-Ευρω-
στίνης ζητά την έγκριση του ΟΣΕ παραχώρησης χώρου για την
ολοκλήρωση του παρακαµπτήριου δρόµου στην περιοχή Δερβε-
νίου. 

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαντουδίου-
Λίµνης Αγίας Άννας Νοµού Ευβοίας ζητά την κάλυψη του κενού
στο ΕΠΑΛ Μαντουδίου, εκπαιδευτικού ειδικότητας πληροφορι-
κής ΠΕ 19-20. 

22) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Θηβαίων αιτείται να δοθεί
προσωρινή άδεια λειτουργίας των δηµοτικών σφαγείων Θήβας,
µε σκοπό την εξυπηρέτηση της αγοράς της ευρύτερης περιοχής
κατά την εορταστική περίοδο του Πάσχα.

23) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων του Πειραµατικού Γυµνασίου-Λυκείου Φαναρίου Καρδίτσας
αιτείται να παραµείνει σε λειτουργία το Ενιαίο Λύκειο Φαναρίου
και να στηριχτεί από τις Λυκειακές Τάξεις της Μαγούλας, οι
οποίες καταργούνται.

24) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Τοπικής
Κοινότητας Σταυρού Δήµου Διρφύων-Μεσσαπίων καταθέτει προ-
τάσεις σχετικά µε τις συγχωνεύσεις των σχολικών µονάδων της
περιοχής. 

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κύριοι Γαϊτανάκης Ιωάννης και Σπανά-
κης-Βορεάδης Γεώργιος αιτούνται την έκδοση τροπολογίας ή δι-
ευκρινιστικής εγκυκλίου που να αφορά στο άρθρο 14 του ν. 3731
του ΤΠΕΣΔΔΑ και συγκεκριµένα, στην παράγραφο 2, σχετικά µε
τις αµοιβαίες µετατάξεις.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι διοριστέοι ΙΚΑ της 9Κ/2008 διαµαρτύ-
ρονται για την καθυστέρηση στο νόµιµο διορισµό τους και ζη-
τούν την άµεση επίλυση του ζητήµατός τους. 

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Βασιλική Χάµου αιτείται την ύπαρξη
διευκρινίσεων περί της άρσης σχετικής διάταξης του ν.3863/
2010 που εξαιρεί µητέρες ανίκανων τέκνων για βιοποριστική ερ-
γασία από τη δυνατότητα εξαγοράς πλασµατικού χρόνου ανερ-
γίας.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την
κατάργηση των µετεγγραφών των πολυτέκνων φοιτητών.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ΔΣ του Συλλόγου Μηχανικών
Ανωτάτης Τεχνολογικής Εκπαίδευσης αιτείται τη δηµιουργία Ενι-
αίου Επιµελητηριακού Φορέα µηχανικών, που θα απευθύνεται σε
όλους τους µηχανικούς της Ανώτατης Εκπαίδευσης χωρίς δια-
κρίσεις, όπου θα είναι ξεκάθαρος ο τρόπος και η δοµή λειτουρ-
γίας του νέου αυτού φορέα.

30) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας του Συλ-
λόγου της Γενικής Τράπεζας της Ελλάδος αιτείται την άµεση τα-
κτοποίηση του προβλήµατος που έχει δηµιουργηθεί στο Ταµείο
Ασφαλίσεως Τραπεζών µε την µη ανανέωση της σύµβασης των
γιατρών-ελεγκτών.

31) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-
τεχνών Εµπόρων Νοµού Ηλείας καταγγέλλει εγκατάλειψη της
Ηλείας µε αφορµή δυσοίωνες προβλέψεις για τα δροµολογη-
µένα αναπτυξιακά έργα όπως η Ολυµπία Οδός, το πολιτικό αε-
ροδρόµιο της Ανδραβίδας, το λιµάνι του Κατακόλου και ο
σιδηρόδροµος.

32) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Λασιθίου Κρήτης
αιτείται την άµεση λειτουργία της Σχολής Επαγγελµάτων Κρέα-
τος στη Νεάπολη ή τη λειτουργία τµήµατος για την εξυπηρέτηση
των ενδιαφεροµένων.
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33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΕΣΑµεΑ δηλώνει την αντίθεση
της για την επικείµενη κατάρρευση του δηµόσιου συστήµατος
πρόνοιας, εξαιτίας των τραγικών οικονοµικών προβληµάτων που
αντιµετωπίζουν τα ιδρύµατα µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα για
τα άτοµα µε βαριές αναπηρίες 

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι διοριστέοι εκπαιδευτικοί του
διαγωνισµού του ΑΣΕΠ του 2008 αιτούνται την επίλυση του θέ-
µατος της εκκρεµότητας του διορισµού τους και την άµεση απο-
κατάσταση της αδικίας που έγινε εις βάρος τους.

35) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλόγων
Ηλείας αιτείται την άµεση έναρξη της λειτουργίας των Ιαµατικών
λουτρών του Καϊάφα.

36) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών-Βιοτεχνών-Εµπόρων
Νοµού Ηλείας αιτείται να ολοκληρωθούν τα αναπτυξιακά έργα
Ολυµπία Οδός, πολιτικό αεροδρόµιο Ανδραβίδας και λιµάνι Κα-
τακόλου στο πλαίσιο της υλοποίησης του «Σχεδίου για την Ανα-
συγκρότηση της καθηµαγµένης Ηλείας».

37) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της Κοινότητας Καβουσίου
Νοµού Λασιθίου αιτούνται την άµεση αναθεώρηση του Γενικού
Πολεοδοµικού Σχεδίου Ιεράπετρας µε την ενεργή συµµετοχή πο-
λιτών και φορέων.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι διοριστέοι της προκήρυξης
8Κ/2008 ζητούν να γίνει σεβαστή η προτεραιότητα διορισµού
τους και να συνεχιστεί οµαλά η διαδικασία απορρόφησης τους,
εντάσσοντας τους στις θέσεις που αναµένεται να ανακοινωθούν
τις επόµενες ηµέρες, βάσει του ν. 3833/2010.

39) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σητείας Νοµού Λασιθίου αι-
τείται την εγκατάσταση τριών προκατασκευασµένων αιθουσών
διδασκαλίας στο χώρο του 2ου Δηµοτικού Σχολείου Σητείας.

40) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την επιτακτική ανάγκη
επίλυσης του αποχετευτικού προβλήµατος στο Δήµο Σπάτων -
Αρτέµιδος.

41) Ο Βουλευτής Αττικής  κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ελευσίνας
Δυτικής Αττικής αιτείται την αξιοποίηση ιδιόκτητου οικοπέδου
του Οργανισµού για τη στέγαση υπηρεσιών του ΙΚΑ.

42) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι του Φορέα Διαχείρισης
Εθνικού Δρυµού Παρνασσού αιτούνται την άµεση καταβολή των
δεδουλευµένων τους, οι οποίοι παραµένουν απλήρωτοι εδώ και
δέκα µήνες.

43) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την επιβολή στους κα-
τοίκους της περιοχής Θρακοµακεδόνων του τέλους σύνδεσης
του κεντρικού αγωγού αποχέτευσης, πριν ακόµα ολοκληρωθεί
το έργο.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Αθ. Κοσµίδης εκφράζει τη διαµαρτυ-
ρία του για τα συνταξιοδοτικά προβλήµατα που προκύπτουν από
συµβάσεις µε ΔΕΣΜΗΕ.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παραίτηση του Δι-
οικητή του Νοσοκοµείου «Ο Άγιος Ανδρέας», εξαιτίας των µεγά-
λων προβληµάτων του νοσοκοµείου που παραµένουν άλυτα.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι δεν υπήρξε
καµία αντίδραση από πλευράς Υπουργείου Υγείας στην παραί-
τηση του Σάκη Παπαδιονυσίου από τη θέση του Διοικητή του Νο-
σοκοµείου �Αγίου Ανδρέα�.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι τα µέλη του ΔΣ
του Νοσοκοµείου «Ο Άγιος Ανδρέας» δίνουν µικρό περιθώριο πα-
ρέµβασης µέχρι την επίλυση των προβληµάτων του νοσοκο-
µείου.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους λόγους που
οδήγησαν στην παραίτηση του διοικητή του Ιδρύµατος «Ο Άγιος
Ανδρέας».

49) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται τη δυνατότητα παράτασης αποπλη-
ρωµής της διάρκειας των επιχειρηµατικών δανείων, µέσω
ΤΕΜΠΜΕ, σε έξι χρόνια από τρία που είναι σήµερα.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση διευκόλυνσης µεταφοράς µεταναστών από το λιµάνι της
Πάτρας στην Ιταλία µε τη συµµετοχή ενός λιµενικού και ενός
αστυνοµικού. 

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε πληρο-
φορίες για εκµεταλλεύσιµο κοίτασµα πετρελαίου στον Πατραϊκό
κόλπο. 

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της επέκτασης του δικτύου φυσικού αερίου στη δυτική Ελλάδα. 

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην κρίση
που αντιµετωπίζει η οικοδοµική δραστηριότητα στη χώρα µας. 

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι το Κυτταρολο-
γικό Τµήµα του ΠΓΝΠ έµεινε µε µία γιατρό, η οποία καλείται να
εξετάσει χιλιάδες δείγµατα και να δώσει απαντήσεις.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα ελλείµ-
µατα που θα δηµιουργηθούν στο ΙΚΑ, µετά από την παραχώρηση
στους ιδιώτες γιατρούς να εξυπηρετούν ασφαλισµένους του ΙΚΑ. 

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
ταστροφή των παραποτάµιων χωραφιών στον Πείρο-Παραπείρο
του Δήµου Ευµάνθου. 

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι οι κάτοικοι των
περιοχών γύρω από την Ξερόλακκα ανησυχούν όσο δεν βλέπουν
να γίνονται κινήσεις που θα ανοίξουν δρόµο στο οριστικό κλεί-
σιµο του χώρου υγειονοµικής ταφής απορριµµάτων.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη δι-
καίωση των Ελλήνων µαχητών της Ελληνικής Δύναµης Κύπρου.
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59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε πρόταση του
Περιφερειάρχη Αχαΐας να γίνει έγκαιρα η ιεράρχηση των έργων
από τους δηµάρχους της περιοχής, ώστε να µπορέσουν να εν-
ταχθούν στη σχεδιαζόµενη αναθεώρηση του ΕΣΠΑ που προωθεί
το Υπουργείο Ανάπτυξης.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι είναι
σε οριακό σηµείο, µε τον κίνδυνο να σταµατήσουν, τα έργα των
µεγάλων αυτοκινητοδρόµων.

61) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται να δοθεί η δυνατότητα της ανα-
γνώρισης των ενδοκρινολογικών τµηµάτων για εκπαίδευση ια-
τρών ειδικότητας ενδοκρινολογίας στους υπερήχους, µε τον όρο
ότι πληρούν τις απαραίτητες προϋποθέσεις.

62) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Βασιλική Χάµου αιτείται την υποβολή
διευκρινίσεων περί της άρσης σχετικής διάταξης του ν.3863/
2010 που εξαιρεί µητέρες τέκνων ανίκανων για βιοποριστική ερ-
γασία, από τη δυνατότητα εξαγοράς πλασµατικού χρόνου ανερ-
γίας.

63) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στους ΟΤΑ Λέσβου κατα-
θέτουν τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν λόγω της µη χρηµα-
τοδότησης του Δήµου Λέσβου. 

64) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Κιλκίς αιτείται, για
όλες τις κατηγορίες επαγγελµατιών που εξαιρούνταν της υπο-
χρεωτικής ασφάλισης στον ΟΑΕΕ και επιθυµούν ή υποχρεούνται
να ασφαλιστούν στο τελευταίο, να υπάρξει µία ελάχιστη µηνιαία
εισφορά περί τα 80 ευρώ.

65) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής  κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαραθώνα καταθέτει
το πρόβληµα που έχει προκύψει µε την διέλευση του αγωγού φυ-
σικού αερίου Στεφάνι-Βαρνάβας-Αλιβέρι µέσα από τα διοικητικά
όρια της Τοπικής Κοινότητας Βαρνάβα του Δήµου Μαραθώνα και
ζητά την επίλυσή του. 

66) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κιλικίδης Αρσένιος αιτείται να
πληροφορηθεί πότε θα σταµατήσουν οι κρατήσεις που του γί-
νονται στη σύνταξη γήρατος που λαµβάνει από τον ΟΑΕΕ κ.λπ..

67) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Συντονι-
στική Επιτροπή Κέντρου Επιµόρφωσης Στελεχών Εµπορικού
Ναυτικού/Μηχανικών καταθέτουν τα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν οι µετεκπαιδευόµενοι µηχανικοί του Εµπορικού Ναυτικού
και ζητούν την επίλυσή τους. 

68) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαντουδίου-Λίµνης-Αγίας
Άννας ζητά την αποκατάσταση των φθορών στις παραλιακές
ζώνες του δήµου, οι οποίες προκλήθηκαν από τις δυσµενείς και-
ρικές συνθήκες της χειµερινής περιόδου. 

69) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία καταγγέλλει παράβαση στην
εφαρµογή του ν.3528/2007 του Κώδικα Δηµοσίων Υπαλλήλων.

70) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κοσµίδης Μάριος αιτείται να
επισπευσθεί η έκδοση της προκήρυξης για εξετάσεις στο Δηµό-
σιο ΙΕΚ Επανωµής Θεσσαλονίκης στην ειδικότητα µηχανικού αυ-

τοκινήτων οχηµάτων.

71) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Κιλκίς διαµαρτύρε-
ται για την διαδικασία αναδροµικών ελέγχων σε επιχειρήσεις από
τις υπηρεσίες του ΙΚΑ, που έχει ως αποτέλεσµα την επιβολή αυ-
θαίρετων προστίµων. 

72) Η Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Αχαΐας
αιτείται την επίλυση χρόνιων προβληµάτων του κλάδου σε τοπικό
επίπεδο.

73) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία των Εµπορικών
Συλλόγων Κρήτης καταθέτει την ανάγκη συγκεκριµένων παρεµ-
βάσεων για την επίλυση του προβλήµατος ρευστότητας της αγο-
ράς. 

74) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λογοθετίδης Σοφοκλής αιτείται
να ενηµερωθεί γιατί του ζητείται να υπαχθεί στον ΟΑΕΕ κ.λπ..

75) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Παναγιώτης Τακούδας καταγ-
γέλλει την άνιση µεταχείριση ασφαλισµένων µε διαδοχική
ασφάλιση σε σχέση µε τους υπόλοιπους ασφαλισµένους .

76) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕΛΗΣ)
ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλ-
ληλικό Κέντρο Ελευσίνας αιτείται την αξιοποίηση οικοπέδου του
ΙΚΑ στην Ελευσίνα για την εξοικονόµηση πόρων, την καλύτερη
εξυπηρέτηση των πολιτών και την ορθότερη λειτουργία του Ορ-
γανισµού.

77) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου ζητά
την παράταση της αποπληρωµής των δανείων που έχουν ληφθεί
από τις επιχειρήσεις µε εγγύηση ΤΕΜΠΕ (νυν ΕΤΕΑΝ ΑΕ).

78) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρία
καταθέτει προτάσεις, ενστάσεις και προβληµατισµούς αναφο-
ρικά µε την κατάσταση που έχουν περιέλθει τα ΑΜΕΑ εξαιτίας
οικονοµικών και κοινωνικών δυσχερών που αντιµετωπίζουν. 

79) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής  κ. ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ (ΜΑΚΗΣ)
ΒΟΡΙΔΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Δη-
µοτικής Κοινότητας Σαρωνίδας ζητά την κάλυψη της κενής
θέσης ιατρού στην Κοινότητα Σαρωνίδας. 

80) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ-
ΔΗΣ, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Επικρατείας κ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ανε-
ξάρτητη Ένωση Απόστρατων των Ενόπλων Δυνάµεων καταγγέλ-
λει ότι επιχειρείται σφετερισµός της ιδιοκτησίας των Μετοχικών
Ταµείων των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφαλείας
από την Κυβέρνηση.

81) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας
αιτείται την άµεση απόσυρση κάθε σχεδιασµού για την κατάρ-
γηση των µαθηµάτων πληροφορικής από το «Νέο Λύκειο».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10669/08-02-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος-Άδωνιδος και Πλεύρη Αθανασίου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-72/21-03-2011 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Οικονοµίας,  Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:

9170 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9172 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 11103/14-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σταϊκούρα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/204/ΑΣ 10600

δις 21-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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9174 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 11734/21-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βλάχου Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-101/21-03-2011

έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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9176 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 11978/24-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/24046/0022/

21-03-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 12172/28-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μανωλάκη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12807/21-

03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:

9178 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 12217/01-03-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καρύδη Δηµήτριου, Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας, Δα-
µιανάκη Ευτύχιου, Κυριακοπούλου Μαρίας, Βλατή Ιωάννη , Οι-
κονόµου Αθανασίου, Κατρίνη Μιχάλη, Μανωλάκη Άγγελου,
Μοσχόπουλου Σπυρίδων, Αρβανιτίδη Γεωργίου, Τσόνογλου -
Βυλλιώτη Βασιλικής, Μίχου Λάµπρου, Μιχελογιαννάκη Ιωάννη,

Βούρου Ιωάννη, Κεφαλίδου Χαρούλας, Τριανταφυλλόπουλου Αν-
δρέα, Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνης, Οικονόµου Παντελή,
Σκραφνάκη Μαρίας και Τόλκα Αγγέλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
7017/4/12811/21-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:

9180 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9182 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 12273/01-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12815/

21-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 12280/01-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/193/AΣ

10502 δις/21-03-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 12373/02-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΟΣ Α

1045619 ΕΞ 2011/21-03-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οι-
κονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

9186 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’ - 15 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                            9187



10. Στην µε αριθµό 12452/03-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάκου Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ10035/

5866/271/21-03-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην µε αριθµό 12461/04-03-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανίας και Κοραντή Ιωάννη

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/205/AΣ 10838/δις/21-03-2011 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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12. Στην µε αριθµό 12496/03-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βλατή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ16Α 1044485 ΕΞ

2011/21-03-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 813/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις ασφαλιστικές
εταιρείες «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE», κ.λπ.,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 817/12-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη
Γκιόκα προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την περικοπή των δωρεάν συγγραµµά-
των, κ.λπ., δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Συζητούµε τώρα την τρίτη µε αριθµό 819/12-4-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε το καθεστώς ανοχής και τη σύσταση
επιτροπής για τους λαθροµετανάστες του Μεγάρου «ΥΠΑΤΙΑ»,
κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Άδωνι Γεωργιάδη θα απαντήσει ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής.

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου
να παρουσιάσετε την ερώτησή σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε. 

Ξεκινώντας και πριν πω οτιδήποτε άλλο, θέλω να καταδικάσω
τα χθεσινά γεγονότα µε τον Υπουργό Υγείας, κ. Λοβέρδο, και
αυτά που έγιναν στους Αγίους Αναργύρους. Τέτοιου είδους γε-
γονότα είναι ιδιαιτέρως λυπηρά για τον κοινοβουλευτισµό και τη
δηµοκρατία µας, κυρία Πρόεδρε. Άλλο πράγµα είναι η πολιτική
κριτική και η διαµαρτυρία και άλλο πράγµα είναι οι µπουνιές και
τα ρόπαλα. Νοµίζω ότι έχει αρχίσει να ξεφεύγει λίγο το πράγµα
στην πατρίδα µας και πρέπει να βρούµε τον τρόπο –εννοώ το σύ-
νολο του Κοινοβουλίου- να αντιµετωπίζουµε πλέον αυτά τα πε-
ριστατικά.

Επίσης, θα ήθελα να καταδικάσω ένα γεγονός που πέρασε,
δυστυχώς, «στα ψιλά» των ειδήσεων, ίσως το ίδιο φρικαλέο –αν
όχι περισσότερο, κύριε Υπουργέ, αν και δεν είναι της αµέσου ευ-
θύνης σας- µε το πρώτο που προανέφερα. Χθες, στην Πάτρα,
είχε προσκληθεί στο Πανεπιστήµιο να µιλήσει ο επιστήµων κ.
Γουάτσον, ο οποίος ανακάλυψε το DNA. Αυτός, λοιπόν, ο ογδον-
τάχρονος νοµπελίστας, ο οποίος ανέβηκε στο βήµα του Πανεπι-
στηµίου για να µιλήσει, εδέχθη ξαφνικά επίθεση από είκοσι δήθεν
αναρχικούς µέσα στο αµφιθέατρο του Πανεπιστηµίου, οι οποίοι
ήθελαν να τον δείρουν γιατί, λέει, είναι ρατσιστής, διότι ανακά-
λυψε το DNA!

Όπως αντιλαµβάνεστε, κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, είναι
τροµερή η εικόνα που δίνει πλέον η πατρίδα µας. Προσκαλείται
ένας σεβάσµιος ογδοντάχρονος επιστήµονας, νοµπελίστας, να
µιλήσει σε ένα ελληνικό πανεπιστήµιο και η σωµατική του ακε-
ραιότητα εξαρτάται από την αντίδραση των φοιτητών, οι οποίοι
µπήκαν µπροστά και τον έσωσαν και έβγαλαν έξω τους δήθεν
αναρχικούς!

Με συγχωρείτε πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ, αλλά αυτή δεν
είναι εικόνα κράτους. Αντιλαµβάνοµαι το θέµα του ασύλου, αλλά
ίσως θα έπρεπε να αναλάβετε επιτέλους ως Κυβέρνηση µία πρω-
τοβουλία, προτού έχουµε και κανένα νεκρό νοµπελίστα, εκτός
από ένα νεκρό φοιτητή, που θα έχουµε οπωσδήποτε, όπως πάνε
τα πράγµατα! Νοµίζω ότι η κατάσταση έχει ξεφύγει από πάσα
έννοια νοµιµότητας.

Κύριε Υπουργέ, θέλω κοινοβουλευτικά να επαινέσω το γεγο-
νός ότι είστε πάντα παρών και απαντάτε ο ίδιος στις ερωτήσεις.

Με τη σηµερινή µου ερώτηση, ακόµα και αν είναι µάλλον δυ-
σάρεστη για σας -γιατί βλέπω από τα Πρακτικά ότι µιλήσατε χθες
σε σχετική ερώτηση του κ. Νάκου- εγώ θα αποδείξω, κύριε
Υπουργέ, ότι αυτά τα οποία απαντήσατε χθες στον κ. Νάκο είναι

ενδιαφέροντα µεν, πάντα στο πλαίσιο του ρητορικού σας χαρί-
σµατος, αλλά καθόλου αληθή. 

Πρέπει δε να σας πω ότι µας δώσατε πολλά εναύσµατα –και
το λέω έτσι από την αρχή της κουβέντας µας, γιατί την κύρια
ανάπτυξη του θέµατος θα την κάνω στη δευτερολογία µου-
επειδή, πράγµατι, µας δώσατε καλή ιδέα όσον αφορά την επέµ-
βαση της ελληνικής δικαιοσύνης σχετικά το πώς δόθηκε το κα-
θεστώς ανοχής στους λεγοµένους «απεργούς πείνας» της
«ΥΠΑΤΙΑΣ». 

Λέτε κάποια στιγµή στον κ. Νάκο χθες, ότι πρέπει να επέµβει
η ελληνική δικαιοσύνη, αν έχουν γίνει όλες αυτές οι ενέργειες µε
κάποιον λανθασµένο τρόπο. Εµείς, λοιπόν, θα µηνύσουµε τους
σχετικούς αστυνοµικούς διευθυντές, για να έρθουν να µας πουν
ποιος τους έδωσε την εντολή να πάρουν ένα χαρτί που λέει «απέ-
λαση», κύριε Υπουργέ, να το γυρίσουν ανάποδα και να βάλουν
µία σφραγίδα σε διακόσια ογδόντα επτά άτοµα που να λέει
«παίρνετε εξάµηνο καθεστώς ανοχής», όταν ο νόµος του Χρή-
στου Παπουτσή –τον οποίο ιδιαιτέρως µας τον διαφήµιζε εδώ
στη Βουλή, κυρία Πρόεδρε- έλεγε ότι θα πρέπει για τον καθένα
που θα πάει στο καθεστώς ανοχής να υπάρχει εξατοµικευµένη
έκφραση γνώµης από αρµόδια επιτροπή.

Αντί, λοιπόν, να υπάρχει για τον καθένα ξεχωριστή απόφαση,
για τον «Αλί» και «Τρισαλί» και «Αµπντούλ» και «Αχµέτ», ο οποίος
για τους συγκεκριµένους λόγους παίρνει το καθεστώς ανοχής,
ξαφνικά σε αυτούς τους διακόσιους ογδόντα επτά δόθηκε από
κάποια αόρατη αρχή µία εντολή και µπήκε µία σφραγίδα, κύριε
Πρόεδρε, που λέει: «εντάσσονται στο καθεστώς ανοχής». Αυτό
προφανώς έγινε µε άνωθεν εντολή.

Αφού, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός πρότεινε εδώ στον κύριο
Νάκο να επέµβει η ελληνική δικαιοσύνη, εµείς θα δώσουµε την
ευκαιρία στην ελληνική δικαιοσύνη να επέµβει και να δούµε ποιος
έδωσε την εντολή στους αστυνονικούς διευθυντές να παρανο-
µήσουν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ κύριε Γεωρ-

γιάδη. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος

Παπουτσής. 
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για πολλοστή φορά θέλω να
υπενθυµίσω ότι στην υπόθεση της «Υπατίας» η Κυβέρνηση
επέδειξε µία αποφασιστική, ψύχραιµη και νηφάλια στάση και
έθεσε µε αυστηρότητα και µε απόλυτο τρόπο τα όρια µέσα στα
οποία διεξήχθη ο διάλογος και τελικά επετεύχθη η λύση. Και η
λύση αυτή, αγαπητέ κύριε Γεωργιάδη, δεν ήταν και δεν είναι η
µαζική ένταξη στο καθεστώς ανοχής. 

Η επιµονή σας να αποδείξετε µε ακροβατικά επιχειρήµατα ότι
δόθηκε στους µετανάστες της «Υπατίας» µαζικά και όχι εξατοµι-
κευµένο καθεστώς ανοχής, ειλικρινά σας λέω ότι δεν προσφέρει
τίποτα στη δηµόσια συζήτηση ούτε φυσικά προάγει τον
Κοινοβουλευτικό Έλεγχο.

Αν θέλετε πράγµατι να είστε δίκαιος -και σε ορισµένες
περιπτώσεις οφείλω να οµολογήσω ότι είστε δίκαιος, εδώ όµως
δεν είστε- θα έπρεπε να επαινέσετε τις αρµόδιες υπηρεσίες που
αντιµετώπισαν µε ταχύτητα, µε επαγγελµατισµό µία κατάσταση
εξαιρετικά πρωτόγνωρη, η οποία δεν είχε ξανασυµβεί στη χώρα.

Αντ’ αυτού όµως, επιλέγετε, δεν ξέρω για ποιο λόγο -το
επιλέγετε πάντως, είναι σαφές ότι είναι επιλογή σας προσωπική-
µε υποννοούµενα, τα οποία αφορούν πότε την ταχύτητα της
διεκπεραίωσης της υπόθεσης ή οποιεσδήποτε άλλες πτυχές του
νοµοσχεδίου, τις φωτίζετε όπως εσείς θέλετε, διαβάζετε όπως
εσείς θέλετε τους νόµους και προσπαθείτε, όχι µόνο να απαξιώ-
σετε το δύσκολο έργο της Αστυνοµίας, αλλά και να εξάγετε
αυθαίρετα συµπεράσµατα. 

Επαναλαµβάνω για µία ακόµα φορά ότι ο κάθε αλλοδαπός που
βγήκε από την «Υπατία», δηλαδή διακόσιοι τριάντα Μαροκινοί,
πέντε Τυνήσιοι και ένας Αλγερινός, οδηγήθηκαν στην Αστυνοµία,
όπου επιβεβαιώθηκαν οι ταυτότητές τους, φωτογραφήθηκαν και
δακτυλοσκοπήθηκαν. Εν συνεχεία, εκδόθηκε για έκαστο εξ
αυτών η απόφαση επιστροφής µε τη νόµιµη αιτιολογία, καθώς
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όπως γνωρίζετε και η απόφαση αποµάκρυνσης χρειάζεται ειδική
αιτιολογία. Από τη στιγµή δε, που η ίδια η πράξη απέλασης είναι
εξατοµικευµένη και όχι µαζική, είναι φυσικό επακόλουθο ότι και
η πράξη που ακολούθησε µε την οποία ανεβλήθη η αποµά-
κρυνση είναι ατοµική και φυσικά, έχει και αυτήν τη νόµιµη
αιτιολογία, που απαιτείται από το νόµο. 

Η αιτιολογία η οποία απαιτείται από το νόµο είναι γενική
φυσικά για όλους. Είναι η ίδια, δεν είναι άλλη. Είναι αυτή. Αν
εσείς µπλέκετε –και δεν ξέρω τι πληροφορίες έχετε- την
αιτιολογία η οποία είναι ίδια πράγµατι για όλους και αναφέρεστε
ότι εδώ δεν υπήρχε εξατοµικεύµενη απόφαση, αλλά υπήρχε
γενική αιτιολόγηση, τότε επιτρέψτε µου να σας πω ότι πρόκειται
περί µίας ρητορικής αλχηµείας και µίας επιτήδειας προσέγγισης,
προκειµένου να δηµιουργήσετε σύγχυση. Σε κάθε περίπτωση,
έχετε κάθε δικαίωµα να επιµείνετε και να επιλέγετε εσείς το
επίπεδο και τη µεθοδολογία της πολιτικής αντιπαράθεσης. 

Ωστόσο, όµως, θέλω να σας υπενθυµίσω και να σας διαβε-
βαιώσω ότι για την ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας ασχολή-
θηκε µεγάλος αριθµός στελεχιακού δυναµικού και απαιτήθηκαν
τρεις µέρες και όχι είκοσι τέσσερις ώρες, όπως εσφαλµένα,
συχνά αναφέρετε. 

Σταµατήστε, λοιπόν, να µιλάτε για µαζική ένταξη στο καθε-
στώς ανοχής. Δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα και
εξυπηρετεί αποκλειστικά, στην καλύτερη περίπτωση, µόνο πολι-
τικές σκοπιµότητες.

Όσον αφορά στο δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας σχετικά
µε τις διαδικτυακές καταγγελίες περί κλοπής αντικειµένων αξίας
από τους συγκεκριµένους αλλοδαπούς, παρ’ όλο που ο ενδιαφε-
ρόµενος δεν έχει υποβάλλει καµµία µήνυση ή επίσηµη καταγ-
γελία ως θα όφειλε και λόγω του ποινικού ενδιαφέροντος της
υπόθεσης δόθηκε εντολή από την αρµόδια Διεύθυνση Ασφα-
λείας Αττικής να υποβληθεί η σχετική αλληλογραφία στην
Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών προς ποινική αξιολόγηση. 

Από εκεί και πέρα, γνωρίζετε πολύ καλά ότι όποιος πολίτης θί-
γεται µε ποινικά κολάσιµες πράξεις και επιζητεί προστασία από
τα όργανα της πολιτείας, οφείλει να απευθυνθεί στην Αστυνοµία
και τη δικαιοσύνη, τηρώντας συγκεκριµένους δικονοµικούς κα-
νόνες και όχι µε διαδικτυακές καταγγελίες και απειλές περί δη-
µοσιοποίησης στοιχείων. Εµείς δεν µπορούµε να γνωρίζουµε
ούτε καν από πού προέρχονται αυτές οι διαδικτυακές καταγγε-
λίες, ακόµα και αν υποτίθεται ότι είναι επώνυµες. 

Εφόσον, λοιπόν, κύριε Γεωργιάδη, παρουσιαστούν στην Αστυ-
νοµία και στη δικαιοσύνη επίσηµα και επώνυµα στοιχεία που θα
εµπλέκουν ποινικά κάποιον από τους διακόσιους τριάντα έξι µε-
τανάστες, να είστε βέβαιος ότι θα εφαρµοστεί στο ακέραιο ο
νόµος. Επίσης, να είστε βέβαιος ότι η υπόθεση του όποιου µε-
τανάστη έχει διαπράξει ποινικά αδικήµατα, θα πάρει εντελώς δια-
φορετική τροπή, δεδοµένου του συγκεκριµένου καθεστώτος στο
οποίο αυτή τη στιγµή βρίσκονται. Αυτή είναι η ουσία της υπόθε-
σης. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ) 

Επίσης, επειδή βλέπω ότι µέσα στην προσπάθειά σας να ανα-
δείξετε ένα θέµα το οποίο στην πραγµατικότητα δεν υπάρχει,
αναφέρεστε συνέχεια σε µια περίφηµη επιτροπή, η οποία θα
έπρεπε να αξιολογήσει και να γνωµοδοτήσει επί των συγκεκρι-
µένων θεµάτων, θα ήθελα να σας ζητήσω, επί τη ευκαιρία που
θα πάρετε το λόγο, αν µπορείτε να µου αναφέρετε σε ποιο συγ-
κεκριµένο άρθρο του νόµου έχετε δει την αναφορά και την υπο-
χρέωση περί επιτροπής, διότι εγώ µιλώ µόνο περί αστυνοµικών
αρχών. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Άδωνις Γεωργιάδης. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα να σας πω ότι είναι µεγάλη µου τιµή που προ-
εδρεύετε. 

Και µε την ευκαιρία της δικής σας παρουσίας, κύριε Πρόεδρε,
θα ήθελα να πω ότι το κόµµα µου θεωρεί πως είναι πολύ βαρύ
το γεγονός ότι ο κύριος Πρωθυπουργός επιλέγει να ανακοινώσει
τα οικονοµικά µέτρα σε µέρα που το Σώµα δεν συνεδριάζει. 

Καλούµε, λοιπόν, τον Πρόεδρο του Σώµατος, ακόµα το αν η

Βουλή είναι κλειστή, να ανοίξει και την άλλη εβδοµάδα για να συ-
ζητήσουµε τις όποιες σηµερινές ανακοινώσεις του κυρίου Πρω-
θυπουργού. Πάντα θα πρέπει να προηγείται η Βουλή. 

Κύριε Πρόεδρε, όλοι οι Βουλευτές θα ζήσουµε επί σειρά ηµε-
ρών και να µιλούν οι δηµοσιογράφοι και τα κανάλια για τα έκτα-
κτα οικονοµικά µέτρα και εµείς να µη µπορούµε να τοποθετη-
θούµε στο ιερό σπίτι της δηµοκρατίας, γιατί ο κ. Παπανδρέου
επέλεξε να κάνει τις ανακοινώσεις τη µέρα που η Βουλή είναι
κλειστή. 

Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι ειδικά εσείς θα πρέπει να παρέµ-
βετε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, µε
συγχωρείτε. Όπως γνωρίζετε, όταν οριστικοποιηθούν τα µέτρα,
οι προτάσεις, το σχέδιο για τα επόµενα χρόνια, θα έρθουν και
θα τα συζητήσουµε εν εκτάσει εδώ στη Βουλή. Γι’ αυτό έχει ήδη
δεσµευθεί και ο κύριος Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση συνο-
λικά. Θα έχουµε την ευκαιρία ενός άνετου διαλόγου στο Κοινο-
βούλιο όσον αφορά το σχέδιο για τη χώρα για τα επόµενα
χρόνια. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όµως, κύριε Πρόεδρε, η
Βουλή την άλλη εβδοµάδα θα είναι κλειστή. Και επαναλαµβάνω
ότι οι Βουλευτές θα ζήσουµε επί δύο εβδοµάδες το να µιλούν οι
δηµοσιογράφοι στα κανάλια για τα µέτρα και οι εκλεγµένοι Βου-
λευτές του ελληνικού λαού και τα κόµµατα να µην έχουν τοπο-
θετηθεί. 

Πιστεύω ότι είναι µεγάλο θεσµικό ατόπηµα… 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όλοι θα έχουµε τη δυ-

νατότητα στο δηµόσιο διάλογο για να συζητήσουν. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: …και εσείς ειδικά πρέπει

να παρέµβετε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ πολύ,

µη µιλάτε τώρα για θεσµικό ατόπηµα. 
Κύριε Γεωργιάδη, ελάτε στην ερώτησή σας, σας παρακαλώ. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και έρχοµαι αµέσως στην

ερώτησή µου, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µπαίνω τώρα πολύ γρήγορα στο τελευταίο

θέµα που µου θέσατε. Όταν µιλάω για επιτροπή, φυσικά εννοώ
και τις αστυνοµικές αρχές. Δεν εννοώ άλλη επιτροπή. Αυτό,
όµως, στο οποίο αναφέροµαι είναι αυτή η εξατοµικευµένη
γνώµη. Μάλιστα, µε γλιτώνετε και από τη µήνυση που θα έκανα
και σας ευχαριστώ γι’ αυτό. Αυτό που µου είπατε, αυτό λέω, δη-
λαδή ότι δόθηκε µαζικά η ίδια αιτιολογία. 

Όταν, όµως, ο νόµος λέει «εξατοµικευµένη αιτιολογηµένη
γνώµη», δεν µπορεί να συνάδει µε τη µαζική ταυτόσηµη άποψη
και για τους διακόσιους τριάντα επτά. Ή είναι µαζική ή είναι εξα-
τοµικευµένη. Χαίροµαι, λοιπόν, που παραδεχθήκατε ότι έγινε. 

Επίσης, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω και κάτι ακόµα, για να µη
γίνει µεταξύ µας παρεξήγηση. 

Εγώ δεν ρίχνω καµµία µοµφή στην Ελληνική Αστυνοµία. Λα-
τρεύω την Ελληνική Αστυνοµία και είµαι βέβαιος ότι αν την αφή-
νετε να κάνει τη δουλειά της, θα τους είχε συλλάβει και θα τους
είχε απελάσει. Εγώ µέµφοµαι εσάς προσωπικά και όχι την Ελλη-
νική Αστυνοµία. Αυτό θα ήθελα να το ξεκαθαρίσουµε. 

Μπαίνω, λοιπόν, κατευθείαν στο θέµα που συζητάµε. Πρώτα
απ’ όλα, θα ήθελα να πω ότι επαινώ την ανακοίνωσή σας για το
ότι ζητήσατε την παρέµβαση των αρχών για το θέµα της καταγ-
γελίας της κ. Ρουτζούνη. 

Εγώ οφείλω να καταθέσω στο Σώµα και στα Πρακτικά ότι η κ.
Ρουτζούνη στο facebook ισχυρίστηκε ότι έχει βίντεο που αποδει-
κνύει ότι αυτοί οι λεγόµενοι «απεργοί πείνας» της έκλεψαν είκοσι
έξι κεντηµένες πετσέτες φαγητού, δεκαέξι κοµµάτια από πράσι-
νες οπαλίνες, δύο ασηµένια κηροπήγια από την οικογένεια Τυ-
πάλδου –θα καταθέσω το σχετικό δηµοσίευµα και τις καταγγε-
λίες στο Σώµα- και ότι θα αναρτούσε βίντεο στο facebook, όπου
θα αποδείκνυε την κλοπή. Μάλιστα, µου κάνει εντύπωση το γε-
γονός ότι το «απεργοί πείνας» το βάζει και σε εισαγωγικά. Δη-
λαδή, µάλλον υπονοούσε ότι έτρωγαν και σουβλάκια µέσα στην
«Υπατία».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και εδώ µπαίνουµε και στην ουσία της υποθέσεως, κύριε
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Υπουργέ. Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι κατά τη γνώµη µου…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα σας παρακαλέσω,

κύριε Γεωργιάδη, να ολοκληρώσετε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Χάσαµε λίγο χρόνο στην αρχή.
Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να σας πω µε πολύ µεγάλη

ειλικρίνεια, πως εσείς µπορεί να είχατε τις καλύτερες των προ-
θέσεων –δεν το αµφισβητώ- αλλά µάλλον σας εξαπατήσανε.
Αυτοί δεν ήταν απεργοί πείνας, όπως αποδεικνύει το βίντεο της
κ. Ρουτζούνη -το οποίο προφανώς κατόπιν απειλών το απέσυρε-
αυτοί ήταν δήθεν απεργοί πείνας, όπως απέδειξαν οι πανηγυρι-
σµοί τους µόλις ακούστηκε η απόφαση -άνθρωποι που κάνουν
απεργία πείνας δεν µπορούν να σηκωθούν από το κρεβάτι ούτε
µετά από τριάντα µέρες- και όπως απέδειξε σειρά καταγγελιών
ανθρώπων κατά την επιστροφή τους στα Χανιά, που πάνω στο
πλοίο πανηγυρίζανε και τραγουδάγανε κ.λπ.. Δεν ήταν απεργοί
πείνας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα σας καταθέσω δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΔΗΜΟΚΡΑ-
ΤΙΑ» στις 14/4/2011, όπου µε τον τίτλο «Αλί και τρισαλί, το πρωί
αλληλέγγυος των λαθραίων, το βράδυ άγριος ληστής µε σιδερο-
γροθιά» -και θα ήθελα να µου απαντήσετε αν είναι αληθές το δη-
µοσίευµα- αναφέρει ότι συνελήφθη ο Αφγανός Αλί τάδε, τριάντα
πέντε ετών, ο οποίος ήταν µέσα στους αλληλέγγυους της «Υπα-
τίας» και ο οποίος συνελήφθη στις 5 του µηνός και πήγε στο δι-
καστήριο, γιατί έκανε διακεκριµένες κλοπές. Είχε ένα διαµέρισµα
στον Κολωνό, όπου πήγαιναν τη µισή µέρα οι απεργοί πείνας της
«Υπατίας» –αυτά γράφει το δηµοσίευµα- έκαναν ντους και έτρω-
γαν και µετά γύρναγαν στην «Υπατία» και το έπαιζαν απεργοί πεί-
νας.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, για να δευτερολογήσει και ο κύριος Υπουργός.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω.
Ιδού το δηµοσίευµα, κύριε Υπουργέ. Θα το καταθέσω κι αυτό

για τα Πρακτικά, µαζί µε τις καταγγελίες της κ. Ρουτζούνη. Θα
ήθελα να µας επιβεβαιώσετε αν όλα αυτά είναι αληθή ή όχι. Διότι
όπως καταλαβαίνετε, είναι κρίµα ο ελληνικός λαός να έχει πέσει
θύµα, όχι µόνο εκβιασµού, αλλά και εµπαιγµού από αυτούς τους
ανθρώπους, τους οποίους δασκάλεψαν κάποιοι που µέτρησαν
ότι θα λυγήσετε και κατάφεραν να σας λυγίσουν. Αυτή είναι η
υπόθεση.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο
σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καµµία απειλή, κανένας
φόβος για κανένα θάνατο δεν υπήρξε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύ-
µατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Γεωργιάδη, επιχειρείτε µε κάθε τρόπο να δηµιουργή-

σετε σύγχυση. Αναφερθήκατε στο µισό χρόνο της κοινοβουλευ-
τικής σας παρέµβασης σε ένα δηµοσίευµα µιας εφηµερίδας που
αφορά έναν Αφγανό. Ή δεν προσέξατε ή δεν θέλετε να προσέ-
ξετε ή δεν ακούτε ή δεν θέλετε να ακούσετε. Διακόσιοι τριάντα
Μαροκινοί, πέντε Τυνήσιοι και ένας Αλγερινός ήταν στην «Υπα-
τία». Αυτοί ήταν οι απεργοί πείνας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τους αλληλέγγυους…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Πείτε ότι είναι αλληλέγγυοι. Μην αναφέρεστε σε απεργούς πεί-
νας. Ή δεν θέλετε πάλι να ακούσετε ή επιµένετε να παραποιείτε
την πραγµατικότητα.

Παρά το γεγονός ότι οι αστυνοµικές αρχές δεν όφειλαν να
αποστείλουν στη δικαιοσύνη τα δηµοσιεύµατα και τις καταγγε-
λίες, τα απεστάλησαν. Ωστόσο δεν υπάρχει καµµία καταγγελία

ούτε µηνυτήρια αναφορά προς τις δικαστικές αρχές ούτε εντολή
των δικαστικών αρχών, προκειµένου να υπάρχει κάποια τέτοια
εξέταση. Εάν υπάρξει, βεβαίως και θα αντιµετωπιστεί µε τον
τρόπο που προβλέπει ο νόµος.

Επιµένετε να µην αναγνωρίζετε την πραγµατικότητα, ότι η Ελ-
λάδα αντιµετωπίζει ένα σοβαρότατο πρόβληµα, το οποίο αφορά
το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας. Αφορά τη διαχείριση γενικώς
του µεταναστευτικού ζητήµατος, συµπεριλαµβανοµένου του λα-
θροµεταναστευτικού, αλλά και των µεταναστών που χρόνια δια-
βιούν και εργάζονται στη χώρα µας. Αυτό χρειάζεται µια
συνολική προσέγγιση. Δεν είναι θέµα µιας συγκεκριµένης αντί-
δρασης και πώς αντιµετωπίζεται, πολύ περισσότερο µάλιστα
όταν η συγκεκριµένη δραστηριοποίηση, η συγκεκριµένη κινητο-
ποίηση περί την «Υπατία», δεν ήταν αµιγώς µεταναστευτική, αλλά
ήταν βασικά πολιτική. Ήταν βασικά κινητοποίηση µη κυβερνητι-
κών οργανώσεων και πολιτικών σχηµατισµών και ως εκ τούτου,
χρειαζόταν και η ανάλογη διαχείριση. 

Αυτό το θέµα ήταν πρωτόγνωρο και είχε µαζικά χαρακτηρι-
στικά. Χαρακτηριστικά, όµως, ποιας κατεύθυνσης; Της κατεύθυν-
σης της δηµιουργίας µιας εστίας έντασης, αντίστασης, αντί-
δρασης, άρνησης, οτιδήποτε δηλαδή περιλαµβάνει το άλφα στε-
ρητικό και λειτουργεί αντίθετα µε την επιδιωκόµενη κοινωνική
συνοχή και ηρεµία αυτή την περίοδο. Αυτά τα χαρακτηριστικά
είχε αυτό το φαινόµενο. Κι αυτό το φαινόµενο αντιµετωπίστηκε
χωρίς αίµα, χωρίς ένταση, χωρίς βία, χωρίς φθορές, χωρίς να
θρηνήσουµε µια ανθρώπινη ζωή και χωρίς να διαποµπευτεί η
χώρα µας στα διεθνή µέσα µαζικής ενηµέρωσης, κάτι το οποίο
επεδίωκαν πάρα πολλές πλευρές.

Αυτό θα περίµενα από εσάς ως σώφρονα πολιτικό, µε ευθύ
λόγο. Αντ’ αυτού επιδίδεστε στον κοινοβουλευτικό έλεγχο επί λε-
πτοµερειών, οι οποίες αφορούν είτε διαφορετικές προσεγγίσεις
και διαφορετική ανάγνωση του νόµου είτε δράσεις και αποφά-
σεις της διοίκησης, νόµιµες καθ’ όλα, αλλά στα όρια της νοµιµό-
τητας, επειδή ακριβώς η κατάσταση είναι οριακή, όσον αφορά
το µεταναστευτικό και επιπλέον επειδή ακριβώς βρισκόµαστε σε
µια περίοδο, η οποία είναι περίοδος που ανά πάσα στιγµή θα
µπορούσε να δηµιουργήσει εύφλεκτες καταστάσεις και εντάσεις,
που θα δηµιουργούσαν σοβαρό πρόβληµα στην ελληνική κοινω-
νία –γενικευµένες αντιδράσεις δηλαδή, στην ελληνική κοινωνία-
κάτι το οποίο σε καµµία περίπτωση δεν θα µπορούσαµε να απο-
δεχθούµε. 

Δεν πιστεύω ότι θα ήσασταν ευτυχής εσείς ή κανείς άλλος
στην Αίθουσα αυτή, εάν, στην ανασφάλεια του κόσµου που
υπάρχει από τη γενικότερη κατάσταση αυτή τη στιγµή και την οι-
κονοµική ύφεση που βρίσκεται η χώρα µας, στις προσπάθειες
που κάνει η ελληνική Κυβέρνηση, για να βγούµε από αυτή την
κρίση και τη δικαιολογηµένη αντίδραση των πολιτών σε µια σειρά
τοµείς της επαγγελµατικής τους δραστηριότητας, προστίθετο
επιπλέον και µια ένταση, η οποία καλλιεργείτο ή πετύχαιναν τα
σχέδιά τους εκείνοι, οι οποίοι ήθελαν να δηµιουργήσουν ένταση
µε αφορµή το µεταναστευτικό. 

Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι κατανοείτε, αλλά θα ήθελα να σας
ακούσω να το οµολογείτε και δηµοσίως στη Βουλή. Έχει αξία για
τον κοινοβουλευτικό έλεγχο, ξέρετε, και τον κοινοβουλευτικό
διάλογο η αναγνώριση των προσπαθειών, που δεν έφεραν τα χει-
ρότερα αποτελέσµατα που επεδίωκαν κάποιοι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,

έγινε αναφορά πριν από λίγο –και ορθώς- και από συναδέλφους
σ’ αυτήν την Αίθουσα, για τα γεγονότα που συνέβησαν χθες
βράδυ. Είχαµε την επανάληψη, δυστυχώς, ενός φαινοµένου
όπου οργισµένοι και αγανακτισµένοι πολίτες δήθεν, χρησιµοποι-
ούν βία. Χρησιµοποιούν βία για να εµποδίσουν κάποιον οµιλητή
να αναπτύξει τις απόψεις του ή για να ενοχλήσουν, να διαλύσουν
συγκέντρωση Ελλήνων πολιτών που θέλουν να συζητήσουν για
θέµατα που τους αφορούν. 

Αυτά τα φαινόµενα δεν είναι µόνο απλά καταδικαστέα, αλλά
εκτιµώ ότι είναι επικίνδυνα. Και είναι επικίνδυνα για την ίδια τη
δηµοκρατία. Είναι επικίνδυνα σε ό,τι αφορά την αναγκαιότητα
της ελεύθερης άσκησης δικαιωµάτων, όπως είναι η ελεύθερη έκ-
φραση, καθώς επίσης και το συνέρχεσθαι, η ελεύθερη διατύ-

9194 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



πωση των απόψεων του κάθε ενός πολίτη και των πολιτικών,
αλλά και του κάθε πολίτη σ’ αυτή τη χώρα. 

Η χρήση βίας είµαι σίγουρος ότι είναι καταδικαστέα, όπως και
τα γεγονότα αυτά, από όλους µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα και
είµαι σίγουρος ότι, όχι µόνο τα καταδικάζουµε όλοι απερίφρα-
στα, αλλά και ότι όλες οι πτέρυγες θα συµβάλλουµε, ώστε να
µην υπάρχουν επαναλήψεις τέτοιων απαράδεκτων γεγονότων. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε Πρόεδρε, επ’ αυτού µπορώ να πω κάτι; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βεβαίως, κύριε
Υπουργέ, και µετά θέλω να προχωρήσω σε µια ανακοίνωση προς
το Σώµα.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Δράττοµαι της ευκαιρίας, µετά από την παρέµβασή σας και βε-
βαίως από την παρέµβαση του κ. Γεωργιάδη επ’ αυτού, και εκ
µέρους της Κυβέρνησης να καταδικάσω µε τον πιο κατηγορηµα-
τικό τρόπο αυτά τα γεγονότα, τα οποία συνέβησαν σε µια πολι-
τική εκδήλωση ενός συγκεκριµένου κόµµατος από δήθεν
αγανακτισµένους πολίτες. 

Η ελληνική δηµοκρατία, ο ελληνικός λαός γνωρίζει και έχει κα-
ταγράψει στη συνείδησή της και στη συνείδησή του γεγονότα
αντίστοιχα του παρελθόντος, στις εποχές όπου αγανακτισµένοι
πολίτες προερχόµενοι από τη δεξιά ή που οργανώνονταν από τις
µυστικές υπηρεσίες του κράτους προσπαθούσαν µε κάθε τρόπο
να δηµιουργήσουν επεισόδια εναντίον των δηµοκρατικών πολι-
τών. 

Δεν µπορούµε να δεχθούµε εν έτει 2011, στη σύγχρονη κοινο-
βουλευτική δηµοκρατία της χώρας µας να µπορέσουµε να απο-
δεχθούµε αντίστοιχες πρακτικές από δήθεν αγανακτισµένους
πολίτες προερχόµενους από την Αριστερά, όπως αποδεικνύεται.

Ο Συνασπισµός, ο οποίος ονοµατίστηκε επισήµως από τις ανα-
κοινώσεις του ΠΑΣΟΚ, αλλά και από τις επίσηµες δηµόσιες ανα-
κοινώσεις του δηµάρχου της περιοχής, οφείλει να καταδικάσει
απερίφραστα την πρακτική των επωνύµων στελεχών του, δηλαδή
του υποψηφίου δηµάρχου στην περιοχή, ο οποίος ηγείτο αυτής
της προσπάθειας και µε κάθε τρόπο να καλέσει τα µέλη του και
τα στελέχη του να σεβαστούν τους κανόνες της κοινοβουλευτι-
κής δηµοκρατίας και της πολιτικής ηθικής, διότι αυτό το οποίο
συνέβη είναι πολιτικά ανήθικο. Σε καµµία περίπτωση δεν απαγο-
ρεύεται στην ελληνική δηµοκρατία να εκφράζεις την αντίθεσή
σου, να διαδηλώσεις. 

Είµαι εγώ εκείνος ο οποίος ως Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη και έχων την ευθύνη των Σωµάτων Ασφαλείας της χώρας,
έχω πει επανειληµµένα ότι οι Αστυνοµικές Αρχές είναι ακριβώς
για να εγγυηθούν το δικαίωµα του κάθε πολίτη να εκφράζεται
ελεύθερα και κυρίως να διαδηλώνει, να απεργεί ή οτιδήποτε
άλλο, αλλά σε καµµία περίπτωση δεν µπορούµε να αποδεχθούµε
ένα ιδιόµορφο παρακράτος που πάει να δηµιουργηθεί, όπου
απαγορεύει την ελεύθερη έκφραση των πολιτικών και τις πολιτι-
κές δράσεις των κοµµάτων ή των πολιτικών κινήσεων ή σε κάθε
περίπτωση την εφαρµογή των νόµων. 

Κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι για τον έντονο τρόπο µε τον οποίο
παρεµβαίνω, αλλά θέλω να σας πω ότι αυτή τη στιγµή υπάρχει
ένα θέµα πάρα πολύ σοβαρό για τη δηµοκρατία. Αναφερθήκατε
εσείς, θέλω να συµφωνήσω σ’ αυτό, αλλά οφείλω να τονίσω για
ακόµη µια φορά ότι ο Συνασπισµός δεν µπορεί και δεν έχει κα-
νένα απολύτως δικαίωµα να σιωπά και να καλύπτει τέτοιου εί-
δους πρακτικές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εκτιµώ, όπως είπα και
στη δική µου τοποθέτηση, ότι όλες οι πτέρυγες το καταδικάζουν
µε τον πιο απερίφραστο τρόπο. Είµαι σίγουρος γι’ αυτό. Παράλ-
ληλα, η έκκλησή µου είναι να συµβάλουµε όλοι, όλες οι πτέρυ-
γες, όλες οι πολιτικές δυνάµεις, ώστε να µην έχουµε επανάληψη
τέτοιων φαινοµένων στη χώρα µας.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να προβώ σε µια ανακοίνωση
προς το Σώµα, προς την Ολοµέλεια. 

Όπως γνωρίζετε, µε προγενέστερες αποφάσεις µας, είχα προ-
τείνει και στο παρελθόν και είχαµε αποφασίσει οµόφωνα την οι-
κονοµική ενίσχυση κατ’ έτος εν είδει «υιοθεσίας» των ανήλικων
τέκνων στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων, συγκεκριµένα της Πο-

λεµικής Αεροπορίας, που είχαν χάσει τη ζωή τους τα προηγού-
µενα χρόνια, από την περίοδο των Ιµίων από το 1996 µέχρι και
πρόσφατα. Η απόφασή µας το Σεπτέµβριο του 2010, µετά την
εισήγηση που είχα κάνει, ήταν οµόφωνη. Η Ολοµέλεια αποφά-
σισε την οικονοµική ενίσχυση αυτών των ανήλικων τέκνων που,
όπως είπα, οι πατεράδες τους έχασαν τη ζωή τους από πτώση
αεροσκαφών, υπερασπιζόµενοι την εδαφική ακεραιότητα, την
ανεξαρτησία της χώρας µας, την εθνική µας άµυνα.

Πρότεινα χθες στη Διάσκεψη των Προέδρων, να επεκτείνουµε
την πρόνοιά µας αυτή, δηλαδή να καλύψουµε και τα ανήλικα
τέκνα των στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας που δολοφονήθη-
καν κατά την εκτέλεση των καθηκόντων τους. Αυτή η πρότασή
µου έγινε οµόφωνα αποδεκτή από τη Διάσκεψη των Προέδρων
και τις επόµενες ηµέρες, αµέσως µετά το Πάσχα, θα ψηφίσουµε
τις λεπτοµέρειες της απόφασης εδώ στην Ολοµέλεια. 

Σας ενηµερώνω ότι όπως και στις άλλες περιπτώσεις των ορ-
φανών παιδιών των στελεχών της Πολεµικής Αεροπορίας, έτσι
και σ’ αυτήν την περίπτωση, η Βουλή θα αναλάβει να καταβάλει
για κάθε χρόνο ένα ποσό για τα ανήλικα τέκνα όλων των παρα-
πάνω στελεχών που, όπως είπα, δολοφονήθηκαν κατά την εκτέ-
λεση του καθήκοντός τους, καθώς και των πυροσβεστών που
έχασαν τη ζωή τους τα προηγούµενα χρόνια, δηλαδή κάηκαν
στην προσπάθεια να κατασβέσουν πυρκαγιές. Θα καταβάλλει
ένα ποσό για τα ανήλικα τέκνα όλων των παραπάνω στελεχών
µέχρι την ενηλικίωσή τους και αν σπουδάζουν, µέχρι και τη συµ-
πλήρωση του εικοστού πέµπτου της ηλικίας τους. 

Συγκεκριµένα, όταν υπάρχει ένα ορφανό παιδί, θα καταβάλ-
λουµε ετησίως 10.000 ευρώ ενισχύοντας την οικογένεια. Για δύο
παιδιά 18.000 ευρώ, για τρία παιδιά στην οικογένεια 21.000 ευρώ
και για τέσσερα παιδιά ή περισσότερα 25.000 ευρώ. 

Θεωρώ ότι είναι η ελάχιστη απόδειξη φόρου τιµής που οφεί-
λουµε ως στήριξη προς τις οικογένειες αυτές των στελεχών των
Σωµάτων Ασφαλείας, καθώς επίσης, και της Πυροσβεστικής
Υπηρεσίας. Είµαι σίγουρος ότι και εδώ, όπως και σε λίγες µέρες
όταν φέρουµε την ακριβή διατύπωση της διάταξης, οµόφωνα,
όπως και χθες στη Διάσκεψη, θα εγκρίνετε αυτήν την πρότασή
µου. 

Σας ευχαριστώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο

διότι προηγουµένως έγινε µια διακοπή στην κοινοβουλευτική δια-
δικασία και νοµίζω ότι έγινε κάτι που αφορά στο Συνασπισµό Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς, για ένα πάρα πολύ σοβαρό θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, κύριε Κριτσωτάκη,
έγινε αναφορά από τον Υπουργό κ. Παπουτσή.

Έχετε το λόγο, για δύο λεπτά. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Το πρώτο που θέλω να παρατη-

ρήσω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι έγινε αναφορά, ενώ γνωρίζατε
ότι δεν είναι κανείς από την πλευρά της εγκαλούµενης παράτα-
ξης σ’ αυτήν την Αίθουσα και θεωρώ ότι αυτό δεν είναι σωστό,
διότι είµαστε σε µια εποχή που υπάρχουν και τηλέφωνα…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε Κρι-
τσωτάκη. Εγώ δεν εγκάλεσα καµµία παράταξη. Διαβάστε στα
Πρακτικά την τοποθέτησή µου.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Δεν είπα για εσάς…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έκανα αναφορά και

είπα ότι εκτιµώ…
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Είπα από τον κύριο Υπουργό, τον κ.

Παπουτσή…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε Κρι-

τσωτάκη.
Είπα πως εκτίµησή µου είναι ότι τα φαινόµενα αυτά είναι κα-

ταδικαστέα από όλες τις πτέρυγες και έκκλησή µου είναι να συµ-
βάλλουν όλες οι πτέρυγες και όλα τα κόµµατα στο να µην
επαναληφθούν τέτοιου είδους απαράδεκτα φαινόµενα.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Πρόλαβα και άκουσα λίγο από την

τηλεόραση. Θα σας πω ότι ήµουν και ήµασταν όλοι εκτός κτη-
ρίου. Εγώ ήµουν τυχαία εδώ κοντά, γιατί βρισκόµουν απέναντι,
στην κατάληψη που κάνουν συµβολικά οι εργαζόµενοι του καζίνο
της Πάρνηθας, που έχουν καταλάβει και αυτοί το Υπουργείο,
γιατί εκεί γίνονται άλλα σηµεία και τέρατα, όπως στην υγεία, στο
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ασφαλιστικό, τα εργασιακά, εν πάση περιπτώσει παντού.
Το πρώτο που θέλω να πω είναι πως αν υπάρχει ένταση, ο κύ-

ριος αίτιος είναι η πολιτική του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
του µνηµονίου και της δικής σας Κυβέρνησης, που δεν νοµίζω
ότι βγαίνει έξω από όλη αυτή την τακτική. Η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ επιµένει στο ίδιο επικοινωνιακό σενάριο και στόχος είναι
πάντα ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Τώρα, όµως, ξεπεράσατε κάθε όριο. Με ψεύδη επιτίθεστε και
προσωπικά στον Πρόεδρο του Συνασπισµού και Πρόεδρο της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ και προσπαθείτε να δη-
µιουργήσετε εντυπώσεις, που πολλές φορές και η εικόνα και η
ίδια η πραγµατικότητα διαψεύδουν.

Θα πω χαρακτηριστικά ότι όλη η ιστορία µε τον κ. Πάγκαλο,
τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης, έχει πολλά σηµεία που δεν
έχουν επαληθευτεί. Πρώτον, έχει πει ο κ. Πάγκαλος πως θα
έφερνε ονόµατα για την επίθεση στον κ. Παναγόπουλο. Δεν
έφερε ονόµατα. Έχει µιλήσει, επίσης, ο κ. Πάγκαλος για στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ που αποδεικνύεται ότι ήταν πολλά χιλιόµετρα µα-
κριά, σε άλλη πόλη, στη βόρεια Ελλάδα. 

Τώρα µιλάτε για συγκεκριµένα στελέχη. Εµείς έχουµε εκδώσει
και ανακοίνωση, στην οποία διαψεύδουµε και λέµε ότι δεν
υπήρχε τέτοιου είδους δική µας συµµετοχή σ’ αυτές τις περιπτώ-
σεις. 

Θα σας κάνω και µία δήλωση: ο ΣΥΡΙΖΑ και νοµίζω όλη η Αρι-
στερά –παρ’ ότι δεν είµαι εξουσιοδοτηµένος να µιλήσω- είναι
σταθερά προσανατολισµένη ενάντια στην κυβερνητική πολιτική,
είναι υπέρ των µαζικών, των ειρηνικών, αλλά και µαχητικών αγώ-
νων, που συµβάλλουν στην ανάπτυξη των κινηµάτων αντίστασης
και αλληλεγγύης, κάτι που όχι µόνο είναι δικαίωµά µας, αλλά νο-
µίζω ότι είναι και υποχρέωσή µας.

Για την πολιτική µας αυτή δεν θα απολογηθούµε σ’ αυτούς
που χρησιµοποιούν βία, που πλήττουν τη δηµοκρατία, που επιτί-
θενται σε δηµοκρατικά δικαιώµατα, που ξεπουλούν δηµόσια πε-
ριουσία, που είναι ενάντια στο δηµόσιο συµφέρον και έχουν
φέρει τη χώρα στο χείλος της καταστροφής. Αυτοί έχουν όνοµα
και είναι η Κυβέρνησή σας, κύριε Παπουτσή.

Κλείνω, λέγοντας το εξής: Δεν έπρεπε να µιλήσετε την ώρα
που λείπουµε. Προλάβαµε και ήρθαµε, αλλά θα µπορούσε να
είχε µείνει ο λόγος σας αναπάντητος στην Αίθουσα. Σας λέω ότι
δεν θα µείνει ποτέ αναπάντητο -και µέσα και έξω από την Αί-
θουσα- οτιδήποτε θα πείτε και για οτιδήποτε κατηγορήσετε την
Αριστερά και µάλιστα άδικα και χωρίς στοιχεία.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός για µια πολύ σύντοµη τοποθέτηση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Θα παρακαλούσα τον κ. Κριτσωτάκη να µην αναφέρεται στην
Αριστερά πλέον, γιατί απ’ όσο γνωρίζω εγώ, η Αριστερά που γνω-
ρίζει ο ελληνικός λαός, η Αριστερά που τίµησε την ελληνική πο-
λιτική ιστορία δεν αποδέχθηκε ποτέ τις αντισυγκεντρώσεις, τους
αντιφρονούντες και τους ανθρώπους που εµποδίζουν τον πολι-
τικό διάλογο. 

Επρόκειτο περί εκδήλωσης ενός πολιτικού κόµµατος. Δεν εγ-
κάλεσα κανέναν, αλλά αναφέρθηκα στην επίσηµη καταγγελία
του ΠΑΣΟΚ προς το Συνασπισµό, γιατί τα στελέχη του ήταν αυτά
που πρωτοστατούσαν στα επεισόδια. 

Δεύτερον, δεν εγκάλεσα κανέναν, αλλά αναφέρθηκα στις επί-
σηµες δηλώσεις του δηµάρχου της περιοχής, ο οποίος αναγνώ-
ρισε τον επικεφαλής της οµάδος που ήταν εκεί, όχι για να
διαµαρτυρηθεί γενικώς για την πολιτική, αλλά για να χτυπήσει
τον Υπουργό κ. Λοβέρδο. Και αυτό πού; Όχι σε καµµία εκδήλωση
του κράτους, αλλά σε µία κοµµατική εκδήλωση ενός πολιτικού
χώρου, που έχει δώσει τα πάντα, µε τη ζωή και τη δράση των
στελεχών του για πάνω από τριάντα πέντε χρόνια, για την ισχυ-
ροποίηση της δηµοκρατίας στη χώρα µας. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, κύριε Κριτσωτάκη, καλά θα κάνετε να αφή-
σετε την Αριστερά κατά µέρος, να µιλάτε για το ΣΥΡΙΖΑ, για το
Συνασπισµό, για τις πολιτικές σας επιλογές, να διαβάζετε τις δη-
λώσεις του κόµµατός σας και να µην προσπαθείτε µε κάθε τρόπο
«να στείλετε την µπάλα στην εξέδρα».

Ερώτηµα: Είδατε εσείς, όπως ολόκληρος ο ελληνικός λαός,
τους συγκεκριµένους ανθρώπους να στέκονται και να επιτίθενται

ενάντια στον Υπουργό σε µία κοµµατική εκδήλωση, σε µία πολι-
τική εκδήλωση; Ακούσατε εσείς, όπως και όλοι οι υπόλοιποι, τον
δήµαρχο της περιοχής να αναδίδει το όνοµα του στελέχους του
Συνασπισµού, ο οποίος ηγείτο αυτής της περιπτώσεως; Αναγνω-
ρίσατε εσείς, όπως και οι υπόλοιποι κάτοικοι της περιοχής, τα
στελέχη του Συνασπισµού σε τοπικό επίπεδο, τα οποία ήταν εκεί
δήθεν για να διαµαρτυρηθούν για την κυβερνητική πολιτική; Και
πού; Σε µία κοµµατική εκδήλωση, επαναλαµβάνω.

Κοιτάξτε, κύριε Κριτσωτάκη, ο δηµοκρατικός ελληνικός λαός
γνώρισε καλά τι σηµαίνουν αντιφρονούντες, τι σηµαίνουν αντι-
συγκεντρώσεις, τι σηµαίνουν εκείνοι, οι οποίοι παριστάνουν τους
διάφορους αγανακτισµένους πολίτες. Η δηµοκρατία έχει κανό-
νες, όπως έχει και όρια. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο,
σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Κριτσωτάκη, µισό
λεπτό. Πριν σας δώσω το λόγο, θα ήθελα να κάνω µια ανακοί-
νωση, γιατί τα παιδιά παρακολουθούν αρκετή ώρα και πρέπει να
συµµετέχουν και στο υπόλοιπο πρόγραµµα της επίσκεψής τους
στη Βουλή.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων σαράντα δύο µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό σχολείο
Νέας Μεσηµβρίας Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κριτσωτάκη, επειδή έθεσε ερωτήµατα ο κύριος Υπουρ-
γός, σας δίνω το λόγο, αλλά σας παρακαλώ για ένα µόνο λεπτό,
γιατί τώρα η συζήτηση που κάνουµε είναι εκτός Κανονισµού.
Είναι ένα θέµα ιδιαίτερα σηµαντικό ...

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Δεν την άνοιξα εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Επαναλαµβάνω την έκ-

κλησή µου προς όλες τις πτέρυγες και προς όλα τα κόµµατα να
συµβάλουµε, ώστε επαναλαµβάνω να µην επαναληφθούν τέτοια
αρνητικά γεγονότα.

Κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, δεν την

άνοιξα εγώ αυτή τη συζήτηση. Θέλω να σας πω ότι θα µπορούσε
αυτή τη στιγµή να µην είναι και κάποιος από εµάς…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, κύριε Κριτσωτάκη,
εδώ έγινε αναφορά και από συναδέλφους, πριν ακόµα ανέβω στο
Βήµα. Είναι ένα γεγονός που δεν µπορεί να αποσιωπηθεί. Πού
θα πάµε έτσι; Πού θα φτάσουµε; Αυτό είναι το ερώτηµα και η
αγωνία όλων … 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Αλλά πρόκειται για µία καταγγελία…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Δεν απευθύνεται προς

εσάς το ερώτηµά µου, απευθύνεται προς όλους. Πού πηγαί-
νουµε µε τέτοιου είδους εκδηλώσεις βίας, χειροδικίας; Αυτή είναι
αγωνία κοινή. 

Συνεχίστε, παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Δεν αναφέροµαι σε εσάς. Λέω ότι σε

αυτή τη διαδικασία που µου λέτε να συντοµεύσω –και θα είµαι
σύντοµος- τη συζήτηση δεν την ανοίξαµε εµείς. Παρατηρώ,
όµως, ότι έγινε µια καταγγελία απόντος του καταγγελλοµένου.
Αυτό νοµίζω ότι στην Αίθουσα αυτή δεν θα έπρεπε να γίνει έτσι.
Δεν λέω να µην κάνει καταγγελία κάποιος, αλλά λέω να µην την
κάνει, όταν ο άλλος λείπει.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι χαιρετίζω το ένα βήµα
πίσω που έκανε ο κ. Παπουτσής, µπαίνοντας πίσω από τις καταγ-
γελίες του δηµάρχου. Δεν τις παίρνει επάνω του. Λέει: «είπε ο
δήµαρχος». Προφυλάσσεται και καλά κάνει. Διότι ο Αντιπρό-
εδρος της Κυβέρνησης δεν προφυλάχθηκε, και τώρα είναι έκθε-
τος και για την περίπτωση Παναγόπουλου και για την περίπτωση
της Κερατέας.

Εν πάση περιπτώσει, εγώ δέχοµαι αυτό που λέτε, κύριε Πρό-
εδρε, ότι δεν πρέπει να υπάρχουν τέτοιου είδους µεµονωµένες,
θα έλεγα, αντιδράσεις. Αυτές όµως, οι αντιδράσεις είναι αποτέ-
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λεσµα µιας οργής. Μιας οργής που προκαλεί µια πολιτική. Αυτή
η πολιτική δεν είναι ξένη, δεν έπεσε από τον ουρανό, κύριε
Υπουργέ, έπεσε σαν ακρίδα πάνω στον ελληνικό λαό από συγ-
κεκριµένα συµφέροντα και από συγκεκριµένες κυβερνήσεις. 

Θέλω να σας πω πως ό,τι κι αν κάνετε, αυτό δεν µπορεί να κρυ-
φτεί. Θα φαίνεται ολοένα και περισσότερο, όπως φαίνεται τώρα
στην υγεία όπου βλέπετε –άλλη βία δεν είναι αυτή;- τα νοσοκο-
µεία να κλείνουν, να µην έχουν υλικά, τα «πάρτι» να συνεχίζονται.
Σας λέω ότι σε αυτό εµείς δεν θα κάνουµε πίσω. Δεν είναι δι-
καίωµά µας, είναι και υποχρέωσή µας. 

Σας λέω όµως, ξανά και σας το διαβάζω –είναι γραπτό, είναι
στην ανακοίνωση που δώσαµε- το εξής: «Είµαστε σταθερά προ-
σανατολισµένοι ενάντια στη συγκεκριµένη πολιτική, αλλά είµα-
στε υπέρ των µαζικών, ειρηνικών, µαχητικών αντιστάσεων και
αλληλεγγύης, που αυτό νοµίζουµε ότι πρέπει να γίνει». 

Αυτή είναι η δική µας άποψη. Τα υπόλοιπα νοµίζω ότι είναι εκ
του πονηρού. Νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι θεατρινισµοί που
θέλουν να κρύψουν το µεγάλο αίτιο αυτών των εντάσεων, που
είναι η πολιτική αυτής της Κυβέρνησης, του µνηµονίου και του
Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Αυτό το λέµε πεντακάθαρα, ξε-
κάθαρα. Δεν υπάρχει άλλη διευκρίνιση που µπορώ να κάνω.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει ζητήσει το λόγο

και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, κ.
Κεφαλογιάννης. 

Ορίστε, έχετε το λόγο, κύριε Κεφαλογιάννη, για ένα λεπτό
όµως, προκειµένου µετά να επανέλθουµε στη συζήτηση των επι-
καίρων ερωτήσεων. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αφού παίρνουν το
λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, θα ήθελα να µιλήσω κι
εγώ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ –ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κι εγώ θέλω το λόγο,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα πάρετε το λόγο κι
εσείς και ο κ. Γεωργιάδης για ένα λεπτό. Όµως θα σας παρακα-
λέσω µ’ αυτά τα τρία λεπτά -ένα για τον καθένα- να ολοκληρώ-
σουµε τη συζήτηση αυτού του θέµατος.

Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορεί κανείς να διαφωνήσει µε όσα εί-

πατε προηγουµένως στην Αίθουσα. Συµφωνούµε απολύτως και
τα προσυπογράφουµε. Θέλω από τη µεριά της Νέας Δηµοκρα-
τίας να πω στους συναδέλφους Βουλευτές ότι καταδικάζουµε µε
τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο τα χθεσινά επεισόδια και όποια
επεισόδια γίνονται µ’ αυτήν τη µορφή. 

Στη δηµοκρατία εµείς φέρουµε την πρώτη ευθύνη να στηρί-
ξουµε το δηµοκρατικό µας πολίτευµα. Αλλιώς οδηγούµαστε σε
εκφυλισµό, στον οποίο είδαµε κι άλλα δηµοκρατικά πολιτεύµατα
στο παρελθόν να µπαίνουν, µε αυτές τις συνέπειες που είδαµε
στο Μεσοπόλεµο.

Όµως θέλω να κάνω µία παρατήρηση ακόµη. Κύριε Υπουργέ,
κάνατε πολύ µεγάλη βουτιά στο παρελθόν και εσείς τουλάχιστον,
ως πρώην Πρόεδρος της ΕΦΕΕ, έπρεπε αυτά που λέτε σήµερα
και στα οποία συµφωνώ απολύτως, να τα είχατε σκεφθεί από
τότε. Πολλοί από µας που υπήρξαµε φοιτητές στα ελληνικά πα-
νεπιστήµια είχαµε υποστεί παρόµοιες συµπεριφορές και εσείς,
ως Πρόεδρος εκείνη την εποχή, θα έπρεπε να είχατε πει τα ίδια.
Και θα περιµέναµε κι από το Συνασπισµό και από τα άλλα κόµ-
µατα τουλάχιστον µέσα στη Βουλή µε τον πιο κατηγορηµατικό
τρόπο να καταδικάζουν τέτοιες συµπεριφορές. 

Κύριε Κριτσωτάκη, χθες ήµασταν µαζί στην πλατεία Κάνιγγος.
Σας προστάτευα από στελέχη εκείνης της περιοχής κι εσείς
εµένα, διότι είµαστε κι οι δυο επώνυµοι και θα µπορούσαµε να
ήµασταν κι οι δυο θύµατα επίθεσης οποιουδήποτε µας αναγνώ-
ριζε, γιατί κάπου θα ήθελε να ξεσπάσει. 

Ως κόµµατα δεν φέρουµε την ευθύνη µεµονωµένων προσώ-
πων. Ως κόµµατα µέσα στο Κοινοβούλιο οφείλουµε να καταδικά-
ζουµε αυτές τις συµπεριφορές κι είµαι βέβαιος πως και τον
Συνασπισµό και τα άλλα κόµµατα -και τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συ-
ναγερµό και το ΠΑΣΟΚ και το Κοµµουνιστικό Κόµµα- τέτοιου εί-

δους συµπεριφορές δεν τους βρίσκουν σύµφωνους, πολύ περισ-
σότερο σ’ αυτή τη δύσκολη κατάσταση την οποία βιώνουµε αυτό
το διάστηµα. Ασφαλώς κάποιοι άνθρωποι µπορεί και να αγανα-
κτούν, αλλά µπορούν να διαδηλώνουν έχοντας την ευθύνη της
δικιάς τους συµπεριφοράς. Εµείς ως πολιτικά κόµµατα δεν µπο-
ρούµε να καλύπτουµε τέτοιες συµπεριφορές. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστώ, κύριε Κε-

φαλογιάννη. 
Το λόγο έχει ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης εκ µέρους του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ούτως ή

άλλως από δική µας αναφορά ξεκίνησε αυτό το θέµα και φυσικά
εκφράζουµε και τώρα στη συζήτηση αυτή την απόλυτη καταδίκη
των χθεσινών γεγονότων. Δεν αντέχω να µην σχολιάσω όµως
προς τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ ότι θα πρέ-
πει, κύριε Κριτσωτάκη, να σας προβληµατίσει το γεγονός ότι σχε-
δόν σε κάθε επεισόδιο πολιτικής βίας στην Ελλάδα, ανά την
επικράτεια ή ακόµη πια και στο εξωτερικό που έχετε κάνει αυτή
την εξαγωγή, σε ό,τι και να συµβαίνει πάντα βρίσκεται εµπλεκό-
µενος κατά κάποιο τρόπο ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς. Εγώ, κύριε Κριτσωτάκη, στη θέση σας θα ήµουν πολύ
προβληµατισµένος εκ του γεγονότος ότι δεν έχει υπάρξει τους
τελευταίους έξι µήνες µε ένα χρόνο, ένα επεισόδιο πολιτικής
βίας στο οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ να µην είναι εµπλεκόµενος. Αυτό, κύριε
Κριτσωτάκη, είναι εξαιρετικά λυπηρό για ένα κοινοβουλευτικό
κόµµα. 

Θα ήθελα όµως, κύριε Πρόεδρε, να θέσω προς το Σώµα το ότι
εγώ έκανα δύο καταγγελίες στην έναρξη της σηµερινής µας συ-
ζητήσεως. Χθες είχαµε ένα επίσης φρικαλέο περιστατικό, που
µπορεί να µην αφορά τα πολιτικά κόµµατα µεν, αλλά είναι αδια-
νόητο το να περάσει ασχολίαστο από το πολιτικό µας σύστηµα.
Προσεκλήθη από το Πανεπιστήµιο Πατρών ο νοµπελίστας ερευ-
νητής-επιστήµων που βρήκε το DNA, o Τζέιµς Γουάτσον, και
µέσα σε αµφιθέατρο ελληνικού πανεπιστηµίου εδέχθη επίθεση
από είκοσι δήθεν αναρχικούς, διότι τον θεωρούσαν ρατσιστή,
επειδή βρήκε το DNA. Και µπήκαν οι φοιτητές να σώσουν το νοµ-
πελίστα για να µην φάει ξύλο ως προσκεκληµένος του ελληνικού
πανεπιστηµίου! 

Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορεί η Βουλή των Ελλήνων να παρακο-
λουθεί αυτά τα γεγονότα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και αυτό είναι τραγικό
και καταδικαστέο γεγονός! Αναφερθήκαµε σε όλα τα παρόµοια
φαινόµενα και γεγονότα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ –ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν φθάνει αυτό, κύριε
Πρόεδρε! Δεν φθάνει να το καταδικάζουµε. Πρέπει τα κόµµατα
να αναλάβουµε την πρωτοβουλία να συζητήσουµε ανοιχτά για
το τι συµβαίνει στην πατρίδα µας µε τη βία, η οποία συνεχώς αυ-
ξάνεται. Ειδάλλως, θα φθάσουµε σε µία «ζούγκλα», όπου ο ένας
θα δέρνει τον άλλο. Καλούµε, λοιπόν, τα υπόλοιπα κόµµατα σε
µία συζήτηση στη Βουλή των Ελλήνων, για το πώς θα αντιµετω-
πίσουµε τα φαινόµενα της βίας. Και βεβαίως σ’ αυτή τη συζήτηση
–και µ’ αυτό κλείνω- ο Συνασπισµός θα πρέπει να έχει τον πρώτο
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Γεωργιάδη, ολο-
κληρώστε τώρα, σας παρακαλώ. Τοποθετηθήκατε και νωρίτερα.
Τοποθετήθηκε και ο κ. Κριτσωτάκης και κατέθεσε αναλυτικά την
άποψη τη δική του και του κόµµατός του. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ –ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Κριτσωτάκη, έχετε την κατανόησή µου, εφόσον ήρθατε,
όπως είπατε στην αρχή, από την κατάληψη των υπαλλήλων του
καζίνο. Από κατάληψη σε κατάληψη που πηγαίνετε, προφανώς
είστε πολύ κουρασµένος!

Ευχαριστώ πολύ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τζέκη, ζητάτε κι

εσείς το λόγο; 
Ορίστε, κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό, ως Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, και θα κλείσετε εσείς, κύριε Πρωτόπαπα, εκ µέρους της
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Πλειοψηφίας. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γνωστό σε όλους, όχι µέσα σ’ αυτή την Αίθουσα, αλλά

πολύ περισσότερο εκτός Αιθούσης ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος αντιµετωπίζει τη βάρβαρη αντιλαϊκή πολιτική της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης, όλων των κυβερνήσεων που πέρασαν µέχρι
τώρα µε όρους του µαζικού κινήµατος. Αυτό το µαζικό κίνηµα
µπορεί να διεκδικήσει και να επιλέξει τον τρόπο µε τον οποίο θα
αντιµετωπίσει αυτή τη λαίλαπα που σαρώνει αυτή την ώρα δι-
καιώµατα που κατακτήθηκαν, όπως πολύ σωστά ακούστηκε, πριν
από δεκαετίες, µε σκληρούς ταξικούς και αιµατηρούς αγώνες.
Δηλαδή, µε βία του µαζικού κινήµατος απεσπάσθησαν δικαιώ-
µατα του λαού και αυτό κανένας δεν µπορεί να το παραγράψει
από την ιστορία. 

Αυτή είναι η θέση του κόµµατος ως προς τη διεκδίκηση µε
όρους µαζικού κινήµατος. Από εκεί και µετά όµως, όσον αφορά
αυτή την ευαισθησία που δείχνουµε τώρα για ένα γεγονός που
δεν εκφράζει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, θα πρέπει να
µειωθεί η πολιτική υποκρισία, όταν µάλιστα αντιµετωπίζονται έτσι
απεργοί που είναι για χρόνια απεργοί, όπως ήταν οι εργάτες της
Ζώνης. Εκεί στείλαµε τα ΜΑΤ για να τους σακατέψουν. Όταν
γνωρίζουµε ότι µια ολόκληρη περιοχή µαστίζεται από τη φτώ-
χεια, την εξαθλίωση, την ανέχεια, δεν µπορεί ύστερα να το επι-
καλείται η Κυβέρνηση για να αποπροσανατολίσει από το κύριο,
που είναι για µας η διεκδίκηση απέναντι σ’ αυτήν τη σκληρή πο-
λιτική της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Εξ αιτίας αυτού πήρα το λόγο, κύριε Πρόεδρε, για να υπενθυ-
µίσω πώς κατακτήθηκαν αυτά τα δικαιώµατα µέσα από τη βία του
µαζικού κινήµατος, αντιµετωπίζοντας απολυταρχικά σκληρά κα-
θεστώτα, δικαιώµατα τα οποία βέβαια τώρα αφαιρούνται και ότι
δεν θα µείνει µε σταυρωµένα χέρια αυτό το εργατικό και λαϊκό
κίνηµα. Αυτή είναι η θέση µας, ξεκάθαρη, πιστεύω, προς όλους,
εντός και εκτός Αιθούσης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Δηλαδή, τα ίδια µε το Συνασπισµό.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι όλοι
εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα, µέσα στο ναό της δηµοκρατίας οφεί-
λουµε να καταγγείλουµε µε τον πιο απόλυτο τρόπο τη χθεσινή
βάρβαρη επίθεση κατά του Υπουργού Υγείας και στελεχών του
ΠΑΣΟΚ, όπως επίσης να καταδικάσουµε ευθέως και την πρα-
κτική των αντισυγκεντρώσεων τύπου δεκαετίας του ’60 από επί-
δοξους Κοτζαµάνηδες, που τον τελευταίο καιρό κάνει και πάλι
την εµφάνισή της.

Θέλω να τονίσω κάτι: Τόσο ο δήµαρχος Αγίων Αναργύρων,
όσο και πολλά στελέχη της περιοχής ανεγνώρισαν ανάµεσα
στους επιτιθέµενους, σε αυτούς που χρησιµοποίησαν τις τραµ-
πούκικες αυτές πρακτικές, επώνυµα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ της πε-
ριοχής. Επίσης, γνωρίζουν όλοι ότι υπήρξαν ανώνυµα χαρτιά τις
προηγούµενες ηµέρες που καλούσαν κάποιους να συµµετά-
σχουν σε αυτού του είδους την επίθεση. 

Όλοι έχουν όνοµα και επώνυµο σ’ αυτόν εδώ τον τόπο και αν
κάποιος θέλει να λέγεται αριστερός, οφείλει να καταδικάζει
αυτές τις πρακτικές, που µόνο σε παρακρατικούς και σε φασι-
στικές αντιλήψεις ταιριάζουν. Τελεία και παύλα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Κριτσωτάκης επα-
νειληµµένα κατέθεσε την άποψή του, κύριε Πρωτόπαπα επ’
αυτού, και είπε ότι δεν συµφωνεί µε τέτοιου είδους ενέργειες. 

Έχετε το λόγο για τρίτη φορά, κύριε Κριτσωτάκη. Να ολοκλη-
ρώσετε σε τριάντα δευτερόλεπτα, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Σε τριάντα δευτερόλεπτα.
Αναφέρθηκε ο εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού µε ένα τρόπο που λέει ότι επειδή το έχει πει η Κυβέρνηση
και επειδή το λέει το ΛΑΟΣ και επειδή το επαναλαµβάνει ότι εµείς
είµαστε διαρκώς κατηγορούµενοι, άρα έχουµε λάθος ή έχουµε
ευθύνη. Θα σας πω ότι αυτή η λογική του «πες-πες, κάτι θα µεί-
νει» είναι παλιά, δοκιµασµένη και σας λέω, στο τέλος αποτυχη-
µένη. 

Εµείς θα αναφερόµαστε στην Αριστερά. Δεν ξέρω όµως, αν η
Κυβέρνηση µπορεί να αναφέρεται στη δηµοκρατία και ξέρω τι
λέω. Και θα σας πω, πως όσοι λένε ότι ο δήµαρχος είπε, θα δια-
ψευσθούν, όπως είπε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, ο οποίος
ήδη διαψεύσθηκε. Θα έχετε την τύχη του και θα διαψευσθείτε
και σ’ αυτό. Παραδεχθείτε ότι το ευρύτερο κλίµα που έχετε δη-
µιουργήσει εσείς και η πολιτική σας είναι εκείνο που δηµιουργεί
τις εντάσεις.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η τέταρτη µε αριθµό 816/12.4.2011 επίκαιρη ερώτηση
του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την
Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την επιµήκυνση του χρόνου αναµονής για πρόσληψη των
εκλεγµένων µελών του Διδακτικού Ερευνητικού Προσωπικού
κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και
διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου.
Η πρώτη µε αριθµό 814/12.4.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στις πλη-
ρωµές των συµβεβληµένων ιατρών από τον ΟΠΑΔ κ.λπ. δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 818/12.4.2011 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας
Κανέλλη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για
κλείσιµο του Ειδικού Δηµοτικού Σχολείου Κωφών Αµπελοκήπων
κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και
διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 820/12.4.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις αποζηµιωτικές
αξιώσεις του Ελληνικού Δηµοσίου στις υποθέσεις Οµολόγων,
«SIEMENS», Βατοπεδίου και Υποβρυχίων κ.λπ. δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 36/21/17.3.2011 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας, κ.κ. Κωνσταντίνου
Γκιουλέκα, Θεόδωρου Καράογλου, Σταύρου Καλαφάτη, Σάββα
Αναστασιάδη, Ιωάννη Ιωαννίδη, Έλενας Ράπτη και Κωνσταντίνου
Τασούλα προς τους Υπουργούς Οικονοµικών, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε το µετρό της Θεσσαλονίκης.

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα Βουλευτή, έχω
την τιµή να ανακοινώσω ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για τη συζήτηση της επε-
ρώτησης τον κ. Άγγελο Τζέκη.

Επίσης, ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης ορίζει για
τη συζήτηση της επερώτησης ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού τον Βουλευτή κ. Άγγελο Κο-
λοκοτρώνη.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Καράογλου.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λόγος που

µας οδήγησε στην κατάθεση της συγκεκριµένης επερώτησης
είναι η κραυγή αγωνίας και απελπισίας που εκφράζει ο λαός της
Θεσσαλονίκης, οι πολίτες, οι επαγγελµατίες, οι µικροµεσαίοι επι-
χειρηµατίες, µια κραυγή αγωνίας που δυστυχώς δεν την αντιλαµ-
βάνεται η Κυβέρνηση και δεν την αφουγκράζονται οι συναρ-
µόδιοι Υπουργοί. 

Εδώ και δεκαοκτώ µήνες που ρυθµίζετε την τύχη των Ελλήνων
πολιτών, ζείτε µόνο µε τις εξαγγελίες σας και δυστυχώς καταδυ-
ναστεύετε τον ελληνικό λαό. Επιδεικνύετε µια πρωτοφανή κωλυ-
σιεργία και µια τροµακτική αδράνεια σε µείζονα θέµατα,
οδηγώντας σε ασφυξία νοικοκυριά και επιχειρήσεις και αυξάνον-
τας την αβεβαιότητα και την ανασφάλεια που οι πολιτικές σας
δηµιούργησαν.

Κύριοι Υπουργοί, οι πολίτες της Θεσσαλονίκης δεν αντέχουν
άλλον εµπαιγµό, δεν αντέχουν άλλην κοροϊδία, άλλες καθυστε-
ρήσεις. 

Η Θεσσαλονίκη υποβαθµίζεται µε την ασκούµενη πολιτική σας
και το µόνο που έχει µείνει να την χαρακτηρίζει είναι η αύξηση
της ανεργίας και τα λουκέτα στο κέντρο της πόλης. Οδηγείτε την
πόλη και τους πολίτες της σε ένα διαρκές αδιέξοδο, το οποίο δυ-
στυχώς, συνεχώς επιδεινώνεται µε τις τροµακτικές καθυστερή-
σεις στην υλοποίηση κατασκευής του µετρό. Το τόσο σηµαντικό
έργο για την πόλη και για όλο το νοµό µας, παρουσιάζει αδικαιο-
λόγητες καθυστερήσεις, που δυσχεραίνουν τόσο τον εµπορικό
κόσµο της πόλης, όσο και τους πολίτες της. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, εάν διασχίσετε το δρόµο κατά µήκος
της πορείας εκτέλεσης των εργασιών του µετρό, από την οδό
Μοναστηρίου έως και την οδό Δελφών, θα γίνετε µάρτυρες µιας
αποκαρδιωτικής εικόνας και θα αντιληφθείτε το µέγεθος του
προβλήµατος. Υπάρχουν κλειστά καταστήµατα, αγανακτισµένοι
πολίτες και επαγγελµατίες, κυκλοφοριακό κοµφούζιο, επικίνδυ-
νες διαβάσεις για τους διερχοµένους πολίτες. Απελπισµένοι κα-
ταστηµατάρχες και έµποροι οδηγούνται καθηµερινά σε λουκέτα
στο ιστορικό κέντρο της πόλης, βλέποντας τους βίους τους να
αλλάζουν δραµατικά, έχοντας υποστεί οικονοµικές επιπτώσεις
πολύ σοβαρές εξαιτίας της µείωσης της αγοραστικής δύναµης. 

Η κατάσταση είναι πραγµατικά εκτός ορίων και η αγανάκτηση
ξεχειλίζει. Η πορεία υλοποίησης του µετρό έχει εξελιχθεί σε ένα
ψυχολογικό θρίλερ για γερά νεύρα. Ένα τόσο σηµαντικό έργο,
που ξεκίνησε µε πρωτοβουλία της κυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας, παρά τον για είκοσι χρόνια εµπαιγµό των κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ, φαίνεται ότι, δυστυχώς, τοποθετείται στο τέλος των
προτεραιοτήτων της σηµερινής Κυβέρνησης. Αυτό και µόνο οδη-
γεί σε απόγνωση τους επαγγελµατίες, τους καταστηµατάρχες,
τους πολίτες, οι οποίοι έχουν µείνει µε τις προφορικές εξαγγε-
λίες των αρµοδίων και δυστυχώς µόνο µε αυτές.

Κύριοι Υπουργοί, λυπούµαστε, αλλά µάλλον η Κυβέρνησή σας
δεν έχει αντιληφθεί την αναγκαιότητα ολοκλήρωσης αυτού του
τόσο σηµαντικού για τον τόπο µας έργου. Δεν έχετε αντιληφθεί
ότι η αποπεράτωση και η λειτουργία του µετρό θα αναβαθµίσει
την πόλη και το νοµό. Θα την βγάλει από την ύφεση που εσείς,
δυστυχώς, µε τις πολιτικές σας µας οδηγείτε. Θα δηµιουργήσει
νέες θέσεις εργασίας. Θα αυξήσει την αγοραστική δύναµη των
πολιτών. Θα ανακουφίσει τους επαγγελµατίες. Θα αποτελέσει
µια τονωτική ένεση για την πόλη και για όλο το νοµό. 

Πώς, όµως, να τα αντιληφθείτε όλα αυτά όταν δεν πράττετε
τα στοιχειώδη, όταν δεν δροµολογήσατε καν τη µεταφορά της
διοίκησης του µετρό στη Θεσσαλονίκη, που τόσες φορές την
έχετε εξαγγείλει; Είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, να υλοποιείται
ένα τόσο σηµαντικό και κρίσιµο έργο στη Θεσσαλονίκη και η δι-
οίκηση του έργου να βρίσκεται στην Αθήνα; Το θεωρείτε λογικό
και παραγωγικό; 

Εδώ και ένα χρόνο µας διαβεβαιώνετε, απαντώντας σε σχετική
µας ερώτηση, ότι προγραµµατίζουµε να φέρουµε την ευθύνη της
διοίκησης και εποπτείας του έργου στη Θεσσαλονίκη, γιατί η πα-
ρούσα διοικητική δοµή και πρακτική οδηγεί σε µεγάλες καθυστε-
ρήσεις τον σχεδιασµό και την έγκριση των εργασιών. Είναι ηλίου
φαεινότερο ότι υποτιµάτε τη νοηµοσύνη µας και τη νοηµοσύνη
των Θεσσαλονικέων. 

Αντιλαµβάνεστε ότι υπάρχει πρόβληµα µε την παραγοµένη δι-
οίκηση στην Αθήνα, αλλά τι πράξατε γι’ αυτό; Παρατηρείτε ότι
υπάρχουν µεγάλες καθυστερήσεις µε τέτοιου είδους πρακτικές,
αλλά τι κάνατε για να τις αντιµετωπίσετε; Όσο είδατε εσείς τη
διοίκηση του µετρό στη Θεσσαλονίκη, άλλο τόσο την είδαµε κι
εµείς. Όσο είδατε εσείς την αυτοτέλεια και την αυτονοµία του
έργου, άλλο τόσο την είδαµε κι οι Θεσσαλονικείς.

Συνέπεια αυτής της κατάστασης είναι, οι Θεσσαλονικείς να γί-
νονται συνεχώς µάρτυρες µιας σειράς αντικρουόµενων δηλώ-
σεων µεταξύ της ηγεσίας του αρµόδιου Υπουργείου Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων και της Εταιρείας «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ
Α.Ε.». Βλέπουν ότι, δυστυχώς, το έργο καρκινοβατεί. Η καταλη-
κτική ηµεροµηνία παράδοσης της πρώτης γραµµής του µετρό
µεταφέρεται, από τα µέσα του 2012, στο 2014 ή στο 2015 και δεν
ξέρουµε πότε πραγµατικά θα τελειώσει το έργο, εάν βέβαια δεν
υπάρξουν και άλλες αλλαγές και άλλες ηµεροµηνίες εκ µέρους
των αρµοδίων. Εάν αυτό, κύριε Υπουργέ, δεν λέγεται εµπαιγµός
στους πολίτες της Θεσσαλονίκης, τότε πώς λέγεται;

Ενδεικτικό των τεράστιων καθυστερήσεων είναι το γεγονός ότι
οι δύο µετροπόντικες στη στάση «Πανεπιστήµιο» καθόντουσαν
οκτώ ολόκληρους µήνες, από τον Ιανουάριο του 2010 µέχρι τον
Αύγουστο του 2010. Και τώρα και οι δύο µετροπόντικες, ένα
µήνα πριν και µια βδοµάδα πριν, βρίσκονται στο σταθµό «Ευκλεί-
δης» και κάθονται µε άγνωστο το χρονοδιάγραµµα επανέναρξης
των εργασιών. Τζάµπα λεφτά πληρώνονται, για να κάθονται οι
µετροπόντικες και να µην δουλεύουν, να µην εκτελείται το έργο.

Ακόµη, τα αρχαιολογικά προβλήµατα παραµένουν έντονα. Δεν
προχωρούν γρήγορα, µε τους ρυθµούς που θα έπρεπε οι ανα-
σκαφές, δεν αποφασίζεται γρήγορα τι θα γίνει µε τα ευρήµατα.
Υπάρχει µια υπερβολική δαπάνη των ανασκαφών που, δυστυχώς,
δεν αντιµετωπίζεται µέσω ειδικών κονδυλίων, αλλά αντιµετωπί-
ζεται µέσω των απρόβλεπτων του έργου. Απαιτείται άµεσα επι-
τάχυνση των ανασκαφικών εργασιών στους σταθµούς, ιδίως της
πλατείας Δηµοκρατίας, της Βενιζέλου και της Αγίας Σοφίας. 

Οι απαλλοτριώσεις δεν προχωρούν µε τους ρυθµούς που θα
έπρεπε να προχωρήσουν. Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι ο
σταθµός «Παπάφη», όπου δυστυχώς, µε δική σας ευθύνη δηµι-
ουργήσατε το πρόβληµα, το οποίο φαίνεται τώρα, χάριν στην
καλή πρόθεση της εκκλησίας και του Μητροπολίτη µας, να τα-
κτοποιείται. Μακάρι να τακτοποιηθεί το θέµα αυτό το συντοµό-
τερο δυνατόν, που, δυστυχώς, εσείς δηµιουργήσατε µε την
ένταση που προκαλέσατε.

Όλες αυτές οι καθυστερήσεις, βέβαια, έχουν ως αποτέλεσµα
να σταµατάει στην ουσία το έργο και αυτό έχει ως συνέπεια να
απολύεται το προσωπικό. Ήδη, έχει απολυθεί το µισό περίπου
προσωπικό του έργου.

Επίσης, ελλοχεύει τεράστιος κίνδυνος να εγκαταλειφθεί το
έργο από την ανάδοχο κοινοπραξία, όπως άλλωστε έγινε µε τις

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΒ’ - 15 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                            9199



συµβάσεις παραχώρησης µε τη γνωστή Ε65, µε την Ιονία Οδό,
µε την Οδό Κορίνθου-Πατρών. Φοβάµαι ότι οδηγείτε το έργο σε
αδιέξοδο και αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι θα αναγκάσετε την κοι-
νοπραξία να το εγκαταλείψει. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει
τεράστια καθυστέρηση σε χρόνους, αλλά κυρίως πολλαπλάσιο
κόστος.

Δεν είµαστε, κύριοι Υπουργοί, αντίθετοι σε οποιαδήποτε βελ-
τιωτική αλλαγή του έργου. Σ’ αυτό που είµαστε αντίθετοι είναι
στη δικαιολογία ότι οποιαδήποτε αλλαγή ή βελτιωτική παρέµ-
βαση του έργου να µην αποτελεί το άλλοθι για τις µεγάλες κα-
θυστερήσεις που υπάρχουν. Κάντε, αν χρειάζεται, οποιαδήποτε
βελτιωτική αλλαγή, αλλά κάντε την γρήγορα και όχι µε τη λογική
της πασοκικής νοοτροπίας «άφησέ το και θα δούµε». Έπρεπε να
γίνουν αυτές οι βελτιωτικές αλλαγές που σχεδιάζονται -και πολ-
λές απ’ αυτές είναι στη σωστή κατεύθυνση- άµεσα. 

Ακόµη, επανειληµµένως σας έχουµε επισηµάνει το ζήτηµα της
δηµιουργίας και λειτουργίας σύγχρονων χώρων υπόγειας στάθ-
µευσης, οι οποίοι θα δώσουν µία ανάσα στο κυκλοφοριακό πρό-
βληµα της πόλης και στην αποσυµφόρηση του κέντρου.
Μάλιστα, ενώ είχαν σχεδιαστεί τρεις χιλιάδες εφτακόσιες θέσεις
πάρκινγκ δυτικά, ανατολικά, αλλά και στο κέντρο της πόλης, εν-
τούτοις ο σχεδιασµός έµεινε µόνο στα χαρτιά. Παρ’ όλο που το
2007 υπογράφθηκε µεταξύ της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» και του Αρι-
στοτελείου Πανεπιστηµίου ένα µνηµόνιο για την κατασκευή των
υπόγειων χώρων στάθµευσης εντός του Αριστοτελείου Πανεπι-
στηµίου, η όλη διαδικασία δεν προχώρησε, οι σχετικές µελέτες
δεν εκπονήθηκαν και το αρµόδιο Υπουργείο αρκέστηκε, κατά την
προσφιλή του µέθοδο, σε ασαφή και αόριστα χρονοδιαγράµ-
µατα. Πώς θα αποδώσει, όµως, και θα λειτουργήσει ένα έργο τέ-
τοιας εµβέλειας, όπως το Μετρό, χωρίς να υλοποιηθούν
παρακείµενα και βοηθητικά έργα δοµής, όπως είναι οι χώροι
στάθµευσης; 

Λειτουργείτε, δυστυχώς, χωρίς την τήρηση συγκεκριµένων
χρονοδιαγραµµάτων, χωρίς να µας έχετε καταθέσει, παρά τις
συνεχείς παρεµβάσεις µας, το οργανόγραµµα της εταιρείας «ΑΤ-
ΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.», χωρίς να γνωρίζουµε το ακριβές προσωπικό
της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.», που βρίσκεται στη Θεσσαλονίκη και
παρακολουθεί το έργο, χωρίς ένα συγκεκριµένο σχεδιασµό.

Πολύ φοβούµαστε ότι όλη αυτή η κατάσταση δυσχεραίνει την
πορεία υλοποίησης του έργου. Αυτές είναι, δυστυχώς, µερικές
µόνο από τις άστοχες ενέργειές σας που επιβραδύνουν την υλο-
ποίηση του έργου και δηµιουργούν αναχώµατα στην πρόοδό
του. Αυτές οι πρακτικές σας, έχουν ως αποτέλεσµα –όπως επε-
σήµανα άλλωστε και προηγουµένως- να καρκινοβατεί το µετρό
και να καθυστερεί δραµατικά η ολοκλήρωσή του. Σε όλα αυτά
προστίθεται και πλήθος γραφειοκρατικών εµποδίων, που δυσχε-
ραίνουν την εκτέλεση των εργασιών και δηµιουργούν προβλή-
µατα στη λειτουργία της πόλης.

Κύριοι Υπουργοί, οφείλετε να λάβετε επειγόντως µέτρα. Οφεί-
λετε να επισπεύσετε τις διαδικασίες. Οφείλετε να προωθήσετε
την υλοποίηση του έργου. Οφείλετε να βγάλετε τη Θεσσαλονίκη
από το τέλµα που εσείς την οδηγήσατε. Η πόλη δεν αντέχει
άλλες καθυστερήσεις. Οι καταστηµατάρχες δεν αντέχουν άλλα
«λουκέτα» και οι επαγγελµατίες δεν αντέχουν άλλη µείωση των
τζίρων. Η κατάσταση έχει φθάσει στο απροχώρητο και εσείς δεί-
χνετε να µην το αντιλαµβάνεστε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Η επίσπευση των διαδικασιών και των εργασιών είναι επιβε-

βληµένη. Η ολοκλήρωση αυτού του σπουδαίου έργου θα προσ-
δώσει ελπίδα και νέα πνοή στη Θεσσαλονίκη, θα ανασυντάξει το
συγκοινωνιακό χάρτη της πόλης και θα αναµορφώσει τον περι-
βαλλοντικό ιστό αυτής. Πέραν όλων αυτών, βεβαίως, θα τονώσει
και θα ενισχύσει την αγορά, δηµιουργώντας νέες θέσεις εργα-
σίας και ενθαρρύνοντας τη δηµιουργία νέων επιχειρήσεων. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, κύριοι Υπουργοί, ενεργοποιηθείτε και
λάβετε άµεσα πρωτοβουλίες, γιατί, αν και από µεθαύριο, ξεκινά
η εβδοµάδα των παθών και όλοι µας, όλοι οι Χριστιανοί, βλέ-
πουµε ορατή την Ανάσταση του Θεανθρώπου, δυστυχώς, οι πο-
λίτες της Θεσσαλονίκης συνεχίζουν να βιώνουν το δικό τους

µαρτύριο, οι επαγγελµατίες να ανεβαίνουν το δικό τους Γολ-
γοθά, χωρίς, όµως, να µπορούν να δουν στο άµεσο ορατό µέλ-
λον τη δική τους ανάσταση µέσω της ολοκλήρωσης, επιτέλους,
του τεράστιας σηµασίας αυτού έργου, του µετρό Θεσσαλονίκης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Θε-
όδωρο Καράογλου, Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης. 

Καλώ στο Βήµα τον επερωτώντα Βουλευτή κ. Σταύρο Καλα-
φάτη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Μπερδευτήκαµε. Θα µπο-
ρούσα να έχω εγώ το λόγο, κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θέλω να σας πω κάτι,
όµως. Όταν έχετε αποφασίσει ως κόµµα πάρα πολλές αλλαγές,
οφείλετε να ενηµερώνετε το Προεδρείο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Έχετε δίκιο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εφόσον κάνετε από µόνοι

σας τις αλλαγές, µε συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά έχετε φέρει
σήµερα δύο φορές σε δύσκολη θέση το Προεδρείο.

Ορίστε, κύριε Γκιουλέκα, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Εκ µέρους των συναδέλφων Βουλευτών, λέµε ότι πράγµατι δεν
είχαµε ενηµερώσει για την αλλαγή των οµιλητών. Ζητούµε συγ-
γνώµη, γιατί δεν θέλαµε να φέρουµε σε δύσκολη θέση το Προ-
εδρείο.

Ανεβαίνοντας στο Βήµα, κύριοι Υπουργοί, σκεφτόµουν ότι
ίσως δεν θα υπήρχε καλύτερη εισαγωγή και τοποθέτησή µου απ’
αυτό το οποίο πολλές φορές έχουµε ακούσει στη Θεσσαλονίκη
και ταιριάζει απόλυτα στην περίπτωση του µετρό και στη δική
σας περίπτωση, δηλαδή τη φράση «και τώρα τι θα γίνουµε χωρίς
βαρβάρους;».

Αυτό το λέω, γιατί το µετρό Θεσσαλονίκης αποτελούσε, δυ-
στυχώς, για τις προηγούµενες κυβερνήσεις σας ένα χρυσό άλ-
λοθι και µία χρυσή υπόσχεση προς τους Θεσσαλονικείς. Δεν θα
ξεχάσω, λοιπόν, ότι ο πρώην Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης, κάθε
φορά στα εγκαίνια της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης, ανήγ-
γελλε ότι ξεκινούν οι µπουλντόζες –έτσι χαρακτηριστικά το ανέ-
φερε- δηλαδή ξεκινούν οι εκσκαφές για το έργο του µετρό. 

Θυµάµαι χαρακτηριστικά µία δήλωση της κ. Βάσως Παπαν-
δρέου –τη διαβάζω- στις 29 Σεπτεµβρίου 2003, πάλι στην πε-
ρίοδο κοντά στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, που έλεγε:
«ξέρετε, αναγγέλλουµε επίσηµα ότι το µετρό θα είναι έτοιµο το
2008 και θα συµπέσει µε τη Διεθνή Έκθεση EXPO που διεκδικεί
η Θεσσαλονίκη». 

Αυτά έλεγε η κ. Παπανδρέου το 2003. Έχουµε φθάσει στο
2011, το µετρό είναι σταµατηµένο και το ζητούµενο είναι τι γίνε-
ται και πώς θα προχωρήσει.

Επειδή, µάλιστα, θα ήθελα να είναι απολύτως τεκµηριωµένα
όσα λέω, σας διαβάζω και άλλες δηλώσεις της σηµερινής δικής
σας ηγεσίας.

Κύριοι Υπουργοί, εγώ δεν έρχοµαι εδώ να σας πω ότι εµείς κά-
ναµε τα πάντα και ότι είναι όλα καλώς καµωµένα και εσείς έχετε
όλες τις ευθύνες. Αλίµονο! Όπου υπάρχουν ευθύνες, εγώ δεν
έχω κανένα πρόβληµα να τις αναγνωρίσω! Το πρόβληµα, όµως,
είναι ότι ένα έργο που επί είκοσι χρόνια υπόσχονταν οι κυβερνή-
σεις στους Θεσσαλονικείς, ξεκίνησε από την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας το 2006, προχωρούσε και ξαφνικά το έργο
έχει σταµατήσει και αυτήν τη στιγµή το ζητούµενο είναι πού
πάµε!

Διαβάζω, λοιπόν, δηλώσεις από επίσκεψη του κ. Μαγκριώτη
σε εργοτάξιο του µετρό –η δηµοσίευση γίνεται την 1η Απριλίου
2010- από εφηµερίδα της Θεσσαλονίκης: Λέει ο κ. Μαγκριώτης:
«εµείς έχουµε ένα σχεδιασµό, η βασική γραµµή να τελειώσει στις
αρχές του 2014». Και παρακάτω, σε επίσκεψή του πάλι στο µετρό
στις 10 Μαΐου του 2010, ο Υπουργός κ. Μαγκριώτης λέει: «ο σχε-
διασµός και η προσπάθειά µας γίνεται για να ολοκληρωθεί το
έργο στις αρχές του 2014.». Και συµπληρώνει µε το εξής: «Στο
τέλος του 2010 είµαστε αισιόδοξοι ότι θα ολοκληρώσουµε τη δη-
µοπράττηση της επέκτασής του προς την Καλαµαριά.».

Μετά, η ίδια η ηγεσία του Υπουργείου σας έρχεται και λέει:
«ξέρετε, το 2015 υπολογίζουµε ότι θα είµαστε έτοιµοι και στο
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τέλος του 2011 υπολογίζουµε ότι θα έχει προχωρήσει το θέµα
για την επέκταση προς την Καλαµαριά.»

Αυτά είναι δικές σας προβλέψεις, δικές σας δηλώσεις και
εσείς οι ίδιοι αυτοδιαψεύδεστε, διότι, δυστυχώς, δεν τηρείτε τα
χρονοδιαγράµµατα.

Προχωρώ παρακάτω. Πάµε για αλλαγές στο σχεδιασµό. Κά-
νετε αλλαγές στο σχεδιασµό και µιλάτε για αλλαγές στην Καλα-
µαριά. Έχω εδώ ερώτηση που έχει κάνει ο κ. Σκυλλακάκης στο
Ευρωκοινοβούλιο και απαντά σχετικά η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Το
δηµοσίευµα είναι στις 10 Μαρτίου 2011. Και ο αρµόδιος Επίτρο-
πος Περιφερειακής Πολιτικής, κ. Γιοχάνεσον, σε σχετική ερώ-
τηση που του υποβάλλει ο κ. Σκυλλακάκης λέει το εξής: «Η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν έλαβε καµµία επίσηµη ενηµέρωση από
την Ελλάδα σχετικά µε τυχόν αλλαγές στο έργο του µετρό της
Θεσσαλονίκης» και συµπληρώνει λέγοντας ότι η επιτροπή θα αρ-
χίσει διαπραγµατεύσεις µε τις αρµόδιες ελληνικές αρχές σχετικά
µε πιθανές αλλαγές του φυσικού περιεχοµένου και της µεθοδο-
λογίας του έργου, µόλις ληφθεί επίσηµη αίτηση για το µέρος που
θα πρέπει να συγχρηµατοδοτηθεί κατά την περίοδο 2007-2013. 

Αυτά είναι η απάντηση του αρµοδίου Επιτρόπου της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής για τα έργα και τα καµώµατα της δικής σας Κυ-
βέρνησης. Δεν έχετε ενηµερώσει καν την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Κατά τα άλλα, εξαγγέλλετε «θα πάµε στην Καλαµαριά, θα κά-
νουµε εκεί εργοτάξιο, θα καταργήσουµε αυτό». 

Απαλλοτριώσατε χώρους; Βρήκατε τους χώρους; Ανακοινώ-
σατε; Τίποτα!

Επιµένετε, όµως, να κάνετε δηλώσεις. Βεβαίως, να κάνετε δη-
λώσεις.

Και προχωρώ. Σχετικά µε τη διοίκηση του µετρό, εµείς ρω-
τάµε: Είναι δυνατόν για να µπορέσει να µετακινηθεί ένα σκαλο-
πάτι πέντε εκατοστά πιο κάτω, να πρέπει να ερωτηθεί η διοίκηση
του µετρό, που είναι στην Αθήνα, να γίνει η σύσκεψη εδώ για να
εγκριθεί η ενέργεια αυτή, προκειµένου να συνεχίσουν τα έργα
στη Θεσσαλονίκη; Φωνάζουµε, λοιπόν! Προσέξτε, όχι η διεύ-
θυνση αλλά η διοίκηση της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» που ασχολεί-
ται µε τη Θεσσαλονίκη. Το τονίζω αυτό, γιατί είναι άλλο πράγµα
η διεύθυνση και άλλο πράγµα η διοίκηση που έχει τη συνολική
ευθύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, αµέσως, κύριε Πρόεδρε σε ένα λεπτό.
Έκανα µία ερώτηση σχετικά µε τα έργα του µετρό Θεσσαλο-

νίκης. Η απάντηση ήταν στις 15-3-2011. Απαντά ο κ. Μαγκριώτης:
«Τονίζεται ότι η διοίκηση του έργου βρίσκεται τώρα εξ’ ολοκλή-
ρου στη Θεσσαλονίκη και αναζητεί καθηµερινά τις βέλτιστες λύ-
σεις στα πολύπλοκα τεχνικά και νοµικά προβλήµατα». Ερωτώ: Η
διοίκηση της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» έχει µετακοµίσει στη Θεσ-
σαλονίκη και βρίσκεται εκεί; Θέλω την επίσηµη διαβεβαίωσή σας,
όχι για τη διεύθυνση, επαναλαµβάνω, αλλά για τη διοίκηση του
έργου. Είναι άλλο πράγµα η διεύθυνση και άλλο πράγµα η διοί-
κηση.

Όσον αφορά το θέµα των αρχαιοτήτων, κανένας δεν ξέρει πώς
προχωρεί αυτό το ζήτηµα, µε αποτέλεσµα να έχουµε εργοτάξια,
να έχουµε λαµαρίνες και αυτό το πράγµα να έχει κάνει αφόρητη
τη ζωή στην πόλη. Όλοι κατανοούµε ότι είναι απαραίτητο να γί-
νουν έργα και θέλουµε το µετρό, γιατί θα διευκολύνει τη ζωή
µας, αρκεί όµως τα εργοτάξια να µην παραµένουν επί πέντε,
δέκα, είκοσι χρόνια µε αυτήν την πορεία που πάµε.

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι έχει τεράστιες κυκλοφοριακές
επιπτώσεις στην πόλη. Ήδη η Θεσσαλονίκη έχει κυκλοφοριακό
έµφραγµα και προστίθεται άλλο ένα πρόβληµα µε τα εργοτάξια
του µετρό. Επίσης, αυτό σηµαίνει ότι οι καταστηµατάρχες που
βρίσκονται πίσω από τις λαµαρίνες, είναι κυριολεκτικά σε από-
γνωση. Εδώ γίνονται µέρα µεσηµέρι ληστείες σε καταστήµατα,
που είναι ανοιχτά µέσα στο κέντρο της αγοράς, ακριβώς διότι
δεν υπάρχει ορατότητα εξαιτίας των λαµαρινών. 

Από την άλλη πλευρά σηµαίνει ότι όσον αφορά το θέµα των
αρχαιοτήτων δεν υπάρχει ένα σαφές χρονοδιάγραµµα για να µας
εξηγήσετε το πότε θα τελειώσει αυτό. Ακούµε τώρα ότι ξαφνικά
θα υπογραφεί και ένα µνηµόνιο µε τους αρµόδιους φορείς.

Ελπίζουµε, κύριε Υπουργέ, αυτό το µνηµόνιο να µην είναι σαν

εκείνο το µνηµόνιο, το οποίο µας έχει φέρει σε αυτήν τη δεινή
οικονοµική κατάσταση.

Ερωτούµε το εξής: Έτσι θα προχωρήσουµε µπροστά, µε µνη-
µόνια, µε διακηρύξεις, µε υπογραφές και µε οράµατα; 

Προχθές η συνάδελφός σας κ. Μπιρµπίλη ήρθε στη Θεσσαλο-
νίκη και µας ξαναπαρουσίασε το «νέο» ρυθµιστικό σχέδιο Θεσ-
σαλονίκης, που έχει ξαναπαρουσιάσει τον Ιούλιο. Ήρθε και µας
το ξαναείπε από την αρχή µαζί µε τον κ. Σηφουνάκη. Τώρα
ακούµε γενικώς ότι το µετρό θα προχωρήσει και ότι θα υπογρά-
ψουµε και σχετικό µνηµόνιο. Η ερώτηση είναι: Θα καταθέσετε
συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα ως Κυβέρνηση, για να ξέρουν οι
Θεσσαλονικείς πότε πρόκειται να τελειώσει η ταλαιπωρία τους
και πότε επιτέλους πρόκειται να αποκτήσουν αυτό το πολυθρύ-
λητο έργο; 

Σε κάθε περίπτωση, κύριε Υπουργέ, η Θεσσαλονίκη χρειάζεται
έργα και όχι λόγια. Καλά είναι τα οράµατα, καλές είναι οι υπο-
σχέσεις. Από αυτό που πάσχουµε είναι από υλοποίηση των δε-
σµεύσεων και από υλοποίηση των έργων, τα οποία έχουµε
εξαγγείλει επανειληµµένως, αλλά δεν έχουν γίνει πράξη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, τον κ.
Γκιουλέκα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα:

1. Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών και
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν
σχέδια νόµου: 

Α. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρε-
τανίας και της Βόρειας Ιρλανδίας σχετικά µε τη Διεξαγωγή Στρα-
τιωτικών Ασκήσεων και Εκπαίδευσης και την Παροχή Υποστή-
ριξης Φιλοξενούντος Έθνους». 

Β. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ρουµανίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας όσον αφορά στην Παροχή Υποστήριξης Έθνους Υποδοχής
για την Εκτέλεση των Επιχειρήσεων και Ασκήσεων του ΝΑΤΟ».

2. Οι Υπουργοί Παιδείας Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Πολιτισµού
και Τουρισµού και Επικρατείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Λευκο-
ρωσίας για Οικονοµική, Επιστηµονική και Τεχνολογική Συνεργα-
σία».

3. Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Επι-
κρατείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβερνήσεως της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβερνήσεως της Σοσιαλιστικής Δηµοκρατίας του Βιετνάµ για
την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επενδύσεων».

4. Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών και Εξω-
τερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόη-
σης µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας, εκπροσωπούµενης από
το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Γερµανίας, εκπροσωπούµενης από το Οµο-
σπονδιακό Υπουργείο Εσωτερικών, σχετικά µε την ανταλλαγή
Αστυνοµικών Συνδέσµων σε θέµατα Ασύλου».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο Ωραιοκάστρου
Θεσσαλονίκης.
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Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας καλωσορίζω κι εγώ προσωπικά, γιατί στο Ωραιόκαστρο
έκανα τις γεωδαιτικές ασκήσεις ως φοιτήτρια της Πολυτεχνικής
Σχολής της Θεσσαλονίκης. Θέλω να σας ενηµερώσω ότι σήµερα
είναι ηµέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου και υπάρχουν Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας -κατά σύµπτωση είναι όλοι οι Βουλευτές
Α’ και Β’ Θεσσαλονίκης- οι οποίοι ρωτούν την Κυβέρνηση για το
µετρό της Θεσσαλονίκης. 

Και πάλι, σας καλωσορίζει η Βουλή. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας
Δηµοκρατίας, κ. Σταύρος Καλαφάτης, για πέντε λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, σήµερα

συζητάµε για ένα πολύ σηµαντικό έργο το οποίο αποτέλεσε για
σειρά ετών το διαχρονικό όραµα των Θεσσαλονικέων. 

Είναι ένα όραµα το οποίο έλαβε σάρκα και οστά κατά την
περίοδο της διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας και ξεκίνησε
να υλοποιείται τον Απρίλιο του 2006, ένα έργο που είναι φανερό
από τις κινήσεις της Κυβέρνησης µέχρι τώρα ότι δεν βρίσκεται
στην κορυφή της λίστας των προτεραιοτήτων της. 

Είναι ένα έργο που έχει να αντιµετωπίσει µία σειρά κρίσιµων
νοµικών ζητηµάτων και διαδικασιών που προκύπτουν είτε από
την εµµονή για επαναχάραξη της βασικής γραµµής είτε από τις
εµπλοκές στο Συµβούλιο της Επικρατείας όσον αφορά τις
απαλλοτριώσεις, τη χωροθέτηση αµαξοστασίων και χώρων
στάθµευσης αυτοκινήτων ή τις εξελίξεις στο σταθµό Παπάφη. 

Είναι ένα έργο που σήµερα η πορεία υλοποίησής του, όσον
αφορά στην κατασκευή των σταθµών, περιορίζεται στο 50% των
εργοταξίων, στα οποία κυρίως εξελίσσονται µόνο αρχαιολογικές
ανασκαφές. Βεβαίως έχουµε και την προεκλογική δέσµευση της
Κυβέρνησης για µεταφορά της Διοίκησης της ΜΕΤΡΟ στη
Θεσσαλονίκη που παραµένει ανεκπλήρωτη, έχουµε τους
καταστηµατάρχες που πλήττονται από την εκτέλεση του έργου
και βρίσκονται στα όριά τους και έχουµε και την κυκλοφορία που
είναι ιδιαίτερα βεβαρηµένη.

Η Κυβέρνηση έχασε πολύτιµο χρόνο στο να αναλωθεί κυρίως
σε κινήσεις, αν θέλετε, επικοινωνιακού περιεχοµένου. Ίσως γιατί
είναι εθισµένοι σε αυτό, ίσως γιατί έχει εξειδικευθεί. Αναφέρουµε
ότι χάθηκε πολύτιµος χρόνος ή επικοινωνήθηκε η εταιρική σχέση
που πρέπει να χτιστεί και να οικοδοµηθεί µεταξύ των καταστη-
µαταρχών και των φορέων της πόλης µε τη ΜΕΤΡΟ Θεσσα-
λονίκης.

Βεβαίως, έχουµε και µία σειρά µνηµονίων. Προφανώς, η
Κυβέρνηση κινείται γενικά στον αστερισµό των µνηµονίων και
αποδεικνύεται ότι είναι κολληµένη µε τα µνηµόνια. Θα αναφέρω
µόνο τέσσερα: 

Ένα είναι το µνηµόνιο, το οποίο εξαγγέλθηκε για να υπογρα-
φεί µεταξύ ΥΠΟΜΕΔΙ και ΥΠΕΚΑ για τον καλύτερο συντονισµό
των φορέων της πόλης.

Το δεύτερο µνηµόνιο εξαγγέλθηκε µόλις πρόσφατα, πριν από
λίγες µέρες. Λες και χρειάζεται µνηµόνιο για να συνεργαστεί ένα
Υπουργείο µε ένα δήµο, το Δήµο Θεσσαλονίκης που, εν πάση
περιπτώσει, δεν υπάρχουν και δυσκολίες επικοινωνίας, ούτως ή
άλλως. 

Τη Δευτέρα 18 Απριλίου, αν δεν κάνω λάθος, θα υπογραφεί
ένα νέο µνηµόνιο συνεργασίας της Διεύθυνσης της ΜΕΤΡΟ
Θεσσαλονίκης µε τους εκπροσώπους των παραγωγικών φορέων
της πόλης, της αυτοδιοίκησης, των εργαζοµένων, του πολιτισµού
κ.λπ.. 

Βεβαίως έχουµε και το µνηµόνιο που έχει υπογραφεί µεταξύ
του ΑΠΘ και της ΜΕΤΡΟ πριν από λίγους µήνες.

Νοµίζω ότι αυτού του είδους οι κινήσεις δεν βοηθούν στην
προώθηση του έργου που θέλει πραγµατική εφαρµογή πολι-
τικής. Η πολιτική, λοιπόν, που εσείς εφαρµόσατε µας λέει ότι
ανακαλύψατε µετά την παρέλευση ενός και πλέον έτους
διακυβέρνησης ΠΑΣΟΚ, ότι η ΜΕΤΡΟ Θεσσαλονίκης έχει χαραχ-
θεί δήθεν λανθασµένα, προκειµένου να εξορθολογιστεί και
απαιτείται η επαναχάραξη από την οποία θα υπάρξει εξοικο-
νόµηση πόρων.

Η πρόταση επαναχάραξης προφανώς δηµιουργεί πολλά
ερωτηµατικά σχετικά και µε το συνολικό κόστος του έργου και
µε το τελικό χρονοδιάγραµµα υλοποίησής του. 

Έτσι βρίσκεται στα σκαριά η κατάργηση των σταθµών «Βούλ-
γαρη» και «Νέα Ελβετία», του αµαξοστασίου στην Πυλαία, καθώς
και η ενοποίηση της βασικής γραµµής µε την προκαθορισµένη
επέκταση προς την Καλαµαριά. 

Κανείς από εµάς δεν γνωρίζει, βέβαια, τι οδήγησε την
Κυβέρνηση σε τέτοιου είδους χειρισµούς, που πιθανώς θα
δηµιουργήσουν και εµπλοκές και περαιτέρω καθυστερήσεις στην
ολοκλήρωση του πιο σοβαρού και νευραλγικού έργου των
τελευταίων είκοσι χρόνων, που εκτελείται στη Θεσσαλονίκη.

Οι κινήσεις αυτές µπορεί να θέσουν σε κίνδυνο την υφιστά-
µενη σύµβαση µε την ανάδοχο κοινοπραξία του έργου, καθώς
και την οµαλή ροή χρηµατοδότησης από την Αρχή Πληρωµής
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επεν-
δύσεων. 

Είναι γνωστές οι τοποθετήσεις του αρµοδίου Επιτρόπου Πε-
ριφερειακής Πολιτικής, όπου µέσα στην επίσηµη τοποθέτησή
του λέει τελειώνοντας ότι τότε µόνο θα είναι δυνατόν να επαλη-
θευτεί επίσηµα αν έχουν τεθεί σε επίσηµη δηµόσια διαβούλευση
τυχόν πιθανές αλλαγές, όπως προβλέπεται βάσει των ορίων της
ισχύουσας νοµοθεσίας.

Η Αρχή Πληρωµής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στην οποία,
όπως ανακοίνωσε η Διοίκηση της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.», κατέ-
θεσε σχετική αίτηση τροποποίησης, µέχρι σήµερα δεν έχει απο-
φανθεί και δεν έχει ενηµερώσει την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Εξ
όσων προκύπτουν από την τελευταία φράση που σας είπα του
αρµόδιου Επιτρόπου, για να προχωρήσουν οι τελικές διαπραγ-
µατεύσεις µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, απαιτείται προηγουµέ-
νως, οι όποιες αλλαγές να τεθούν σε επίσηµη δηµόσια διαβού-
λευση.

Πόσος χρόνος, άραγε, θα απαιτηθεί για να ολοκληρωθούν
όλες αυτές οι διαδικασίες της δηµόσιας διαβούλευσης και των
µετέπειτα διαπραγµατεύσεων µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή;

Επίσης, ένα άλλο ερώτηµα είναι το εξής: Αν δεν γίνει τελικά
το αµαξοστάσιο στην περιοχή Νέας Ελβετίας Πυλαίας και πα-
ράλληλα καθυστερήσει η έγκριση των αλλαγών για επαναχάραξη
και κατασκευή αµαξοστασίου στη Μίκρα, πώς και πότε θα λει-
τουργεί τελικά η βασική γραµµή του µετρό; Διότι το αµαξοστάσιο
στη Μίκρα έχει ακόµα να ξεπεράσει πολλά προβλήµατα, όπως
αυτό της χρήσης γης, τις προσφυγές στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, το οποίο ήδη έχει απορρίψει τη χωροθέτηση, καθώς και
το τι θα γίνει µε το Γενικό Πολεοδοµικό Σχεδιασµό και τις απαλ-
λοτριώσεις.

Το γενικότερο πρόβληµα εστιάζεται στο ότι, αφού κατασκευα-
στεί το κύριο τµήµα της γραµµής µετρό, θα πρέπει ύστερα όλοι
οι Θεσσαλονικείς να περιµένουν µέχρι να συµβασιοποιηθεί η επέ-
κταση προς Καλαµαριά. Υπάρχει περίπτωση να περιµένουµε για
πολλά χρόνια, αν υπάρξουν ενστάσεις και δικαστικές εµπλοκές,
όπως συνηθίζεται άλλωστε σε µεγάλους διαγωνισµούς. Θα πρέ-
πει να περιµένουµε, επίσης, κάποια χρόνια στη συνέχεια, µέχρι
να κατασκευαστεί το έργο της επέκτασης προς Καλαµαριά, γιατί
µέχρι τότε δεν θα µπορεί να λειτουργήσει η βασική γραµµή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριοι της Κυβέρνησης, δεσµεύεστε ότι το 2015 ο πολίτης θα
µπαίνει σε συρµό του µετρό από το κέντρο της Θεσσαλονίκης
και θα κατεβαίνει στο τέρµα Καλαµαριάς;

Θα σας θέσω και µία σειρά άλλων πολύ συγκεκριµένων ερω-
τηµάτων, τα οποία απαιτούν πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις.

Πρώτον, όσον αφορά το έργο επέκτασης του µετρό προς Κα-
λαµαριά, τελικά θα υπογραφεί καινούργια σύµβαση που θα προ-
κύψει από νέα δηµοπράτηση ή θα γίνει αναθεώρηση, αναδια-
πραγµάτευση της υπάρχουσας σύµβασης µε την ανάδοχο κοι-
νοπραξία της υφιστάµενης εργολαβίας;

Δεύτερον, στην περίπτωση δηµοπράτησης και ανάδειξης νέου
αναδόχου, έχει εξετάσει η Κυβέρνηση τον κίνδυνο εµπλοκής της
υφιστάµενης σύµβασης από την ανάδοχο κοινοπραξία που κα-
τασκευάζει τη βασική γραµµή, δεδοµένου ότι της αφήνεται
πλέον ένα σηµαντικό τµήµα εργασιών που καλείται να εκτελέσει;
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Τρίτον, ποιο είναι το ακριβές κόστος τόσο του έργου της βα-
σικής γραµµής όσο και της επέκτασης του µετρό προς Καλαµα-
ριά µε βάση τα προηγούµενα και τα νέα δεδοµένα µετά την
επαναχάραξη;

Τέταρτον, ποια είναι η ακριβής συµµετοχή του εκάστοτε χρη-
µατοδοτικού φορέα, της εθνικής συµµετοχής της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Επενδύσεων, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στη ροή χρη-
µατοδότησης του έργου µέχρι σήµερα;

Η εξασφάλιση εθνικής συµµετοχής ύψους 550 εκατοµµυρίων
ευρώ που ανακοινώθηκε πρόσφατα, πώς θα κατανεµηθεί; Θα κα-
τευθυνθεί εµπροσθοβαρώς για την απρόσκοπτη υλοποίηση του
έργου;

Τέλος, ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης,
παράδοσης και έναρξης λειτουργίας κάθε γραµµής του µετρό;

Σε αυτές τις ερωτήσεις, καθώς και σε πολλές άλλες που γεν-
νώνται από τη συγκεκριµένη εφαρµογή της πολιτικής που επιλέ-
ξατε, καλείστε να δώσετε απαντήσεις. Βεβαίως, αυτό δεν το
οφείλετε µονάχα στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους της
Νέας Δηµοκρατίας αλλά και στο λαό της Θεσσαλονίκης.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Σταύρο Καλαφάτη.

Το λόγο έχει ως επερωτών Βουλευτής ο κ. Ιωάννης Ιωαννίδης,
Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης και όχι ο κ. Αναστασιάδης, όπως θα
περιµέναµε.

Φαίνεται, κύριοι συνάδελφοι, ότι η µεγάλη συνοχή που έχετε
µεταξύ σας έχει δηµιουργήσει και αβροφροσύνες µεταξύ σας,
οι οποίες δυσκολεύουν και δηµιουργούν αγκυλώσεις στη διαδι-
κασία και στη ροή της συζήτησης.

Παρακαλώ, κύριε Ιωαννίδη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά για
την πρωτολογία σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όταν θα µάθουµε όλοι να λειτουργούµε ως οµάδα –δυστυχώς,

δεν το ξέρουµε- θα πάει η χώρα πιο µπροστά. 
Ο λόγος που καταθέσαµε αυτήν την επίκαιρη επερώτηση είναι

γιατί οι επιπτώσεις από τις µεγάλες καθυστερήσεις στην κατα-
σκευή του µετρό Θεσσαλονίκης είναι δραµατικές για τον εµπο-
ρικό κόσµο της πόλης και παρατείνουν υπερβολικά την
καθηµερινή ταλαιπωρία των πολιτών.

Το 2006 η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είχε ήδη ολοκλη-
ρώσει τις γραφειοκρατικές διαδικασίες και από τον Απρίλη του
ίδιου έτους άρχισε η κατασκευή του µετρό στη Θεσσαλονίκη. Πι-
στεύουµε ακράδαντα µέχρι σήµερα ότι αυτό το πολυδιάστατης
σηµασίας έργο είναι απαραίτητο για την πόλη και θα διευκολύνει
σηµαντικά τους πολίτες. Οι µεταφορές στην πόλη θα αναβαθµι-
στούν, θα επιτευχθεί η κυκλοφοριακή αποσυµφόρηση και η
ατµοσφαιρική ρύπανση θα µειωθεί.

Ταυτόχρονα προσφέρονται εκατοντάδες νέες θέσεις εργασίας
συµβάλλοντας στην καταπολέµηση της ανεργίας. 

Φαίνεται, όµως, ότι η σηµερινή Κυβέρνηση δεν ενδιαφέρεται
για την ανακούφιση των Θεσσαλονικέων και για τη βελτίωση της
ποιότητας ζωής τους και δεν έχει εντάξει το έργο αυτό στις προ-
τεραιότητές της. Πραγµατικά η ολιγωρία δηµιουργεί την εντύ-
πωση ότι δεν επιθυµεί την ολοκλήρωση του έργου. Είναι
ξεκάθαρο ότι προτιµά τα επικοινωνιακά τεχνάσµατα, προκειµέ-
νου να αποπροσανατολίσει την κοινωνία της Θεσσαλονίκης και
να εξασφαλίσει την ανανέωση της ανοχής της. 

Ένα παρόµοιο τέχνασµα αποδείχτηκε ότι ήταν και η παρου-
σίαση του λεγόµενου στρατηγικού σχεδίου δεκαετίας για τις
υποδοµές και τις µεταφορές στη Θεσσαλονίκη που έγινε στις 6
Σεπτεµβρίου του 2010 από τον ίδιο τον Υπουργό κ. Ρέππα. Πλη-
σίαζε, βλέπετε, η µέρα των εγκαινίων της Διεθνούς Έκθεσης
Θεσσαλονίκης και της έλευσης του Πρωθυπουργού και έπρεπε
κάποιο πυροτέχνηµα να απασχολήσει τα Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης. Σ’ αυτήν την παρουσίαση, που έµεινε στα χαρτιά, ο κύ-
ριος Υπουργός εξήγγειλε µεταξύ άλλων µεγαλεπήβολων
σχεδίων, επεκτάσεις και αναβαθµίσεις του µετρό, όταν όλοι οι
Θεσσαλονικείς γνωρίζουν πολύ καλά ότι από τον Οκτώβριο του
2009 µικρή πρόοδος έχει επιτευχθεί στην κατασκευή του.

Την ίδια έκθεση ιδεών επανέλαβε και ο Υφυπουργός κ. Μαγ-

κριώτης µόλις πριν από τρεις µέρες στη Θεσσαλονίκη, χωρίς να
προσθέτει κάτι το διαφορετικό ή νεότερο. Στο λεγόµενο στρα-
τηγικό σχέδιο υποδοµών και µεταφορών της Θεσσαλονίκης και
της ευρύτερης περιοχής για τα έτη 2010-2012 ανέγνωσε ευχο-
λόγια και διαπιστώσεις για το µετρό, αλλά απέφυγε συγκεκριµέ-
νες δεσµεύσεις. Παραδέχτηκε, δηλαδή, ότι πέρασαν άλλοι επτά
µήνες απραξίας, µε ανυπολόγιστο το κόστος της αδράνειας
αυτής. 

Με τους επτά αυτούς µήνες έχουν ήδη συµπληρωθεί περίπου
οι εξήντα από τους εβδοµήντα εννιά µήνες στους οποίους προ-
βλεπόταν να κατασκευαστεί το έργο. Δηλαδή έχει παρέλθει πάνω
από το 75% του διαθέσιµου χρόνου, ενώ έχει ολοκληρωθεί πο-
σοστό πολύ χαµηλότερο, το οποίο αποφεύγει να γνωστοποιήσει
το Υπουργείο. Γιατί είναι ολοφάνερο ότι τα εργοτάξια εδώ και
µήνες υπολειτουργούν.

Πέρα από την οπτική διαπίστωση, ενδεικτικά αναφέρω προς
το Σώµα ότι από τον Ιανουάριο του 2009, όταν ξεκίνησε η λει-
τουργία του πρώτου µηχανήµατος διάνοιξης σηράγγων, µέχρι
το Δεκέµβριο του ιδίου έτους, είχαν κατασκευαστεί περίπου
πέντε χιλιάδες διακόσια µέτρα σήραγγας. Το αντίστοιχο χρονικό
διάστηµα του 2010 είχαν κατασκευαστεί µόνο δύο χιλιάδες τε-
τρακόσια τριάντα µέτρα σήραγγας, δηλαδή λιγότερο από τα
µισά. Και αυτοί οι αριθµοί δεν είναι δικοί µου. Είναι οι αριθµοί
που παραθέτει για την πρόοδο του έργου η ίδια η εταιρεία κατα-
σκευής στην επίσηµη ιστοσελίδα της. Αντίστοιχοι περίπου είναι
οι αριθµοί και για αρκετά επιµέρους υποέργα. 

Επιπλέον, προβλήµατα παρατηρούνται και από την άρνηση
της Διοίκησης της εταιρείας κατασκευής «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» να
µετακοµίσει στη Θεσσαλονίκη, αρκούµενης στην επίβλεψη των
όποιων εργασιών από τα γραφεία της στην Αθήνα, παρά τις περί
του αντιθέτου διαβεβαιώσεις του Υπουργείου Υποδοµών ήδη
από τον Ιανουάριο του 2010. 

Κύριε Υπουργέ, µπορεί να γινόταν αυτό, αλλά δεν σηµαίνει ότι
µπορεί να γίνεται επ’ αόριστον. Από µικροί περιµένουµε αυτό το
έργο. Γεράσαµε και ακόµη δεν το έχουµε δει. Πρέπει κάποτε να
το δούµε. Το µετρό της Θεσσαλονίκης είναι σαν το γεφύρι της
Άρτας!

Είχαν βέβαια προηγηθεί και άλλες αντιφατικές δηλώσεις της
ηγεσίας του Υπουργείου και της εταιρείας, µε τις οποίες η κατα-
ληκτική ηµεροµηνία παράδοσης της πρώτης γραµµής, µετατίθε-
ται αρχικά για το 2014, στη συνέχεια για το 2015 και ίσως και
ακόµη αργότερα. 

Πολλά ερωτηµατικά όµως και νοµικά ζητήµατα προκύπτουν
και από τη βούληση των συναρµόδιων Υπουργείων να ρυθµίσουν
θέµατα που αφορούν τις αρχαιολογικές έρευνες και τις χωροθε-
τήσεις σταθµών µετεπιβίβασης και επιφανειών στάθµευσης αυ-
τοκινήτων, µε συνοπτικές και αδιαφανείς διαδικασίες, χωρίς
δηµοσιότητα και διαβούλευση.

Προχθές στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων είπαµε στον
κ. Γερουλάνο ότι δεν µπορεί η κ. Μπιρµπίλη, η οποία είναι Υπουρ-
γός Περιβάλλοντος, να λέει πώς θα γίνουν οι αρχαιολογικοί
χώροι. Ο κάθε Υπουργός είναι γι’ αυτό που υπηρετεί. Θα πρέπει,
λοιπόν, να ενηµερωνόµαστε από τον αρµόδιο Υπουργό. 

Ούτε µπορεί να µιλάει µε το Δήµαρχο Θεσσαλονίκης, επειδή
υποστηρίχθηκε από το ΠΑΣΟΚ και να λέει ότι συµφώνησαν και
υπέγραψαν µνηµόνιο χωρίς να έχει έρθει εδώ. Έχουµε τον κ.
Γκιουλέκα, ο οποίος λέει ότι ποτέ δεν ενηµέρωσε το δηµοτικό
συµβούλιο. Εποµένως αυτά γίνονται «στο πόδι»; Ή µήπως
έχουµε πλέον άλλες καταστάσεις, να µην ενηµερώνεται ο κό-
σµος, να µη συναποφασίζει και ένας δήµαρχος µόνος του να
υπογράφει µνηµόνιο χωρίς να γνωρίζει το δηµοτικό συµβούλιο; 

Όλα αυτά µας οδηγούν στο συµπέρασµα ότι η Κυβέρνηση
επαναλαµβάνει για άλλη µία φορά τον πολύ κακό εαυτό της. Επι-
φυλάσσει και γι’ αυτό το έργο µόνιµη καθυστέρηση και κωλυ-
σιεργία για λόγους που µόνο αυτή η ίδια γνωρίζει. Υλοποιεί και
εδώ εντολές της τρόικας για περικοπές; Επιθυµεί να τροποποι-
ήσει βασικές παραµέτρους του έργου, όπως το φυσικό αντικεί-
µενο και η µεθοδολογία κατασκευής του; Ή επιδιώκει τη
δηµοπράτηση νέας εργολαβίας; 

Προσέξτε –το είπαν και συνάδελφοί µου- εάν τυχόν το τερµα-
τικό ήταν για να γίνει στην Πυλαία. Εάν τυχόν το αλλάξατε για να
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γίνει στην Καλαµαριά, στη Μίκρα, πολύ ευχαρίστως. Είναι µία πυ-
κνοκατοικηµένη περιοχή, η οποία έχει ανάγκη να έχει και αυτή
πρόσβαση. Αυτό όµως, δεν σηµαίνει ότι θα πρέπει τη Νέα Ελβε-
τία και την Πυλαία να τις σβήσουµε από το σχεδιασµό. Αυτά χρει-
άζονται και ενηµέρωση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Η Νέα Δηµοκρατία τότε, ο κ. Σουφλιάς δηµοπράτησε το έργο
για την Καλαµαριά. Γι’ αυτόν το λόγο, εάν τυχόν το κάνετε, πολύ
ευχαρίστως. Εµείς ζητάµε να υπάρχει και το τερµατικό στην Πυ-
λαία και το τερµατικό στην Καλαµαριά, ώστε όλη η ανατολική
πόλη να µπορέσει να αναπνεύσει. 

Έχετε συνειδητοποιήσει ότι ολιγωρείτε ή κάνετε ασκήσεις επί
χάρτου συµφερόντων, ενώ οι καταστηµατάρχες κατά µήκος των
οδών που κατασκευάζονται οι σταθµοί…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, σας παρα-
καλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
…αναγκάζονται να βάλουν λουκέτο στα µαγαζιά τους και οι

υπάλληλοί τους να µείνουν άνεργοι; Όλοι αυτοί οι συµπολίτες
µας πληρώνουν το πιο βαρύ τίµηµα από την εφαρµογή των απα-
νωτών µνηµονίων που αυταρχικά επιβάλλετε. Εγκληµατείτε που
διαλέξατε την πόλη της ανεργίας, τη Θεσσαλονίκη, για να πειρα-
µατιστείτε, αγνοώντας ή ξεχνώντας σκόπιµα τα στατιστικά στοι-
χεία που δείχνουν κατακόρυφη άνοδο της ανεργίας τους
τελευταίους µήνες. Να σας υπενθυµίσω, λοιπόν, ότι το ποσοστό
ανεργίας στην κεντρική Μακεδονία ανέρχεται σε τουλάχιστον
16,5% ενώ στην περιοχή της Θεσσαλονίκης υπερβαίνει το 18%
µε αυξητικές τάσεις. 

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε την εκτίµηση που σας έχω. Ξέρω τις
δυσκολίες που περνάει η χώρα, αλλά επειδή είµαστε αδικηµένοι
όλοι οι Βορειοελλαδίτες –και εσείς οι Πελοποννήσιοι είστε αδι-
κηµένοι, µένει µόνο η Στερεά Ελλάδα µε τις εύνοιες- θέλουµε την
ευαισθησία τη δική σας, ώστε να µπορέσει αυτό το έργο να τε-
λειώσει όσο το δυνατόν νωρίτερα για να µπορέσει να αναπνεύσει
η πόλη. Να κάνουµε έργα και όχι λόγια, γιατί Ελλάδα δεν είναι
µόνο η Αθήνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε
Ιωαννίδη. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Επαναλαµβάνω: Σε εσάς πιστεύουµε.
Πρέπει να το τελειώσετε, κύριε Υπουργέ, το έργο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιωαννίδη Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης.

Πριν δώσω το λόγο στον Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης, στον κ.
Σάββα Αναστασιάδη, που είναι και ο επερωτών Βουλευτής, όπου
ολοκληρώνεται ο κατάλογος των επερωτώντων Βουλευτών, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ερ-
γαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής,
είκοσι δύο µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 7ο Δηµοτικό
Σχολείο Μεταµόρφωσης Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. Σάβ-
βας Αναστασιάδης.

Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά στην πρωτοµιλία σας.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, στη χώρα µας

και κυρίως στη βόρειο Ελλάδα και στη Θεσσαλονίκη όλα τα µε-
γάλα και µακρόπνοα έργα ξεκίνησαν και σχεδόν τα περισσότερα
από αυτά ολοκληρώθηκαν από τις κυβερνήσεις της Νέας Δηµο-
κρατίας.

Και νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να αναφερθούµε σε ένα-ένα ως
προς αυτά, γιατί είναι γνωστά σε όλους. Μέσα σε αυτά εντάσσε-
ται φυσικά και το µετρό της Θεσσαλονίκης, την έναρξη της κα-
τασκευής του οποίου δροµολόγησε το 1992-1993 η τότε
κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά, δυστυχώς, το 1994
ακύρωσε η τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ διά του Υπουργού κ. Λα-

λιώτη.
Τα επόµενα δέκα χρόνια και µέχρι το 2004 δεν είχε γίνει τίποτε

για το µετρό της Θεσσαλονίκης. Το 2006, ξανά η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας ξεκίνησε την κατασκευή του µετρό της Θεσ-
σαλονίκης, µε χρόνο ολοκλήρωσης των εργασιών το 2013. Ήταν
τότε και είναι και σήµερα το µεγαλύτερο δηµόσιο έργο που κα-
τασκευάζεται στη χώρα µας και το πιο σύγχρονο µετρό που κα-
τασκευάζεται στην Ευρωπαϊκή Ένωση σήµερα.

Το ΠΑΣΟΚ τότε και µέχρι το 2009, ως αντιπολίτευση και ο ση-
µερινός Υπουργός κ. Μαγκριώτης, ως Βουλευτής τότε της αντι-
πολίτευσης, έκαναν σκληρή κριτική στη Νέα Δηµοκρατία για
αργοπορία, για καθυστερήσεις στις εργασίες κατασκευής του
έργου και τότε, ανάµεσα στα άλλα τα οποία δεσµεύονταν ότι θα
κάνουν όταν θα γίνουν κυβέρνηση, ήταν και η µεταφορά της
έδρας της εποπτείας της κατασκευής του έργου από την Αθήνα
στη Θεσσαλονίκη.

Φυσικά, µέχρι σήµερα, είκοσι µήνες µετά την ανάληψη της δια-
κυβέρνησης της χώρας από το ΠΑΣΟΚ, κατά την προσφιλή του
µέθοδο άλλα να λέει ως Αντιπολίτευση και άλλα να κάνει ως Κυ-
βέρνηση, δεν υλοποίησε την επανειληµµένη δέσµευσή του.

Και τι κάνει όλο αυτό το διάστηµα που το έργο καρκινοβατεί
και είναι σχεδόν στάσιµο; Προκειµένου να κερδίσει χρόνο βρίσκει
διάφορα προσχήµατα και δικαιολογίες περί µη καλής χάραξης,
περί αλλαγής χάραξης, περί κατάργησης σταθµών, περί καθυ-
στέρησης των αρχαιολογικών ανασκαφών, περί απαλλοτριώ-
σεων κ.λπ.. Υπόσχεται δε επέκταση του έργου µέχρι την
Καλαµαριά, τη Σταυρούπολη, το Ελευθέριο-Κορδελιό, µεταθέ-
τοντας έτσι κάθε τόσο την ολοκλήρωση των εργασιών της βασι-
κής γραµµής, η οποία χρηµατοδοτείται και από την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Ξεκινήσατε, κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, από το 2014,
πήγατε στο 2015. Σήµερα µιλάµε για το 2016 και βλέπουµε,
έχουµε µέλλον.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Το 2016 ποιος το είπε;

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Έχετε είκοσι µήνες στην Κυβέρ-
νηση. Παρ’ότι παραλάβατε το έργο σε πλήρη εξέλιξη, µε τους
δύο «µετροπόντικες» να δουλεύουν µε εντατικούς ρυθµούς και
µε λυµένα όλα τα προβλήµατα που έχουν όλα τα µεγάλα έργα
και τις δυσκολίες κατά την έναρξη των εργασιών τους, εσείς δεν
ξεπεράσατε µέχρι σήµερα κανένα πρόβληµα. Μέχρι σήµερα δεν
κάνατε τίποτε.

Αντιθέτως, µε τις εξαγγελίες σας περί αλλαγής της χάραξης
της βασικής γραµµής, χωρίς να ενηµερώσετε την αρµόδια επι-
τροπή στην Ευρωπαϊκή Ένωση και χωρίς τη σύµφωνη γνώµη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, θέτετε σε κίνδυνο τη χρηµατοδότηση του
έργου από την Ευρωπαϊκή Ένωση και κατ’ επέκταση και την ολο-
κλήρωσή του.

Αφήστε, λοιπόν, όλα αυτά, την παραφιλολογία και τη ρητορεία
περί προβληµάτων που σας άφησαν οι προηγούµενοι. Είστε
πλέον Κυβέρνηση. Μη λειτουργείτε ως Αντιπολίτευση. Μην ανα-
ζητείτε άλλες δικαιολογίες και άλλα άλλοθι. Ο λαός σάς εξέλεξε
να κυβερνήσετε, να λύσετε τα προβλήµατα και όχι να κάνετε κα-
ταγραφή προβληµάτων και να µεταθέτετε τις ευθύνες αλλού,
εκτός και εάν δηλώνετε αδυναµία.

Κύριε Υπουργέ, µέχρι σήµερα οι µεθοδεύσεις σας αποδει-
κνύουν ότι ποτέ δεν πιστέψατε αυτό το έργο. Δεν το έχετε στις
προτεραιότητες του κυβερνητικού σας έργου. Και εκτιµώ ότι εάν
µπορούσατε να το σταµατήσετε, ίσως να το κάνατε και αυτό. Το
έργο δεν προχωρά, γιατί δεν το χρηµατοδοτείτε. Αυτή είναι η
αλήθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πάρω και από τη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
Όλα τα άλλα που µας λέτε τόσο καιρό είναι λόγια, δικαιολο-

γίες και άλλοθι για να κερδίσετε χρόνο.
Είκοσι µήνες λέτε ψέµατα στον κόσµο της Θεσσαλονίκης και

αδιαφορείτε για τις στρατιές κατεστραµµένων επιχειρηµατιών
που αφήνετε πίσω σας. 

Βγείτε και πείτε στους Θεσσαλονικείς ότι το έργο για την Κυ-
βέρνηση δεν είναι πρώτης προτεραιότητας, ότι δεν µας ενδια-
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φέρουν τα αποτελέσµατα που τα πληρώνουν και η πόλη και οι
επαγγελµατίες και ότι το έργο µε τους ρυθµούς που το εκτε-
λούµε εµείς θα ολοκληρωθεί το 2020 ή ότι δεν µπορείτε εσείς να
το ολοκληρώσετε. Θα είναι µια πιο έντιµη στάση και θα την εκτι-
µήσει περισσότερο και ο κόσµος. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Εµείς, κύριε Υπουργέ, που ξεκινήσαµε αυτό το έργο το πονάµε
και θέλουµε να ολοκληρωθεί. Θα βοηθήσουµε προς αυτήν την
κατεύθυνση. Αυτήν την έννοια έχει και η σηµερινή επερώτηση
των Βουλευτών του Νοµού της Θεσσαλονίκης. Όµως, κάντε κάτι
και εσείς ως Κυβέρνηση. Κάντε κάτι, για να κάνουµε κάτι όλοι
µαζί για την πόλη µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σάββα Αναστασιάδη. 

Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Δηµήτρης
Ρέππας έχει το λόγο. 

Επί εικοσάλεπτο, κύριε Υπουργέ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ θετική η πρωτοβου-

λία των συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας να φέρουν προς συ-
ζήτηση στη Βουλή ένα θέµα πάρα πολύ σηµαντικό όχι µόνο για
τη Θεσσαλονίκη και την ευρύτερη περιοχή αλλά και για την
εθνική οικονοµία και τις υποδοµές της χώρας. 

Υπάρχουν, όµως, πολλοί τρόποι να συζητούνται τα θέµατα στη
Βουλή. Η διαδικασία την οποία επιλέξατε -µέσω κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου να επικρίνετε και να µεµφθείτε την Κυβέρνηση- επι-
τρέψτε µου να πω ότι απαιτεί ιδιαίτερο πολιτικό θάρρος, όταν
για το θέµα αυτό πολλά σας «βαρύνουν». Γιατί όποια προβλή-
µατα αντιµετωπίζει το Μητρώο Θεσσαλονίκης έχουν τη ρίζα τους
στην περίοδο της νεοδηµοκρατικής διακυβέρνησης. 

Επειδή, όµως, για να υπάρχει πρόοδος σε αυτόν τον τόπο,
χρειάζεται περισσότερη δουλειά και λιγότερα συνθήµατα, ας µι-
λήσουµε µε συγκεκριµένα στοιχεία και όχι µε εξαγγελίες, χρησι-
µοποιώντας ισχυρισµούς που δεν τεκµηριώνονται. 

Το 1990 µε αυθαίρετη χάραξη, χωρίς να έχει προηγηθεί κά-
ποια µελέτη και κάποια τεκµηρίωση για το έργο αυτό, άνοιξε η
περίφηµη ιστορική αυτή «τρύπα», η οποία εν τω µεταξύ κατάπιε
2 δισεκατοµµύρια δραχµές εκείνης της εποχής από τον κωδικό
της αντισεισµικής προστασίας Θεσσαλονίκης. Τα στοιχεία είναι
στη διάθεσή σας. 

Το 1992 το έργο αυτό δηµοπρατήθηκε στο πλαίσιο σύµβασης
παραχώρησης, παρακαλώ –απολύτως λανθασµένη επιλογή- κάτι
που ήταν βέβαιο ότι θα έκανε ασύµφορο αυτό το έργο. Για µια
πόλη µε το µέγεθος της Θεσσαλονίκης οι πολίτες θα έπρεπε να
πληρώνουν πολύ ακριβό εισιτήριο. 

Την περίοδο που ακολούθησε, µε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, πράγ-
µατι προτάθηκε η ακύρωση αυτής της διαδικασίας και η επανα-
δηµοπράτηση αυτού του έργου, ως κλασικού δηµόσιου έργου.
Οι φορείς της πόλης είναι αλήθεια ότι αντέδρασαν. Δήλωσαν χα-
ρακτηριστικά ότι αυτοί αναλαµβάνουν την ευθύνη για τη συνέ-
χιση του έργου και, όπως γνωρίζετε, η συνέχεια κάθε άλλο παρά
καλή ήταν. 

Η ίδια η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, όταν τέθηκε προς
αυτήν το θέµα, δεν προσέφερε τις απαραίτητες εγγυήσεις, θεω-
ρώντας ότι αυτό το έργο ως σύµβαση παραχώρησης δεν είναι
βιώσιµο. 

Η µετέπειτα κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πράγµατι, το 2003 τόλ-
µησε και ορθά αναθεώρησε τη διαδικασία που είχε προηγηθεί
και επέλεξε να προωθήσει το έργο ως δηµόσιο έργο, κάτι που
γίνεται σήµερα. 

Το 2004 µε την κυβερνητική αλλαγή θα περίµενε κανείς το
έργο αυτό να αποτελέσει προτεραιότητα για τη νέα κυβέρνηση,
αφού ήδη είχε ξεκινήσει η διαδικασία να δηµοπρατηθεί ως δη-
µόσιο έργο. Παρήλθε αρκετός χρόνος από το 2004, χωρίς το
έργο να ωριµάζει. 

Υπογράφηκε η σύµβαση στις 7-4-2006 µε συµβατικό χρόνο πε-
ραίωσης του έργου τη 2η Οκτωβρίου 2012. Οι πραγµατικές ερ-

γασίες ξεκίνησαν µε καθυστέρηση τετρακοσίων πενήντα ηµερών
από τη συµβατική προθεσµία. Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι στις
20 Οκτωβρίου 2007 κόπηκαν οι κορδέλες, επιδείχθηκαν τα ΤΒΜ,
τα οποία, όµως, εν συνεχεία τέθηκαν σε κατάσταση υπνώσεως.
Ο «Κωστίκας» και ο «Γιωρίκας» µας άφησαν χρόνους. Εµφανί-
στηκαν πάλι τον Ιανουάριο του 2009, ενάµιση χρόνο µετά. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι ενώ είχε σχεδιαστεί ως χρόνος πε-
ραίωσης του έργου ο Οκτώβριος του 2012, οι αρχαιολογικές
έρευνες είχαν κατά τον αρχικό σχεδιασµό προβλεφθεί ότι θα τε-
λειώσουν µέσα σε ένα χρόνο, µε συνολικό κόστος 15.000.000
ευρώ. Σε αυτόν τον τοµέα η καθυστέρηση επί των ηµερών σας
φθάνει τα περίπου τέσσερα χρόνια και το κόστος ξεπέρασε τα
35.000.000 έναντι των 15.000.000 που είχαν υπολογιστεί και το
κόστος συνεχώς ανεβαίνει. 

Στη συνέχεια, η νέα διοίκηση της εταιρείας, που ανέλαβε πριν
από περίπου ένα χρόνο, το Μάιο του 2010, ζήτησε και έλαβε -για
να γνωρίζει πώς έχουν τα θέµατα- από την αρµόδια Αρχαιολο-
γική Υπηρεσία τους χρόνους, εντός των οποίων εκτιµά ότι θα
ολοκληρώσει τις εργασίες της. Στο σχετικό έγγραφο του Σεπτεµ-
βρίου 2010 της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας αναφέρεται ότι για το
σταθµό της Αγίας Σοφίας ο χρόνος αυτός είναι το Νοέµβριο του
2013, για τον Βενιζέλο ο Σεπτέµβριος του 2013 και αφού ολο-
κληρώσει, όπως γνωρίζετε η Αρχαιολογική Υπηρεσία το δικό της
έργο, απαιτούνται τουλάχιστον δυο χρόνια για την κατασκευή
του αντίστοιχου τµήµατος.

Και εδώ προκύπτει ένα ερώτηµα: Στο πλαίσιο θητείας της
Νέας Δηµοκρατίας αυτός ο ένας χρόνος που είχε εκτιµηθεί ότι
είναι αρκετός για να ολοκληρωθούν οι αρχαιολογικές έρευνες,
συµπληρώθηκε και όχι µόνο µια φορά. Πέρασε ο πρώτος χρόνος,
πέρασε και ο δεύτερος χρόνος και άλλος ένας χρόνος -τόσο εύ-
στοχος σχεδιασµός!- χωρίς να έχουν ολοκληρωθεί οι έρευνες.
Ποια είναι η πρωτοβουλία που ανέλαβε η τότε κυβέρνηση, για να
αντιµετωπίσει αυτό το πρόβληµα; Καµµία. Εάν έχετε κάποια, να
την αναφέρετε. 

Ο προϋπολογισµός αυτού του έργου κατά την προκήρυξη
ήταν 950.000.000 ευρώ. Κατέληξε µετά την έκπτωση να είναι
798.000.000 ευρώ. Αναφέρω συγκεκριµένα στοιχεία. Έως τον
Οκτώβριο του 2009 που κυβέρνησε η Νέα Δηµοκρατία δαπανή-
θηκαν περίπου 120.000.000 ευρώ για φυσικό αντικείµενο που αν-
τιστοιχεί περίπου στο 13% του συνολικού φυσικού αντικειµένου,
ενώ είχε παρέλθει το 63% του συµβατικού χρόνου. Δηλαδή, στο
63% του συµβατικού χρόνου είχε εκτελεσθεί το 13% του φυσικού
αντικειµένου και είχαν δαπανηθεί 120.000.000 ευρώ. Όλα αυτά
σε τέσσερα χρόνια. 

Για να έχετε δε πληρέστερη εικόνα, πρέπει να γνωρίζετε ότι
47.000.000 ευρώ δόθηκαν από την τότε ηγεσία του Υπουργείου
ως προκαταβολή, δηλαδή το 40% της δαπάνης και εν συνεχεία
δόθηκαν άλλα 4.300.000 ευρώ, µε υιοθέτηση ένστασης του ανα-
δόχου, τη µόνη µε την οποία ασχολήθηκε η τότε ηγεσία από τις
πενήντα δύο που είχαν υποβληθεί. 

Την τελευταία περίοδο, αυτόν τον τελευταίο χρόνο, η πρόοδος
είναι σηµαντική, αλµατώδης, θα έλεγα. Οι απορροφήσεις έφθα-
σαν µέχρι αυτή την ώρα που µιλούµε τα 220.000.000 ευρώ. Είναι
παραπάνω κατά 100.000.000 µέσα σε ένα χρόνο, παρακαλώ! Και
το φυσικό αντικείµενο έφτασε το 23% από το 13%. Είναι, δηλαδή,
10% παραπάνω. Οι συγκρίσεις είναι εύκολες για τα περίπου τέσ-
σερα χρόνια και για τον έναν και κάτι χρόνο. 

Ένα έργο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πρέπει να κάνει
εχθρούς στον κοινωνικό περίγυρο. Και όµως, επί τριάµισι χρόνια
αγνοήθηκαν οι επαγγελµατίες της περιοχής, ιδίως στην περιοχή
Μοναστηρίου. Οι λαµαρίνες του αίσχους λειτούργησαν σαν τεί-
χος αποκλεισµού τους από το κοινωνικό περιβάλλον. 

Άκουσα µε έκπληξη να διατυπώνετε την κριτική ότι εµείς τα-
λαιπωρούµε και καταδυναστεύουµε τους επιχειρηµατίες της πε-
ριοχής, γιατί προφανώς ασχολείστε τόσο πολύ µε το αντικείµενο
αυτό, που δεν έχετε ενηµερωθεί για την ευχαριστήρια επιστολή
–πρωτοφανές γεγονός για τα σύγχρονα δεδοµένα!- που έστειλαν
στο Υπουργείο µας οι επαγγελµατίες της περιοχής. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Που έστειλε ένας του ΠΑΣΟΚ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Εκπροσωπώντας τους επιχειρηµατίες της περιο-
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χής. Είναι στη διάθεσή σας και θα την αναγνώσουµε. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κοµµατικό στέλεχος του ΠΑΣΟΚ. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Κύριοι συνάδελφοι, ακούστε µε. Ας είχατε εσείς
τη δική µας ευαισθησία για τις επιστολές και την ευαισθησία του
συγκεκριµένου ατόµου, ο οποίος εκπροσωπεί τους επαγγελµα-
τίες της περιοχής. 

Σας λέω, λοιπόν -και είναι λυπηρό- ότι ο Μητροπολίτης Θεσ-
σαλονίκης είχε στείλει επιστολή στον τότε Πρωθυπουργό κ. Κα-
ραµανλή, για την οποία δεν έλαβε ποτέ απάντηση. Και τον
αναφέρατε και τον τιµάτε, όπως λέτε κιόλας! 

Έστειλε επιστολή στον Πρωθυπουργό της τότε κυβέρνησης
και δεν έλαβε ποτέ απάντηση για τα θέµατα αυτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Εσείς µε το µητροπολίτη, µαζί µε το
δήµαρχο, θα γίνετε...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Εσείς πρέπει να είστε χαρούµενοι γι’ αυτό. Οι µη-
τροπολίτες πρέπει να είναι πέραν των κοµµάτων και πέραν της
πολιτικής, θα έλεγα. 

Μη σας ενοχλεί, λοιπόν, η συνεργασία των φορέων όλων των
δυνάµεων για το καλό της προόδου ενός έργου. 

Επίσης, εγώ θέλω να επαινέσω, µια και το αναφέρατε, όλους
εκείνους οι οποίοι συµφώνησαν τελικά ώστε να δώσουν οριστική
λύση στο γνωστό πρόβληµα του Παπάφειου, το Μητροπολίτη,
τη διοίκηση, όλες εκείνες τις δυνάµεις, οι οποίες κατέληξαν στη
χρυσή τοµή για το καλό του έργου και ελήφθη απόφαση, όπως
γνωρίζετε, να αποσυρθούν οι προσφυγές στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Τι κάνατε εσείς γι’ αυτό το πρόβληµα όταν κυβερνή-
σατε; Τίποτα. 

Το έργο αυτό ξεκίνησε στηριγµένο σε ένα σχεδιασµό που ήταν
βέβαιο ότι θα υπονόµευε την εξέλιξή του. Χαρακτηριστικά στοι-
χεία αυτού του σχεδιασµού -για να ακούνε οι πολίτες, ιδίως οι
πολίτες της Θεσσαλονίκης για το πώς αντιλαµβάνεται η Νέα Δη-
µοκρατία την προετοιµασία και την εκκίνηση σηµαντικών έργων-
είναι τα εξής: Σταθµός Βούλγαρη: Χωροθετηµένος, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, σε σεισµικό ρήγµα. Σταθµός Νέας Ελβετίας:
Χωροθετηµένος πάνω σε ρέµα. Χάραξη γραµµής και σταθµός σε
περιοχή που κανένα οικονοµετρικό ή κυκλοφοριακό µοντέλο δεν
θα υπεδείκνυαν. Σχεδιασµός για αµαξοστάσιο –ακούστε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι- στην Πυλαία, τριώροφο. Αµαξοστάσιο
µετρό τριώροφο, που δεν παρέχει καµµία ασφάλεια και θα σας
πω γιατί, σε χώρο πενήντα στρεµµάτων, όταν απαιτείται χώρος
τουλάχιστον εκατό στρεµµάτων. Επειδή έπρεπε εκεί να χωροθε-
τηθεί ντε και καλά, το σχεδιάσατε τριώροφο, αφού δεν υπήρχε
η αναγκαία έκταση. Και έχουµε, στο σηµείο αυτό προσθέτω, υπ’
όψιν µας –και δε θέλω να το αγνοείτε και εσείς, γιατί διαχειριζό-
µαστε χρήµατα του ελληνικού λαού- πρωτόδικη απόφαση για
απαλλοτριώσεις, γι’ αυτό το αµαξοστάσιο, ύψους περίπου 22
εκατοµµυρίων ευρώ, γι’ αυτόν το χώρο που πρέπει να γίνει το
τριώροφο αµαξοστάσιο. Στον κόσµο δεν υπάρχει ούτε καν διώ-
ροφο, στη Θεσσαλονίκη θα κάνουµε τριώροφο! 

Στο σταθµό Ανάληψης ο σχεδιασµός ήταν τέτοιος ώστε για
την κατασκευή κάτω από τα µπαλκόνια της οδού Δελφών, τα µη-
χανήµατα που έπρεπε να χρησιµοποιηθούν για την κατασκευή
των διαφραγµατικών τοίχων, δεν χωρούσαν να περάσουν.
Έπρεπε να ρίξουµε µπαλκόνια στην οδό Δελφών. Αυτός ήταν ο
σχεδιασµός. 

Στα θέµατα διοίκησης, την περίοδο εκείνη το έργο διοικείτο
100% από την Αθήνα. Μας εγκαλείτε γιατί δεν µεταφέρθηκε η δι-
οίκηση στη Θεσσαλονίκη. Εσείς γιατί δεν τη µεταφέρατε τόσα
χρόνια που κυβερνάτε; Δεν το κάνατε τέσσερα χρόνια και λέτε
ότι δεν το κάνουµε εµείς σε ένα χρόνο. Θα σας πω τι κάναµε
εµείς σε ένα χρόνο. 

Εµείς, λοιπόν, µέσα σε ένα χρόνο εγκαταστήσαµε τη διευθύ-
νουσα υπηρεσία στη Θεσσαλονίκη. Η διευθύνουσα υπηρεσία
είναι πλέον στη Θεσσαλονίκη. Το έργο διοικείται κατά 95% από
τη Θεσσαλονίκη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ...
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Έτσι, κάνει τα έργα η Νέα Δηµοκρατία. Να σας πω

και κάτι πρωτότυπο. Για το έργο του µετρό Θεσσαλονίκης δεν
υπήρχε επιβλέπων του έργου. Δεν υπήρχε κάποιος που να είχε
αυτή την αρµοδιότητα. Κανείς. 

Πολλά στελέχη µετακινούνταν στη Θεσσαλονίκη από τη Λά-
ρισα, από την Αθήνα, από διάφορες περιοχές. Σήµερα εκτός
Θεσσαλονίκης παραµένουν µόνο τρία-τέσσερα χρήσιµα στελέχη
για το µετρό Θεσσαλονίκης. Η οργανωτική δοµή για την οποία
κάνετε λόγο όχι απλώς ήταν ανεπαρκής αλλά δεν υπήρχε. 

Να σας πω και κάτι χαρακτηριστικό, αφού µιλάµε µε στοιχεία.
Εκείνη την περίοδο, λοιπόν, δεν υπήρχε καν στη Θεσσαλονίκη
πρωτόκολλο εισερχοµένων. Ήταν στην υπηρεσία στην Αθήνα. Τα
έγγραφα για το µετρό της Θεσσαλονίκης πρωτοκολλούνταν στην
Αθήνα. Και µας εγκαλείτε τώρα γιατί διοικείται το έργο στη Θεσ-
σαλονίκη από τη Θεσσαλονίκη σε ποσοστό 95% και όχι 100%! 

Και βέβαια, δεν υπήρχε κανένας συντονισµός µε το Υπουργείο
Πολιτισµού. Δεν συνεδρίαζε καν το ΚΑΣ. Πώς να προχωρήσουν
οι αρχαιολογικές ανασκαφές; Τώρα η συνεργασία είναι υποδειγ-
µατική και είναι αλµατώδης επίσης και στον τοµέα αυτόν η πρό-
οδος. 

Τα προβλήµατα που προκύπτουν αντιµετωπίζονται και λύνον-
ται σε συντοµότατο χρόνο. Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι την
προηγούµενη Παρασκευή η Εφορία Βυζαντινών Αρχαιοτήτων
της Θεσσαλονίκης έστειλε µε ταχυµεταφορά τα θέµατά της στην
κεντρική υπηρεσία, στο Κεντρικό Αρχαιολογικό Συµβούλιο, το
οποίο συνεδρίασε την Τρίτη, µετά από δύο εργάσιµες ηµέρες και
πήρε όλες τις αποφάσεις προκειµένου να διευκολυνθεί η πρό-
οδος του έργου. Στον τοµέα αυτόν θέλω και δηµόσια να επαι-
νέσω -γιατί λείπει αυτό στην Ελλάδα- το Πανεπιστήµιο Θεσσα-
λονίκης και τον καθηγητή κ. Τιβέριο, του οποίου η παρουσία έχει
συµβάλει ώστε το έργο αυτό στον τοµέα των αρχαιολογικών
ερευνών να προχωράει καθοριστικά.

Παπάφειο. Η συµφωνία που έγινε και οδηγεί µεταξύ των άλλων
στην απόσυρση των προσφυγών στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, καθώς, επίσης, στην αποφυγή της οικονοµικής επιβάρυν-
σης του κράτους, όπως κάποιοι απαιτούσαν ή περίµεναν κάποιοι
άλλοι να γίνει, είναι µια σηµαντική εξέλιξη. Ο Μητροπολίτης είχε
στείλει επιστολή στον τότε Πρωθυπουργό και δεν πήρε απάν-
τηση. Δεν είχατε πάρει καµµία πρωτοβουλία στο θέµα αυτό. Λύ-
θηκε τώρα. 

Εγώ θα ήθελα στη δευτερολογία σας να µας πείτε ποια θέµατα
λύσατε, γιατί εγώ µπορώ να αναφέρω ποια θέµατα λύσαµε, αλλά
τα θέµατα που λύσαµε συνιστούν αυτοµάτως και προβλήµατα
που προκαλέσατε εσείς. 

Συµβούλιο Επικρατείας και Μίκρα. Κάνετε λόγο για µία από-
φαση του Συµβουλίου της Επικρατείας για το αµαξοστάσιο στη
Μίκρα. Η αναφορά σας βεβαίως δεν έχει σχέση µε τη δηµοπρά-
τηση της επέκτασης του µετρό, όπως αφήνετε να εννοηθεί στο
κείµενό σας, εκτός αν δεν το γνωρίζετε. Αφορά τη χωροθέτηση
αµαξοστασίου στη Μίκρα, ναι, αλλά αυτοτελούς όµως, που είναι
βεβαίως συνδεδεµένο µε την επέκταση του Μετρό, αλλά δεν
είναι συστατικό στοιχείο αυτής της πράξης, αυτής της δηµοπρά-
τησης. Άλλωστε, αυτό έγινε πριν τρία χρόνια, την περίοδο της
δικής σας διακυβέρνησης. 

Εµείς µε την κατάρτιση γενικού πολεοδοµικού σχεδίου, σε συ-
νεργασία µε τον Οργανισµό Ρυθµιστικού Σχεδίου Θεσσαλονίκης
και το Δήµο Καλαµαριάς, προχωράµε στη σωστή χωροθέτηση.
Καλύπτουµε αυτό το έλλειµµα µε ένα γενικό πολεοδοµικό σχέδιο
που πιστεύουµε ότι θα εγκριθεί, ώστε η επέκταση του µετρό στην
Καλαµαριά να διαθέτει το δικό της ασφαλές και όχι τριόροφο
αλλά µονοεπίπεδο αµαξοστάσιο. Δεν τίθεται θέµα κάποιας αλ-
λαγής. Η διαδικασία για την επέκταση του µετρό γίνεται µε κα-
νόνες ανταγωνισµού και είµαστε σε συνεννόηση µε τα αρµόδια
όργανα γι’ αυτό.

Τώρα όσον αφορά την Πυλαία, στην οποία αναφερόσαστε,
πρέπει να σας πω ότι θα πρέπει όλοι -και παρακαλώ κι εσείς, γιατί
αγαπάµε όλοι τη Θεσσαλονίκη κι εσείς την αγαπάτε περισσό-
τερο, γιατί έχετε την ευθύνη για την τύχη της Θεσσαλονίκης και
την πορεία της, είστε οι εκλεκτοί του λαού της Θεσσαλονίκης και
αυτό ακριβώς κάνει το ρόλο σας πολύ ιδιαίτερο, µεγαλώνει η ευ-
θύνη σας- να αποφύγουµε τους λαϊκισµούς, να µείνουµε µακριά
τους και ας σκεφτούµε ποιοι κοινωνικοί, οικονοµικοί, λειτουργικοί
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λόγοι, ποιοι λόγοι κόστους-οφέλους επιβάλλουν αυτήν την επι-
λογή που έγινε τότε.

Το σωστό είναι, αν θέλετε -και το εξετάζουµε- η Νέα Ελβετία
να συνδεθεί µέσω µετρό, το οποίο από το πανεπιστήµιο θα δια-
σχίζει την πυκνοκατοικηµένη περιοχή της Τούµπας και την αντί-
στοιχη του Χαριλάου για να φτάσει στη Νέα Ελβετία.

Όσον αφορά τα πάρκινγκ, στα οποία αναφέρεστε, διατυπώνε-
ται ο ισχυρισµός ότι είχατε κάποιο µνηµόνιο για την κατασκευή
πάρκινγκ -τίποτα συγκεκριµένο δεν έχει αποτυπωθεί- µε κάποια
χρηµατοδότηση για να υπάρχει η βεβαιότητα ότι τεκµηριώνεται
αυτή η προσδοκία για την κατασκευή χώρων στάθµευσης. 

Για τα δύο πάρκινγκ στο πανεπιστήµιο, για τα οποία κάνετε
λόγο, εγώ µπορώ να αντιλέξω ότι το πανεπιστήµιο ίσα-ίσα, µε
επιστολές που έχει στείλει και είναι στη διάθεση παντός ενδια-
φεροµένου, σας κατήγγειλε ότι δεν είχατε καµµία συνεννόηση
µαζί του. 

Εµείς συζητούµε µε το πανεπιστήµιο και έχουµε συµφωνήσει
για τους δύο σταθµούς εκεί. Το ίδιο και µε το δήµο, είµαστε σε
απόλυτη συνεννόηση και συνεργασία για χώρο στάθµευσης στις
οδούς Δελφών και Κρήτης.

Θέτετε κάποια συγκεκριµένα θέµατα επί των οποίων θέλω να
αναφέρω συγκεκριµένα στοιχεία: Έως τον Οκτώβριο του 2009
είχαν κατατεθεί αιτήσεις θεραπείας ύψους 285 εκατοµµυρίων
ευρώ. Ουδεµία εξετάστηκε. Και επειδή κάνετε λόγο για τις εν-
στάσεις που διατυπώθηκαν την περίοδο της κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, σας λέω, λοιπόν, ότι στη µετέπειτα περίοδο πράγµατι
επί απορριπτικών απαντήσεων στις αιτήσεις θεραπείας κατατέ-
θηκαν ενστάσεις που αποτιµούνται στα 52 εκατοµµύρια ευρώ,
αλλά για θέµατα τα οποία αναφέρονται στην περίοδο διακυβέρ-
νησης της χώρας ή διαχείρισης του µετρό από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. 

Πρέπει να γνωρίζετε ότι εµείς σε κάθε περίπτωση θέλουµε το
καλύτερο και λειτουργικότερο έργο. Σηµειώνω –και παρακαλώ
αυτό να το δείτε- ότι η απόσταση από την Πυλαία µέχρι τη Μίκρα
είναι περίπου δύο χιλιόµετρα. Χρειάζεται µια λογική απάντηση,
αν είναι αναγκαία δύο αµαξοστάσια σε τόσο µικρή απόσταση µε
δεδοµένη την ενοποίηση της γραµµής. Ποιος µπορεί να αγνοή-
σει, όταν κάνουµε αυτήν την ενοποίηση, ότι έχουµε τη δυνατό-
τητα να εξοικονοµήσουµε 250 εκατοµµύρια ευρώ; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή θα αποχωρήσω για να
συµµετάσχω στη συνεδρίαση του Υπουργικού Συµβουλίου που
ήδη έχει ξεκινήσει, θα ήθελα από τον κύριο Πρόεδρο να µου
δώσει λίγα λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εµείς συµφωνούµε…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Ιωαννίδη. Σας τιµά. 
Αρκεί να σκεφθούµε, λοιπόν, ότι µόνο το τριώροφο αµαξοστά-

σιο στην Πυλαία απαιτεί µια δαπάνη περίπου 130 εκατοµµυρίων
ευρώ. Με αυτά τα περίπου 250 εκατοµµύρια ευρώ µπορεί η Θεσ-
σαλονίκη να αποκτήσει έναν κλάδο από το πανεπιστήµιο στην
Τούµπα, στο Χαριλάου, στη Νέα Ελβετία. Κερδίζουµε σηµαντικό
χρόνο, κυρίες και κύριοι, όσον αφορά τις αρχαιολογικές ανασκα-
φές και πιστεύουµε, όπως έχει διατυπώσει αυτήν την εκτίµηση η
Αρχαιολογική Υπηρεσία, ότι θα ολοκληρωθούν µέχρι το 2013.

Όπως προείπα, το έργο διοικείται ουσιαστικώς από τη Θεσσα-
λονίκη. Εκεί έχει εγκατασταθεί, εκεί αποφασίζει, παρακολουθεί
και κατευθύνει το έργο η διευθύνουσα υπηρεσία. Σε ένα τόσο
µεγάλο και σύνθετο έργο οι αλλαγές σε θέµατα διοίκησης πρέπει
να γίνονται µε µεγάλη προσοχή, γιατί µπορεί να υπονοµεύσουν
την πρόοδο του έργου.

Όσον αφορά τις καθιζήσεις, για τις οποίες κάνετε λόγο, έχει
εγκατασταθεί ένα σύστηµα παρακολούθησης και πρέπει να σας
πω ότι διενεργούνται χιλιάδες µετρήσεις, έχουν τεθεί αυστηρά
όρια επιφυλακής. Στην περίπτωση της Ανάληψης γνωρίζετε ότι
έγινε συγκεκριµένο σχέδιο και βάσει αυτού εµπλουτίστηκαν και
ενισχύθηκαν τα χαλαρά εδάφη σ’ αυτήν την περιοχή. Δεν υπάρ-
χει κανένας κίνδυνος. Σας λέω δε –και αυτό είναι προς τιµήν του
επιστηµονικού, ιδίως, τεχνικού κόσµου της χώρας- ότι το επίπεδο
τεχνικής γνώσης που διαθέτει η χώρα στον τοµέα αυτόν είναι

υψηλό. Ας πούµε ένα καλό λόγο για τους ανθρώπους που µοχ-
θούν και δουλεύουν για να προχωρήσει ένα έργο που αφορά την
κοινωνία και την οικονοµία.

Κάνετε λόγο για συµβούλους. Από τα στοιχεία προκύπτει ότι
πάρα πολλοί σύµβουλοι κάποια περίοδο ανέβαιναν στη Θεσσα-
λονίκη από διάφορες περιοχές και έµεναν εκεί µε εγκρίσεις για
αποζηµίωση εκτός έδρας τριάντα ηµέρες το µήνα. Πρωτοφανές!
Τι έκαναν οι άνθρωποι αυτοί; Δύο συµβόλαια υπέγραψε η Νέα
Δηµοκρατία µε την εταιρεία «SYSTRA» και έναν ιδιώτη εµπειρο-
γνώµονα. 

Κάναµε έναν πλήρη εξορθολογισµό, όσον αφορά της στελέ-
χωση της υπηρεσίας. Θα έλεγα ότι αυτό το οποίο έγινε και δεν
υπήρχε πριν είναι η συνεργασία µε το πανεπιστήµιο και η αξιο-
ποίηση της γνώσης και της εµπειρίας του καθηγητή κ. Τιβέριου.
Όλο αυτό το πρόγραµµα στοιχίζει στο µετρό 2.000 ευρώ το µήνα
µόνο.

Μιλάτε για κόστος, λοιπόν, για δαπάνες που τις θεωρείτε αδι-
καιολόγητες, όταν δεν θα µπορείτε να δώσετε µια απάντηση.
Γιατί σε αντίθεση µε τη δαπάνη ύψους 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ
που έγινε για διαφηµιστική προβολή του µετρό της Θεσσαλονί-
κης στις εφηµερίδες της Αθήνας, επί των ηµερών αυτής της δι-
οίκησης δεν έχει δαπανηθεί για προγράµµατα διαφήµισης ούτε
1 ευρώ. 

Γνωρίζετε πολύ καλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σε
αυτά τα έργα ασφαλώς όταν είναι συγχρηµατοδοτούµενα, διε-
νεργούνται συνεχώς έλεγχοι από τις αρµόδιες υπηρεσίες, από
τη διαχειριστική αρχή, την Αρχή Πληρωµών και άλλες. 

Σας λέω σήµερα ότι η ΜΕΤΡΟ ανέλαβε µια σηµαντική πρωτο-
βουλία που πιστεύω ότι θα ολοκληρωθεί. Διεκδικεί και σας δια-
βεβαιώ ότι θα πετύχει, να εξασφαλίσει την πιστοποίηση κατά ISO
για «σύστηµα διαχείρισης ποιότητας έργου» και αυτό νοµίζω ότι
τα λέει όλα. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µετρό της Θεσσαλονίκης
προχωρά. Λύθηκαν πολλά τεχνικά σύνθετα προβλήµατα. Έχουµε
θέσει στόχο το αργότερο το 2015 να τελειώσει η βασική γραµµή
και στο τέλος του 2015 να τελειώσει και η επέκταση προς Καλα-
µαριά. 

Αναφέρω χαρακτηριστικά ότι πέντε νέα εργοτάξια ξεκινούν
εκεί όπου θα γίνουν οι σταθµοί και αναφέρω συγκεκριµένες ηµε-
ροµηνίες. Ξεκινά άµεσα η Ανάληψη, τον Ιούνιο ο Σιδηροδροµικός
Σταθµός, τον Ιούλιο το Παπάφειο, το φθινόπωρο Πατρίκιος και
Σιντριβάνι. Περίπου εξακόσια άτοµα θα ασχοληθούν σ’ αυτά τα
εργοτάξια. 

Θα κάνουµε τα πάντα, ώστε το έργο αυτό να µην έχει την τύχη
της υποθαλάσσιας, που πριν από τις εκλογές «έσκασε» στα χέρια
σας, ναυάγησε στα ρηχά του Θερµαϊκού. Καλείται τώρα η Κυ-
βέρνηση να πληρώσει αποζηµιώσεις δεκάδων εκατοµµυρίων
ευρώ, χωρίς να έχουµε και το έργο. Τέτοια επιτυχία! 

Το µετρό της Θεσσαλονίκης, λοιπόν, δεν θα αφήσουµε να
ναυαγήσει ή καλύτερα –µια και µιλούµε για µετρό- δεν θα αφή-
σουµε να εκτροχιαστεί. Είναι το βασικότερο έργο της Θεσσαλο-
νίκης. Δεν συνδέει µόνο τις περιοχές της Θεσσαλονίκης, συνδέει
τη Θεσσαλονίκη µε το µέλλον της. Η εταιρεία «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ»
για το µετρό Θεσσαλονίκης επιδεικνύει ταχύτητα και συνέπεια. 

Πρέπει να σας πω ότι για όλες τις επεκτάσεις, όπως τις σχε-
διάζουµε, θέλουµε να κάνουµε την προετοιµασία και την ωρί-
µανση του έργου ώστε, όταν δηµοπρατείται, να δηµοπρατείται
µε οριστική µελέτη. Κάτι ανάλογο προωθούµε και για τη νέα
γραµµή, τη γραµµή 4 ή γραµµή V του µετρό στην Αθήνα, από Γα-
λάτσι-κέντρο της Αθήνας-Μαρούσι.

Καταθέτω το σχετικό πίνακα για το σχέδιό µας όσον αφορά το
µετρό Θεσσαλονίκης.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων κ. Δηµήτριος Ρέππας καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν σχέδιο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Με εντολή µας έχει ολοκληρωθεί η αναγνωριστική χάραξη -
την παρουσιάσαµε άλλωστε στις αρχές του περασµένου Σεπτεµ-
βρίου, σε σχετική εκδήλωση στο ΤΕΕ Θεσσαλονίκης- για ένα
πλήρες δίκτυο γραµµών µήκους τριάντα τριών χιλιοµέτρων που
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µέσα σε µια δεκαετία πιστεύουµε πως αν δουλέψουµε µε αυτούς
τους ρυθµούς, τόσο προς τα δυτικά όσο και προς το αεροδρό-
µιο, µπορεί να ολοκληρωθεί και να καλύψει το σύνολο των αναγ-
κών του πολεοδοµικού συγκροτήµατος.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ανοχή σας, όπως και τους
συναδέλφους για την υποµονή τους.

Κλείνω λέγοντας πως το Θουκυδίδειο -θεατές λόγων και ακρο-
ατές έργων- θα ισχύσει και στην περίπτωση εκείνη που και για
σηµαντικά θέµατα, όπως είναι το µετρό, µιλούµε χωρίς µέτρο. Ο
λόγος που δεν έχει µέτρο οδηγεί σ’ ένα άµετρο τρόπο να χειρι-
ζόµαστε τα θέµατα. 

Λυπούµαι γιατί κάποιες αναφορές που έγιναν από τους αγα-
πητούς συναδέλφους µπορώ να πω ότι εµπίπτουν σ’ αυτήν την
κατηγορία –όχι όλες, κάποιες αναφορές- και λυπούµαι διπλά,
επειδή παρά το ότι συζητούµε ένα θέµα επί του οποίου φαίνεται
ότι συµφωνούµε για το διά ταύτα, αυτό που προέταξαν οι συνά-
δελφοι είναι µια κριτική, µια καταγγελία προς την Κυβέρνηση,
υπερασπιζόµενοι τη δική τους µέχρι τώρα αποτυχία. Αυτό δεν
είναι καλό σηµάδι, ιδίως για εκείνους.

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι σύµφωνα µε την από 14-4-2011 οµόφωνη απόφαση
της Διάσκεψης των Προέδρων, η οποία ενέκρινε σχετική πρό-
ταση του Προέδρου της Βουλής -εισηγούµαι σήµερα και στην
Ολοµέλεια την έγκριση απόφασης- για παράταση της παρακρά-
τησης µε την οποία µειώνεται η βουλευτική αποζηµίωση υπέρ
του Εθνικού Ταµείου Κοινωνικής Συνοχής, δεδοµένου ότι η σχε-
τική απόφαση για την παράταση, που είχαµε λάβει πέρυσι, λήγει
στις 30 Απριλίου του τρέχοντος έτους. Η αρχική απόφαση ελή-
φθη το έτος 2008 και κατ’ έτος την ανανεώνουµε. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε οµοφώνως.
Καταθέτω σχέδιο της απόφασης στα Πρακτικά. 

(Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στις τοποθετήσεις-αγορεύσεις των Κοινο-
βουλευτικών Εκπροσώπων.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης, Βουλευτής Ηρακλείου, έχει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου για την επερώτηση, απαν-
τώντας στον Υπουργό, θέλω να χαιρετίσω την απόφαση του Προ-
εδρείου της Βουλής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Της Διασκέψεως των
Προέδρων, µε εισήγηση του Προέδρου της Βουλής. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω να χαιρετίσω, λοι-
πόν, την απόφαση της Διασκέψεως των Προέδρων, του Προ-
έδρου της Βουλής και των κοµµάτων γι’ αυτήν τη συµβολική
περικοπή των αµοιβών των Βουλευτών για ενίσχυση του ταµείου,
το οποίο έχει ιδρύσει η Βουλή, όσον αφορά τη βοήθεια στο µε-
γάλο πρόβληµα της οικονοµίας που αντιµετωπίζει η χώρα. 

Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω πόση σηµασία έχει η κατηγορία από
τη µεριά του Υπουργού, που εγκάλεσε τους επερωτώντες Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι ορθώς υπερασπίστηκαν
το έργο της παράταξής µας και για το «ΜΕΤΡΟ» της Θεσσαλο-
νίκης, σε σχέση µ’ αυτά που ο ίδιος είπε κατά τη διάρκεια της ει-
κοσιπεντάλεπτης τοποθέτησής του. 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας υπενθυµίσω ότι ήσασταν εί-
κοσι χρόνια κυβέρνηση στο παρελθόν και τώρα είστε είκοσι
µήνες Κυβέρνηση και µιλήσατε ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της αξιωµατικής αντιπολίτευσης. Αναρωτήθηκα, λοιπόν:
Εγώ, που εκπροσωπώ την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, πώς πρέπει
να τοποθετηθώ για το έργο; Ως Υπουργός; Μα, µόλις τελείωσε
το Υπουργικό Συµβούλιο και αυτό που φοβούνταν πολλά στελέχη
της κυβερνώσας παράταξης, ότι ο Πρωθυπουργός θα προκηρύ-
ξει εκλογές, δεν έγινε. Άρα εσείς, και λόγω της µακράς κοινο-
βουλευτικής πείρας σας και της σοβαρότητας την οποία
διαθέτετε, οφείλετε να µιλήσετε ως Υπουργός, ο οποίος παίρνει
ένα έργο, το οποίο δείχνει την παθογένεια του συστήµατος ανά-
θεσης και εκτέλεσης των δηµοσίων έργων, για το πώς αυτό το
έργο θα προχωρήσει στο µέλλον. Όµως αφιερώσατε µόνο δύο
λεπτά από την εικοσιπεντάλεπτη οµιλία σας για να πείτε τρεις
ηµεροµηνίες ενδεικτικά, χωρίς κανένα άλλο στοιχείο, ότι δηλαδή
τον Ιανουάριο θα αρχίσει ο τάδε σταθµός, τον Ιούνιο θα αρχίσει
ο άλλος σταθµός και περιοριστήκατε σε µία κριτική σε βάρος της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Κύριε Υπουργέ, εάν πιστεύουµε ότι αυτή η χώρα χρειάζεται
µια θεσµική κοινοβουλευτική επανάσταση, για να ανατρέψει όλες
τις παθογένειες του συστήµατος, είναι και στην περίπτωση των
δηµοσίων έργων. Ακολουθήσατε έναν οδικό χάρτη ενός πολύπα-
θου έργου, του µετρό Θεσσαλονίκης, για το οποίο κανείς σ’
αυτήν την Αίθουσα δεν πρέπει να είναι υπερήφανος. Μάλιστα
εσείς µε την τοποθέτησή σας δικαιώσατε τους επερωτώντες
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, µε τις βασικές ηµεροµηνίες
στις οποίες τοποθετήσατε αυτό το έργο, δηλαδή από το 1990
που πρωτοεξαγγέλθηκε από τον τότε δήµαρχο Θεσσαλονίκης,
κ. Κούβελα, µέχρι σήµερα που ναρκοβατεί, πράγµα που δείχνει
ότι η Νέα Δηµοκρατία πολλές φορές προσπάθησε να υλοποιήσει
αυτό το έργο. Και αν για κάτι πρέπει εσείς να είστε πολύ σκεπτι-
κοί και µε διάθεση αυτοκριτικής, είναι για το ότι ενώ αυτό το έργο
εξαγγέλθηκε το 1990 –δεν ξέρω αν ο κ. Κούβελας ήταν δήµαρ-
χος ή Υπουργός Δηµοσίων Έργων, όπως λέει ο κ. Μαγκριώτης-
προκηρύχθηκε από τις κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας. Και
νιώθω την ανάγκη σήµερα να υπερασπιστώ το Στέφανο Μάνο,
πρώην Βουλευτή και του ΠΑΣΟΚ, για το έργο εκείνης της επο-
χής, διότι η διακήρυξη του έργου εκείνου έδινε λύση.

Στην Αθήνα έχουµε µετρό. Στη Θεσσαλονίκη το µετρό καρκι-
νοβατεί από τότε. Γιατί; Γιατί, ακριβώς οι κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ έχουν την κακιά συνήθεια κάθε φορά που αναλαµβάνουν
την εξουσία, να σταµατούν όλα τα έργα τα οποία είναι σε εξέλιξη.
Το ίδιο έκαναν µε την Αττική Οδό, το ίδιο έκαναν µε το αεροδρό-
µιο στα Σπάτα, το ίδιο έκαναν µε το µετρό της Θεσσαλονίκης και
το ίδιο κάνουν τώρα –και πιστεύω ότι αυτό λέει ο αγαπητός συ-
νάδελφος κ. Στρατάκης στον κ. Ρέππα- µε το αεροδρόµιο του

Καστελλίου. Έργα, τα οποία ήταν έτοιµα να προκηρυχθούν,
έτοιµα να προχωρήσουν, τα ξαναξεκινάτε και κυρίως µε την ίδια
διαδικασία, µάλιστα πολλές φορές πετσοκόβοντάς τα κιόλας. 

Αν δεν ήταν ο Στέφανος Μάνος –Βουλευτής και του ΠΑΣΟΚ,
στηρίξτε τις επιλογές σας- δεν θα υπήρχε το µετρό να περνάει
δίπλα από την Αττική Οδό. Πήρατε το Ρίο-Αντίρριο, το φτιάξατε
εσείς και ξεχάσατε να βάλετε το σιδηρόδροµο. Εάν είχατε προ-
χωρήσει το 1992, το έργο σήµερα θα ήταν πραγµατικότητα στη
Θεσσαλονίκη.

Την λέµε συµπρωτεύουσα, λέµε όλοι τα καλύτερα λόγια για τη
Θεσσαλονίκη, κάνουµε εξοµολογήσεις αγάπης για αυτήν την
ιστορική πόλη, αλλά στην πραγµατικότητα εκεί τα έργα καρκινο-
βατούν. Αυτό είναι το πρόβληµα. Φέρει πολύ µεγάλη ευθύνη συ-
νολικά το πολιτικό σύστηµα, αλλά και η δική σας Κυβέρνηση.

Εµείς τι λέµε; Ότι δεν µπορεί να παίρνετε ένα έργο για το
οποίο τουλάχιστον είµαστε υπερήφανοι –και αν θέλετε, είχε και
µία προσωπική δέσµευση και είχε µία εσωτερική ανάγκη ο τέως
πρωθυπουργός, ο κ. Καραµανλής στον τόπο που τον ανέδειξε
ως πολιτικό και αντλεί και την καταγωγή του, τη Μακεδονία και
τη Θεσσαλονίκη, να προχωρήσει αυτό το έργο- και αυτό να µην
προχωράει. Το 2006 αυτό το έργο µπήκε στη φάση της υλοποί-
ησης µε χρονοδιάγραµµα το 2012. Εσείς µας είπατε για το 2014,
µας είπατε για το 2015 και σήµερα που είναι βασικό θέµα της συ-
ζήτησής µας το µετρό της Θεσσαλονίκης, δεν µας είπατε πότε
θα ολοκληρωθεί αυτό το έργο. Αναλάβατε µια δέσµευση.

Το µόνο που βρήκατε να πείτε είναι για το τριώροφο αµαξο-
στάσιο της Πυλαίας, παραποιώντας για µας που δεν είµαστε Μα-
κεδόνες, αλλά επισκεπτόµαστε πολύ τακτικά τη Μακεδονία και
βλέπουµε ποια είναι η κατάσταση του εµπορικού κέντρου. 

Προχθές ήµουν στη Θεσσαλονίκη. Βεβαίως, υπάρχει µεγάλο
πρόβληµα στο εµπορικό κέντρο της Θεσσαλονίκης. Βεβαίως,
αγανακτούν οι έµποροι και οι πολίτες. Βεβαίως, σε µία δύσκολη
οικονοµική συγκυρία πιέζονται περισσότερο οι επιχειρήσεις να
οδηγηθούν σε απαξίωση και τελικά στο κλείσιµο και βεβαίως,
έχουν την ανάγκη να ακούσουν από τον αρµόδιο Υπουργό µία
διαβεβαίωση ότι αυτό το έργο θα υλοποιηθεί.

Το τριώροφο, λοιπόν, της Πυλαίας –εσείς πρέπει να ξέρετε κα-
λύτερα από εµένα, αυτό λένε και οι συνάδελφοι- αφορά και τα
γραφεία της διοίκησης και άλλα γραφεία. Αυτό είναι το πρό-
βληµά σας; Άρχισε ένα έργο 1,1 δισεκατοµµυρίου ευρώ, έχει
γίνει και µία αστοχία, που δεν είναι αυτή η αστοχία. Αλλάξτε τη. 

Εδώ εσείς ως Κυβέρνηση µας παρουσιάζατε το αεροδρόµιο
των Σπάτων µε διπλάσια κατασκευαστική έκταση από αυτή που
υλοποιήθηκε και µετά µας είπατε ότι στο µέλλον θα γίνει το υπό-
λοιπο κοµµάτι από τη δυτική µεριά της Αττικής Οδού. Μας είπατε
για το πάρκινγκ εκεί, το οποίο θα είναι στεγασµένο αξίας 100
εκατοµµυρίων ευρώ και το οποίο δεν έγινε ποτέ. Αυτό είναι το
πρόβληµά σας;

Το πρόβληµά σας, κύριε Υπουργέ, είναι εκεί που έχετε εσείς
την αρµοδιότητα, γιατί δεν µπορούµε να σας εγκαλέσουµε για
τα θέµατα που αφορούν το Συµβούλιο της Επικρατείας, τις δι-
καστικές διαµάχες ή τις ολιγωρίες της Αρχαιολογικής Υπηρε-
σίας, που και εκεί έχετε µια ευθύνη. Εκεί όµως, που µπορείτε να
προχωρήσετε τα έργα, είναι δική σας ευθύνη και οφείλετε να δε-
σµευθείτε σε ένα συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα.

Κύριε Υπουργέ, βιάζεστε και εσείς να πάτε στο Υπουργικό
Συµβούλιο και σπαταλήσατε τον περισσότερο χρόνο από την το-
ποθέτησή σας για τον οδικό χάρτη του µετρό της Θεσσαλονίκης.
Είδαµε σήµερα και τον αξιότιµο κύριο Πρωθυπουργό στο Υπουρ-
γικό Συµβούλιο να µας µιλάει για τον «οδικό χάρτη» της χώρας.

Όπως µας απογοητεύσατε και εσείς µε την απάντησή σας,
έτσι µας απογοήτευσε και ο Πρωθυπουργός µε την τοποθέτησή
του, διότι και αυτός, όπως και εσείς, θυµήθηκε µετά από είκοσι
µήνες ότι είναι ο Πρωθυπουργός. Αυτά που είπε σήµερα για τον
«οδικό χάρτη» της χώρας όφειλε να τα πει τον Οκτώβριο του
2009 και όχι να φτάσει σήµερα η Ελλάδα σε αυτήν την κατά-
σταση στην οποία βρίσκεται για να µας κάνει προγραµµατικές
δηλώσεις, είκοσι µήνες µετά την ανάληψη της εξουσίας και να
αναφέρεται σε όλους τους κλάδους σαν να µην έχει κυβερνήσει
ούτε µια µέρα.

Το µόνο, δηλαδή, το οποίο παραδέχεται ότι έκανε είναι ότι
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οδήγησε ένα κοµµάτι της κοινωνίας στο περιθώριο, ότι συντρίβει
τη µεσαία τάξη και τα φτωχά εισοδήµατα και µιλάει για «οδικό
χάρτη» για τα επόµενα χρόνια, που δεν ξέρουµε αν θα είναι Κυ-
βέρνηση. Το µόνο που κατάφερε να ψελλίσει είναι για το χρέος
και το έλλειµµα, δηλαδή, τις βασικές ευθύνες του ΠΑΣΟΚ για τα
είκοσι χρόνια της διακυβέρνησης από το 1981.

Μας απογοήτευσε, όχι µόνο γι’ αυτά που είπε, αλλά γιατί δεν
έδωσε καµµία διέξοδο στο µεγάλο πρόβληµα που αντιµετωπίζει
η χώρα στη συλλογική εθνική µας κατάθλιψη νεολαίας, ανθρώ-
πων της εργασίας και απόµαχων της εργασίας -αυτά που εσείς
ονοµάζατε τα «περήφανα γηρατειά»- γιατί από σήµερα µέχρι το
2015 µόνο φόρους, περικοπές συντάξεων, µείωση εισοδηµάτων,
µείωση κοινωνικών παροχών εξήγγειλε σήµερα ο Πρωθυπουρ-
γός.

Αν αυτή η χώρα -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- δεν κάνει
τα µεγάλα έργα, δεν προχωρήσει σε συµπράξεις δηµόσιου και
ιδιωτικού τοµέα, δεν προχωρήσει σε γιγαντιαίες δηµόσιες επεν-
δύσεις, σε γιγαντιαίες ιδιωτικές επενδύσεις, δεν δηµιουργήσει
νέο πλούτο, ούτε τα έσοδα τα οποία σήµερα ο Πρωθυπουργός
ζήτησε από τους Υπουργούς του να µαζέψουν ούτε οι νέες θυ-
σίες που ζητά από τον ελληνικό λαό, τίποτα δεν µπορεί να βγάλει
τη χώρα από το αδιέξοδο στο οποίο βρίσκεται σήµερα.

Ελπίζω στη δευτερολογία σας, εσείς ή ο παριστάµενος Ανα-
πληρωτής Υπουργός σας, ο κ. Μαγκριώτης…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Υφυπουργός.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εντάξει, ο Υφυπουργός, ο
κ. Μαγκριώτης -καλοµελέτα!- να µας δώσει συγκεκριµένες απαν-
τήσεις για συγκεκριµένα έργα, για τις γραµµές, για τους σταθ-
µούς, για το χρονοδιάγραµµα υλοποίησης αυτού του έργου, το
οποίο επιτέλους πρέπει να παραδώσουµε στη βόρεια Ελλάδα και
στο λαό της Θεσσαλονίκης.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα.

Η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Ανα-
µόρφωση πλαισίου λειτουργίας Ταµείου Παρακαταθηκών και Δα-
νείων, Οργανισµού Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους, Δηµοσίων
Επιχειρήσεων και Οργανισµών, σύσταση Γενικής Γραµµατείας
Δηµόσιας Περιουσίας και άλλες διατάξεις».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Γυµνάσιο Ωραιοκάστρου
Θεσσαλονίκης (2ο Τµήµα).

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος και Βουλευτής Β’ Αθηνών, ο κ. Χρήστος Πρω-
τόπαπας, έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω αν θα
έπαιρνα το λόγο, αν δεν ήταν η παρέµβαση του Κοινοβουλευτι-
κού Εκπροσώπου της Νέας Δηµοκρατίας του κ. Κεφαλογιάννη,
διότι εκτιµώ ότι η απάντηση του Υπουργού, κ. Δηµήτρη Ρέππα
ήταν πλήρης, εµπεριστατωµένη και αποστοµωτική και πραγµα-
τικά δεν ξέρω, αναρωτιέµαι αν κάποιος έχει κάτι να προσθέσει.

Ο κ. Ρέππας περιέγραψε κατά τον καλύτερο τρόπο και τις δια-
δικασίες προώθησης του έργου και τη βεβαιότητά του για το πώς
θα γίνει στην πράξη. Έδωσε τις απαντήσεις στη Νέα Δηµοκρατία
και πραγµατικά, νοµίζω ότι και οι τυχόν φόβοι ή ανησυχίες δια-
σκεδάστηκαν, αλλά, το κυριότερο, ο λαός της Θεσσαλονίκης –
και σ’ αυτό οφείλουµε να συγχαρούµε τους Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας- έχει πια τη βεβαιότητα ότι αυτό το µεγάλο έργο
µε την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ προχωράει και προχωράει σωστά.

Θέλω, όµως, να κάνω ορισµένα σχόλια πάνω στην όλη διαδι-
κασία της συζήτησης και, κυρίως, στην παρέµβαση του κ. Κεφα-

λογιάννη.
Κύριε Κεφαλογιάννη, έχω τη γνώµη ότι θέµα εκλογών δεν

υπήρχε ποτέ, τουλάχιστον µέχρι τις συνταγµατικές προθεσµίες
του 2013 ούτε ο Πρωθυπουργός επρόκειτο να πει κάτι τέτοιο.
Δεν ξέρω από πού αντλείτε τις πληροφορίες σας. Εκείνο, όµως,
που θέλω να παρατηρήσω είναι ότι είδα κάποια περίεργη ανα-
κούφιση, από πλευρά σας και από πλευράς της Νέας Δηµοκρα-
τίας γενικότερα όταν, όπως µας πληροφορήσατε, στη σχετική
αναφορά του Πρωθυπουργού δεν υπήρχε θέµα εκλογών.

Εν πάση περιπτώσει, για να διασκεδάσω εγώ τους φόβους σας
τώρα, σας διαβεβαιώ ότι τέτοιο θέµα δεν υπάρχει, αλλά πραγ-
µατικά, είναι και θετικό ότι ουσιαστικά και εσείς καταλαβαίνετε
την ανάγκη να συνεχίσει το έργο της η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
διότι, παρά την κριτική που ασκείτε -άλλες φορές γόνιµη, αλλά
τις περισσότερες φορές άγονη- ουδέποτε έχετε ζητήσει εκλογές.
Νοµίζω ότι αυτό αποδεικνύει το τι πρέπει να γίνει στην Ελλάδα.

Έρχοµαι όµως, σε ορισµένα ουσιαστικά ζητήµατα κρίνοντας
από την τοποθέτησή σας, στα οποία αναφέρθηκε ο Πρωθυπουρ-
γός και νοµίζω ότι δεν πρέπει να βιάζεστε. Θα έχουµε τη χαρά
να σας δώσουµε ένα ολοκληρωµένο κείµενο για τον «οδικό
χάρτη για την Ελλάδα της δηµιουργίας». Η Ελλάδα αλλάζει και
δίνουµε σήµερα τον «οδικό χάρτη για την Ελλάδα της δηµιουρ-
γίας», ακριβώς για να τονίσουµε ότι σ’ αυτό το σταυροδρόµι,
µετά από µια µεγάλη εθνική επιτυχία, αυτή της 11ης και 25ης
Μαρτίου και εν όψει της κατάθεσης και συζήτησης, τόσο του Δη-
µοσιονοµικού Προγράµµατος της περιόδου 2012-2015, όσο και
του Προγράµµατος Αξιοποίησης της Δηµόσιας Περιουσίας και
Αποκρατικοποίησης, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει ένα ολοκλη-
ρωµένο σχέδιο, που είναι αποφασισµένη να το βάλει µπροστά
και να αντιµετωπίσει θετικά τα τρία µεγάλα προβλήµατά µας: Το
µεγάλο δηµόσιο χρέος, που απειλούσε και απειλεί να πνίξει τη
χώρα, τα προβλήµατα των ελλειµµάτων, της έλλειψης ανταγωνι-
στικότητας, της αποδιάρθρωσης της παραγωγικής βάσης της
χώρας, που µας παραδώσατε, κύριε Κεφαλογιάννη. 

Αυτά, όµως, τα προβλήµατα έχουν να κάνουν και µε αρκετές
δεκαετίες σε σχέση µε την πορεία τους και τη δηµιουργία τους
και βεβαίως, και την αντίσταση -και θέλω να το σηµειώσω αυτό-
η οποία ασκείται από όλους εκείνους που θέλουν να µην αλλάξει
η χώρα. Αυτή η αντίσταση δεν έχει να κάνει µόνο µε το πολιτικό
µας σύστηµα -µακάρι να ήταν µόνο αυτό- αλλά έχει να κάνει και
µε την καθηµερινότητα αντίστασης στις αλλαγές που επιχει-
ρούµε. Βρίσκουµε αντιστάσεις στις αλλαγές στη Δηµόσια Διοί-
κηση, βρίσκουµε αντιστάσεις στις αλλαγές στα νοσοκοµεία,
βρίσκουµε ακόµη εκείνους που θέλουν να υπάρχει η Ελλάδα της
διαφθοράς και βρίσκουµε ακόµη εκείνους που θέλουν να υπάρ-
χει η Ελλάδα της φοροδιαφυγής και της παραοικονοµίας.

Αυτά επιχειρούµε να αλλάξουµε και γνωρίζουµε πολύ καλά ότι,
παρά τις θετικές προσπάθειες που έχουν γίνει, αυτά δεν αλλά-
ζουν σ’ ένα χρόνο. Χρειάζεται, λοιπόν, σ’ αυτά να επιµείνουµε και
δεν µπορούµε να επιµένουµε µόνοι µας. Σ’ αυτά πρέπει να επι-
µείνουµε όλοι µαζί, γιατί κάθε τέτοια επιτυχία και κάθε τέτοια αλ-
λαγή είναι και µία εγγύηση για την Ελλάδα του µέλλοντος, είναι
και µία εγγύηση για την Ελλάδα που θέλουµε να δηµιουργή-
σουµε.

Ο Πρωθυπουργός αναφέρθηκε ήδη σήµερα στα ζητήµατα της
ανάπτυξης, στα ζητήµατα της αλλαγής στο κράτος, στα ζητή-
µατα της κοινωνικής συνοχής. Εκείνο που θέλουµε να σας ζητή-
σουµε δεν είναι να συµφωνήσετε. Εκείνο που θέλουµε να
ζητήσουµε απ’ όλους και σ’ αυτήν την Αίθουσα και γενικότερα
στην κοινωνία -και απευθυνόµαστε στις πιο ζωντανές παραγωγι-
κές και κοινωνικές δυνάµεις- είναι να κουβεντιάσουµε µε τις δια-
φωνίες µας, µε την κριτική µας, µε τις αντιθέσεις µας και να
καταλάβουµε όλοι την ευθύνη που έχουµε αυτήν τη στιγµή στη
χώρα. Εµείς είµαστε έτοιµοι σ’ αυτήν την κουβέντα να υιοθετή-
σουµε και όποιες προτάσεις ενδιαφέρουσες, θετικές, δηµιουρ-
γικές κατατεθούν από οποιονδήποτε, που αγωνίζεται γι’ αυτήν
τη χώρα σ’ αυτήν την κατεύθυνση, ώστε όταν φτάσει το πρό-
γραµµα να ψηφιστεί στη Βουλή, όπως έχει εξαγγείλει ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών, στα τέλη Μάη, αρχές Ιούνη, τότε να µπορούµε
να πούµε ότι είναι αποτέλεσµα ενός τέτοιου διαλόγου, µιας προ-
σπάθειας κι έχει εξασφαλισµένη τη συµπόρευση και τη συνευ-
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θύνη στην εκτέλεσή του όλων των δυνάµεων, που η Ελλάδα δια-
θέτει µπροστά στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει.

Κλείνω λέγοντας ότι όσον αφορά τα έργα, θα πρέπει να είµα-
στε λίγο πιο προσεκτικοί. Εγώ θα αναγνωρίσω το ρόλο όλων των
κυβερνήσεων, γιατί είναι λογικό ένα µεγάλο έργο να περνά από
κυβέρνηση σε κυβέρνηση. Όµως, εκείνο που δεν µπορώ να
δεχθώ είναι να αµφισβητούµε το σοβαρό ρόλο που έπαιξαν οι
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στη δηµιουργία όλων των µεγάλων
έργων στην Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν λέω ότι όλα µας ανήκουν, αλλά δεν δίνουµε το δικαίωµα
σε κανέναν να αµφισβητήσει το σηµαντικό και αναντικατάστατο
ρόλο που είχαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στα µεγάλα έργα του
Αεροδροµίου των Σπάτων, της Γέφυρας Ρίου-Αντιρρίου, του
µετρό της Αθήνας, των σταδίων εν όψει των Ολυµπιακών Αγώνων
σε όλη την Ελλάδα, στα µεγάλα έργα σε όλη την Ελλάδα, σε µία
χώρα που αλλάζει πιο αποτελεσµατικά, πιο δηµιουργικά, µε τις
κυβερνήσεις του κόµµατός µας.

Ο καθένας µπορεί να διεκδικεί τη δική του προσφορά και το
αναγνωρίζω, αλλά δεν έχει κανένα δικαίωµα να αναιρεί –δυστυ-
χώς, δεν µπορεί να το κάνει, διότι οι πράξεις µιλάνε από µόνες
τους- την προσφορά τού άλλου. Τώρα, αυτό που µένει είναι να
εµπιστευτούµε και να στηρίξουµε αυτήν την προσπάθεια που
κάνει το Υπουργείο Μεταφορών και Υποδοµών για το µετρό της
Θεσσαλονίκης, που ορθώς το θέσατε –µε την υποθαλάσσια που
εξαγγείλατε, είδατε τι έγινε- προκειµένου το µετρό, όπως το ονει-
ρεύονται οι Θεσσαλονικείς, να γίνει πράξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος
Τζέκης, Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης, έχει το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε να αναφερθώ στην παρακράτηση της απο-

ζηµίωσης των Βουλευτών που ανακοινώθηκε, για την οποία βέ-
βαια συµφωνήσαµε. Όµως, δεν καλλιεργούµε αυταπάτες ότι µ’
αυτό το ταµείο µπορεί να µειωθεί το χρέος. Για µας, το χρέος
δεν είναι η αιτία, αλλά το αποτέλεσµα του κεφαλαιοκρατικού
τρόπου παραγωγής, δηλαδή του καπιταλιστικού συστήµατος.
Αυτή η κρίση είναι η αιτία και για το χρέος και για τα δεινά που
έχουν συσσωρευτεί σε βάρος του εργαζόµενου λαού διαχρονικά
από τις κυβερνήσεις και ιδίως µετά την υπογραφή του γνωστού
µνηµονίου από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε το Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο και την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Έτσι, λοιπόν, σήµερα, η ανακοίνωση µπορεί να έχει και έναν
επικοινωνιακό χαρακτήρα, γιατί σε λίγο ο Πρωθυπουργός θα
ανακοινώσει νέα σκληρά µέτρα σε βάρος του εργαζόµενου λαού,
για τα οποία εµείς λέµε ότι είναι συνέχεια και συνέπεια όλων
αυτών που είπα προηγουµένως.

Όσον αφορά το συγκεκριµένο ζήτηµα, το µετρό της Θεσσα-
λονίκης, πρόκειται για πολύ µεγάλη ιστορία. Πράγµατι, είναι ένα
σηµαντικό έργο που πρέπει να γίνει. Για µας, εξαρχής, το ζήτηµα
είναι µε ποιους όρους γίνεται και από ποιον γίνεται, γιατί είναι
γνωστό ότι η «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» έχει την κύρια ευθύνη.
Όµως, ανάδοχος αυτού του έργου είναι γνωστή εταιρεία µε συµ-
µετοχή και ιταλικών εταιρειών. Γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι
αυτή η ανάδοχος εταιρεία υπέγραψε συµβάσεις, υπεργολαβίες,
µε πέντε επιχειρήσεις για διάφορα τµήµατα του έργου. Αυτές µε
τη σειρά τους συνήψαν συµβάσεις µε άλλους πολλούς υπεργο-
λάβους, δηλαδή µε άλλες επιχειρήσεις. Σήµερα δραστηριοποι-
ούνται σε όλο αυτό το έργο τριάντα πέντε επιχειρήσεις. 

Για µας, βέβαια, είναι σηµαντικό να αναφέρουµε ότι αυτό το
έργο –όπως και άλλα έργα απαραίτητα για τον εργαζόµενο λαό-
γίνεται από συγκεκριµένους παράγοντες. Δεν βλέπουµε µέσα
στην επερώτηση της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά δεν ακούσαµε και
από τον κύριο Υπουργό, το βασικό παράγοντα που πραγµατο-
ποιεί αυτά τα µεγάλα έργα –όπως το µετρό της Θεσσαλονίκης-
δηλαδή τον ανθρώπινο παράγοντα. Και αναφέροµαι, βέβαια,
στους εκατοντάδες εργατοτεχνίτες και επιστήµονες που συµµε-
τέχουν στην κατασκευή. Και αυτό δεν είναι τυχαίο, γιατί όλες

αυτές οι εταιρείες πραγµατικά ασκούν µία τροµοκρατία απέναντι
στους εργαζοµένους. Μάλιστα, η ανάδοχος κοινοπραξία επί των
ηµερών σας, εξοπλισµένη µε εµπειρία και από το µετρό της Αθή-
νας, επέβαλε πραγµατικά έναν εργασιακό Μεσαίωνα.

Στην ουσία δεν υπήρχαν συµβάσεις και όρια εργασίας. Ίσχυαν
και δεν τους γνωστοποιούσε στους εργαζόµενους. Πριν ακόµα
µπει ο άλλος να δουλέψει, τους όρους τους είχε καθορίσει η συγ-
κεκριµένη ανάδοχος εταιρεία. 

Έτσι, λοιπόν, εργατοτεχνίτες, οικοδόµοι, εργαζόµενοι στις αρ-
χαιολογικές ανασκαφές και στις κατασκευές οδοφραγµάτων αν-
τιµετώπιζαν και αντιµετωπίζουν και σήµερα τέτοιο καθεστώς
εργασιακό. Μάλιστα, είναι γνωστό ότι οι υπεργολάβοι που έπαιρ-
ναν τις δουλειές από την ανάδοχο είχαν συµφωνήσει ότι θα πλη-
ρώνονται κάθε τρίµηνο. Αυτές οι επιχειρήσεις το εφάρµοσαν και
στους εργαζόµενους. Και αυτό το λέω, για να δείτε πώς συντε-
λείται ένα έργο σε βάρος του εργαζόµενου λαού που καλείται
να πληρώσει από το υστέρηµά του για την κατασκευή. 

Και όσον αφορά το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, θα
έλεγα ότι εδώ και τρία-τέσσερα χρόνια είναι σταθερά µειούµενο
κατά 500 εκατοµµύρια ευρώ, που και αυτό συνδέεται και µε την
καθυστέρηση του µετρό Θεσσαλονίκης, κάτι που δεν µπορεί να
αποκρύψει ούτε η Κυβέρνηση. 

Έτσι, λοιπόν, βλέπουµε τις επιπτώσεις που έχουν οι εργαζό-
µενοι, οι εργατοτεχνίτες και όλοι αυτοί. Μάλιστα, είναι µεγάλο
το ποσοστό αυτών που δουλεύουν ανασφάλιστοι ή µισοασφαλι-
σµένοι σε διάφορους υπεργολάβους. Αυτό το εντοπίσαµε εµείς
µε τις επισκέψεις µας εκεί και µε την κατάθεση ερωτήσεων δια-
χρονικά στην Κυβέρνηση. Υπάρχει παντελής έλλειψη µέτρων υγι-
εινής και ασφάλειας, γεγονός που οδήγησε σε δεκάδες
µικροτραυµατισµούς των εργαζοµένων στο µετρό και µάλιστα
σε τραυµατισµούς µε µόνιµη αναπηρία και σε δύο θανατηφόρα
ατυχήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε δύο-τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Γι’ αυτά δεν υπάρχει καµµία λέξη ούτε στην επερώτηση ούτε

όµως και από την Κυβέρνηση. Τα αποσιωπούµε τελείως, γιατί
υποκρύπτουν πραγµατικά την πολιτική βούληση της σηµερινής
Κυβέρνησης, αλλά και των προηγούµενων ότι εδώ πρέπει να θυ-
σιαστεί και ο ανθρώπινος παράγοντας, για να γίνει αυτό το µε-
γάλο έργο, αλλά προς όφελος βέβαια των επιχειρηµατικών
οµίλων. 

Έτσι, λοιπόν, είναι σηµαντικές αυτές οι ελλείψεις ασφάλειας
και υγιεινής και δεν είναι αυτά που λέµε εµείς που θέτουν σε κίν-
δυνο τους εργαζοµένους. Αυτά είναι και αποτέλεσµα του ελέγ-
χου που έγινε από το ΣΕΠΕ Θεσσαλονίκης, ύστερα από
παρέµβαση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας µε ερώτηση
που είχαµε καταθέσει. Αυτές είναι οι συνθήκες στις οποίες ερ-
γάζονται. 

Βέβαια, υπάρχουν και απολύσεις. Όµως, γι’ αυτό δεν ακού-
σαµε κουβέντα. Έγιναν εκατόν δέκα απολύσεις. Γιατί γίνονται
απολύσεις, ενώ χρειάζεται να συντοµευθούν όλες οι εργασίες,
προκειµένου να πάρει σάρκα και οστά αυτό το έργο στις ηµερο-
µηνίες που θέτετε; Υπάρχουν συγκεκριµένες απολύσεις. 

Μάλιστα, όσον αφορά το Συνδικάτο Οικοδόµων Θεσσαλονί-
κης, θα έλεγα ότι παρεµβαίνει δραστήρια σε όλα αυτά τα ζητή-
µατα που έθεσα. Μάλιστα, εδώ έγινε και µια προσπάθεια, κύριε
Μαγκριώτη, και µε τη συµµετοχή κυβερνητικών παραγόντων να
γίνει επιχειρησιακό σωµατείο, παρακάµπτοντας το Συνδικάτο Οι-
κοδόµων. Βέβαια, δεν βρήκε την τύχη που θα έβρισκε, γιατί οι
εργαζόµενοι εκτιµούν τη δράση και την παρουσία του Συνδικά-
του Οικοδόµων Θεσσαλονίκης, που ξεσκεπάζει όλη την εργοδο-
τική τροµοκρατία, που ασκείται σε βάρος των εργαζοµένων από
όλες αυτές τις τριάντα πέντε περίπου εταιρείες που είπα. 

Και υπάρχει καθυστέρηση στην αποπεράτωση. Και βέβαια
υπάρχει! Όµως, εδώ αλλάζουν και οι προϋπολογισµοί. Για παρά-
δειγµα, ο αρχικός προϋπολογισµός των αρχαιολογικών εργασιών
ήταν 15 εκατοµµύρια ευρώ. Τώρα αναµένεται να ξεπεράσει τα
65 εκατοµµύρια, όπως λέει η «ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟΣ Α.Ε.» αλλά και η
κοινοπραξία. Αυτό είναι αλήθεια ή όχι; 

Εδώ, λοιπόν, οι καθυστερήσεις συνδέονται µ’ αυτό που είπα
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προηγούµενα και ότι η ανάδοχος εταιρεία και όλοι οι υπεργολά-
βοι πιέζουν για να πάρουν ακόµα περισσότερα απ’ ό,τι έχει συµ-
φωνηθεί. Βλέπουµε, λοιπόν, πώς εκµεταλλεύονται τον προϋπο-
λογισµό του ελληνικού λαού, αλλά και τους εργαζοµένους που
είναι κάτω από τη δούλεψή τους. 

Και υπάρχουν και διάφορες φήµες, αλλά δεν είναι φήµες. Βλέ-
πουµε πού οδηγούνται και θέλουµε και µια εξήγηση. Όλες αυτές
οι καθυστερήσεις µήπως έχουν σχέση και σύνδεση µε το ότι
υπάρχει µεγάλος κατασκευαστικός όµιλος που θέλει να γίνει ο
ανάδοχος του έργου; 

Και αναφέροµαι βέβαια στον εθνικό κατασκευαστή. Έχει συγ-
κεκριµένο όνοµα. Είχε αναλάβει την κατασκευή της υποθαλάσ-
σιας οδού και ακυρώθηκε. Άρα, µήπως µέσα από την καθυστέ-
ρηση απαιτεί να του δώσετε και το µετρό; Και βέβαια, το ζήτηµα
είναι ότι παρ’ όλο που ξοδεύτηκαν εκατοντάδες εκατοµµύρια
ευρώ, αυτήν την ώρα το ποσοστό των εργασιών που καλύφθηκε,
βρίσκεται κάτω από το 30%.

Επιτρέψτε µου να κάνω µία αναφορά εν συντοµία, γιατί η επε-
ρώτηση βάζει το ζήτηµα των µικροεπαγγελµατιών των εµπόρων,
όπως το θέτετε κι εσείς. Εγώ, όµως, έχω καταθέσει και ερώτηση
µε την προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και µε
εσάς για αυτά τα προβλήµατα. Έχουµε κάνει συγκεκριµένη πρό-
ταση ότι όσο θα γίνεται το έργο στην Εγνατία, στη Μοναστηρίου
στο Βαρδάρι, πέρα στη Δελφών, εκεί πρέπει να βοηθήσουµε
τους µικροεπαγγελµατίες, τους µικροεµπόρους και βάλαµε συγ-
κεκριµένα αιτήµατα. Με την επιδότηση του ενοικίου για παρά-
δειγµα για όσο χρόνο διαρκεί ή µε την επιδότηση για όσο χρόνο
διαρκεί για την µικρή επιχείρηση, να την κρατήσουµε ζωντανή,
διότι εδώ τα λουκέτα είναι εκατοντάδες. 

Ξέρετε ποια ήταν η απάντηση που µας έδωσαν ο κ. Παπακων-
σταντίνου και ο κ. Βλάχος; «Τι θέλει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας; Αφού µειώνεται ο τζίρος δεν θα πληρώσουν στην
εφορία». Εδώ τα έχω. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Τον κ. Μπέζα…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έχω και τον κ. Μπέζα και τον κ. Βλάχο και
τον κ. Παπακωνσταντίνου. Τα καταθέτω αυτά στα Πρακτικά για
του λόγου το αληθές.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, λοιπόν, βλέπουµε ένα έργο απαραίτητο για το λαό της
Θεσσαλονίκης να κατασκευάζεται από γνωστές εταιρείες µε
γνωστά αποτελέσµατα. 

Κι εµείς, βέβαια, είµαστε ξεκάθαροι ότι όλα αυτά κάνουν ανα-
γκαία τη δηµιουργία ενός δηµόσιου φορέα κατασκευών, ο
οποίος θα εγγυάται την κατασκευή αυτών των έργων, την ποι-
ότητα των έργων, την ασφάλεια των εργαζοµένων, τις αποδοχές
των εργαζοµένων, ούτως ώστε η χρήση του να είναι προς όφε-
λος του κοινωνικού συνόλου. 

Βέβαια, αυτός ο φορέας κατασκευών µπορεί να καλύψει ανάγ-
κες, όπως είναι οι ανάγκες αντιπληµµυρικών έργων, οδικά δί-
κτυα, χωρίς τα διόδια, χωρίς τα χαράτσια γιατί πιστεύουµε ότι
όλη αυτή η υποδοµή είναι λαϊκή περιουσία, που πρέπει πραγµα-
τικά να δίνεται προς όφελος του εργαζόµενου λαού.

Όµως έχει αποδείξει η ίδια η ζωή, τόσο για τη σηµερινή Κυ-
βέρνηση όσο και για τις κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, ότι
εκείνο που προκαθορίζει την πολιτική τους είναι πώς θα υπηρε-
τήσουν τα γνωστά µεγαλοκατασκευαστικά συµφέροντα. Αυτά,
βέβαια, γίνονται σε βάρος του εργαζόµενου λαού και του λαού
γενικότερα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την κατανόησή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
έξι µέλη του Ιδρύµατος Fulbright.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης, Βουλευτής Α’
Θεσσαλονίκης. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µία φορά βρισκόµαστε

αντιµέτωποι µε δαιδαλώδεις διαδροµές και γραφειοκρατικές αγ-
κυλώσεις που ακυρώνουν την οποιαδήποτε προσπάθεια ανάπτυ-
ξης. Για άλλη µία φορά αναλύουµε και διερευνούµε τα αίτια της
δραµατικής καθυστέρησης ενός έργου ζωτικής σηµασίας για τη
δεύτερη µεγαλύτερη πόλη της χώρας που πλήττεται από την οι-
κονοµική κρίση και την εγκατάλειψη. 

Όµως οι λόγοι και τα αίτια των καθυστερήσεων, ουδόλως εν-
διαφέρουν τον έµπορο του κέντρου της Θεσσαλονίκης που είδε
το τζίρο του να µειώνεται κατά 70% ή τον επιχειρηµατία που
έκλεισε την επιχείρησή του ή τον εργαζόµενο, που έχασε τη δου-
λειά του. Για όλους αυτούς τους ανθρώπους το κυρίαρχο ζήτηµα
είναι ότι πλήρωσαν πολύ ακριβά την καθυστέρηση και την ανα-
ποτελεσµατικότητα ενός κράτους, που µε αγκυλώσεις και δύ-
σκαµπτες δοµές ανέτρεψε τη ζωή του. Γι’ αυτούς τους λόγους
ακούσαµε νωρίτερα την Κυβέρνηση να λέει ότι έλαβε και ευχα-
ριστήρια επιστολή από πάνω.

Τρίτο Πάσχα θα κάνουν οι επιχειρήσεις των οδών Μοναστη-
ρίου και Δελφών κλεισµένες µε συρµατοπλέγµατα, όπως λένε οι
ίδιοι οι έµποροι, αφού οι υψωµένες λαµαρίνες των εργοταξίων,
όχι µόνο αποτρέπουν το αγοραστικό κοινό να επισκεφθεί τα κα-
ταστήµατά τους, αλλά καταγγέλλουν αύξηση των διαρρήξεων
και κλοπών, λόγω της περιορισµένης ορατότητας και αποµόνω-
σης που υφίστανται. 

Μόνο στην περιοχή των εργοταξίων επί της οδού Μοναστη-
ρίου έχουν βάλει λουκέτο, κύριε Υπουργέ, πάνω από τριάντα κα-
ταστήµατα, ενώ όσοι συνεχίζουν να κρατούν τις επιχειρήσεις
τους ανοικτές κραυγάζουν ότι οποιαδήποτε παράταση στην ολο-
κλήρωση του έργου θέτει σε άµεσο κίνδυνο την επιβίωσή τους. 

Είναι σαφές, λοιπόν, ότι τίποτα δεν έχει διασκεδαστεί, όπως
κατατέθηκε εδώ από τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ, σε σχέση µε τις ανησυχίες των Θεσσαλονικέων.
Όπως είναι επίσης σαφές ότι η καθυστέρηση κατά ένα, δύο ή πε-
ρισσότερα χρόνια της υλοποίησης εκτέλεσης του έργου του
µετρό συµπαρασύρει την οικονοµική ζωή ολόκληρης πόλης, δε-
δοµένου ότι περιορίστηκε σηµαντικά ο αριθµός των καταναλω-
τών από τους όµορους νοµούς, µειώθηκε η τουριστική κίνηση,
ενώ το κυκλοφοριακό χάος αποτρέπει ακόµη και τους ίδιους
τους Θεσσαλονικείς να επισκεφθούν το κέντρο της πόλης. 

Η Κυβέρνηση θα πρέπει να εξηγήσει σε αυτούς τους ανθρώ-
πους βάσει ποιας λογικής κλείνει ολόκληρες περιοχές, προκει-
µένου να γίνουν εργασίες του µετρό, πριν ακόµη εξασφαλίσει
την απαιτούµενη χρηµατοδότηση. 

Θα πρέπει, επίσης, να εξηγήσετε χάριν ποιας σκοπιµότητας η
διοίκηση του µετρό που κατασκευάζεται στη Θεσσαλονίκη
εδρεύει, όπως αναφέρθηκε και από τους αξιότιµους συναδέλ-
φους της Νέας Δηµοκρατίας, στην Αθήνα, ενώ δεσµευθήκατε
πριν από περίπου ενάµιση χρόνο για την µετεγκατάσταση της δι-
οίκησης στη Θεσσαλονίκη και ακόµη αυτή η µετεγκατάσταση δεν
έχει γίνει. 

Η σύµβαση για το µετρό υπογράφηκε το 2007…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Το 2006.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: … και προβλεπόταν να ολοκλη-

ρωθεί το 2012. Όµως, στις αρχές του 2010 είχε υλοποιηθεί µόλις
το 15% του έργου, ποσοστό που σήµερα δεν υπερβαίνει το 20%. 

Με αυτούς τους ρυθµούς θα χρειαστούν είκοσι πέντε χρόνια,
ώστε να ολοκληρωθεί το έργο. Οι Θεσσαλονικείς χαριτολογών-
τας το αναφέρουν ως σύγχρονο «Γιοφύρι της Άρτας». Λένε και
άλλα µέσα στον πόνο τους, ότι δηλαδή η καλύτερη λύση για την
εκτέλεση του έργου του µετρό της Θεσσαλονίκης θα ήταν η συ-
νέχιση της επέκτασης του µετρό της Αθήνας προς βορρά!

Δεδοµένου, λοιπόν, ότι τα οικονοµικά της χώρας δεν επιτρέ-
πουν αισιοδοξία αναφορικά µε τη δυνατότητα καταβολής της
εθνικής συµµετοχής στη χρηµατοδότηση του έργου, επιβάλλεται
η διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, κατά την άποψή
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µας, για τη µείωση της εθνικής συµµετοχής ίσως και λιγότερο
από το 20% του προϋπολογισµού του έργου, ώστε να υπάρχουν
πιθανότητες υλοποίησης µέχρι το 2015 ή το 2016. 

Διαφορετικά, οι περικοπές στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύ-
σεων θα οδηγήσουν νέες καθυστερήσεις στην υλοποίηση της
πρώτης φάσης του έργου µήκους εννιάµισι χιλιοµέτρων, για να
µην αναφερθούµε και στις επεκτάσεις προς την Καλαµαριά και
προς τη Σταυρούπολη, οι οποίες θα έπρεπε να είχαν ήδη ξεκινή-
σει. 

Το αρµόδιο Υπουργείο ανακοίνωσε προ διµήνου αλλαγή στην
έκταση του φυσικού αντικειµένου της εν εξελίξει εργολαβίας του
µετρό Θεσσαλονίκης, χωρίς να ενηµερώσει την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, που συγχρηµατοδοτεί το έργο. 

Ο αρµόδιος Επίτροπος Περιφερειακής Πολιτικής της Ευρω-
παϊκής Ένωσης αναφέρει κατά λέξη τα εξής: «Η Επιτροπή θα αρ-
χίσει διαπραγµατεύσεις µε τις αρµόδιες ελληνικές αρχές,
σχετικά µε πιθανές αλλαγές του φυσικού περιεχοµένου και της
µεθοδολογίας του έργου, µόλις ληφθεί επίσηµη αίτηση για το
µέρος που πρέπει να συγχρηµατοδοτηθεί κατά την περίοδο
2007-2013.».

Ενώ, λοιπόν, η Κυβέρνηση κατ’ επανάληψη έχει δηλώσει ότι η
χρηµατοδότηση του µετρό είναι εξασφαλισµένη, η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή δήλωσε ευθέως ότι πρώτον, οι ελληνικές αρχές δεν
έχουν υποβάλει επίσηµη αίτηση για τη συγχρηµατοδότηση από
το ΕΣΠΑ 2007-2011, δεύτερον, δεν γνωρίζει τίποτα για τυχόν αλ-
λαγές του έργου, που έχει προ ετών εγκρίνει και τρίτον, ότι δεν
έχουν τεθεί σε επίσηµη δηµόσια διαβούλευση τυχόν αλλαγές,
όπως προβλέπεται, βάσει των όρων της ισχύουσας νοµοθεσίας,
θέτοντας σε κίνδυνο τη χρηµατοδότηση, αλλά και την απρόσκο-
πτη υλοποίηση του έργου.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ σε ένα ηθικής τάξεως
ζήτηµα, καθώς συχνά γίνοµαι αποδέκτης παραπόνων από µερίδα
συµπολιτών µας, αναφορικά µε το γεγονός ότι στο µετρό απα-
σχολούνται αλλοδαποί σε ποσοστό που ξεπερνά πολλές φορές
το 80%, τη στιγµή που πολλοί Έλληνες φορολογούµενοι, που εν-
διαφέρονται να εργαστούν στο µετρό, βρίσκουν κλειστές πόρ-
τες. Καταγγέλλουν την αναλγησία του κράτους, που τους
θυµάται µόνο όταν πρόκειται να τους φορολογήσει. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ολοκληρώθηκαν οι αγορεύσεις των Κοινοβουλευτικών Εκπρο-

σώπων και εισερχόµαστε στον κύκλο των δευτερολογιών.
Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος Καράογλου, Βουλευτής Β’ Θεσ-

σαλονίκης.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Να επισηµάνω ως ιδιαιτέρως θε-

τικό το γεγονός ότι ο Υπουργός κ. Ρέππας -ο οποίος δεν παρί-
σταται εδώ και δικαιολογηµένα γιατί έχει Υπουργικό Συµβούλιο-
αναγνώρισε ως θετική την πρωτοβουλία µας να συζητήσουµε
ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα. Πράγµατι, είναι µια θετική πρωτοβου-
λία και αυτός είναι ο σκοπός της συγκεκριµένης επερώτησης. Κι-
νείται σε θετική κατεύθυνση. Κινείται στη λογική να πιέσει όσο
περισσότερο γίνεται την Κυβέρνηση, έτσι ώστε να πετύχουµε
αυτό που επιθυµούν οι Θεσσαλονικείς, αυτό που επιθυµούν οι
Μακεδόνες. 

Υποστήκαµε, όµως, στη συνέχεια -είκοσι πέντε λεπτά από τα
είκοσι επτά λεπτά συνολικά που µίλησε ο κύριος Υπουργός- µια
έντονη, σκληρή και άδικη κριτική, γιατί κάναµε έλεγχο. Έγινε µια
ιστορική αναδροµή από τον κύριο Υπουργό, ο οποίος είπε πολ-
λές ανακρίβειες, αλλά είπε και πολλές αλήθειες. 

Είπε δηλαδή ότι το 1992 δηµοπρατήθηκε το συγκεκριµένο
έργο επί κυβερνήσεως Νέας Δηµοκρατίας. Είπε ότι το 1993 ακυ-
ρώθηκε το έργο αυτό από τον τότε Υπουργό προπαγάνδας του
ΠΑΣΟΚ τον κ. Λαλιώτη. Δεν είπε, όµως, ότι από το 1994 µέχρι το
2004, που είχαµε κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ -του αείµνηστου κ.
Παπανδρέου και στη συνέχεια του κ. Σηµίτη- κάθε χρόνο στα εγ-
καίνια της Εκθέσεως ακούγαµε από τον Ανδρέα Παπανδρέου ή
από τον Κώστα Σηµίτη ότι οσονούπω ξεκινάει το έργο, ότι είµα-
στε στο τελικό στάδιο, ότι τον άλλο µήνα µπαίνουν τα µηχανή-
µατα και σκάβουν. Αυτά δεν τα είπε. Και αναφέρθηκε στο 2004,
όπου είπε ότι καθυστερήσαµε και ότι τελικά αφού δηµοπρατή-

θηκε το έργο το 2005, υπογράφτηκε η σύµβαση στις 7-4-2006. 
Νοµίζω ότι για ένα έργο τόσο µεγάλης σηµασίας, ένα έργο

που πραγµατικά ήθελε µια προσεκτική µελέτη, το χρονικό διά-
στηµα των δύο χρόνων περίπου, ωσότου υπογραφεί η σύµβαση,
είναι ένα εύλογο χρονικό διάστηµα. Μακάρι και οι κυβερνώντες
του ΠΑΣΟΚ τα προηγούµενα δέκα χρόνια, από το 1993 που ανέ-
λαβαν τη διακυβέρνηση της χώρας, να έκαναν δύο χρόνια µόνο
και έστω το 1995 ή το 1996 να υπογράφανε συµβάσεις και να ξε-
κινούσε το έργο.

Στη συνέχεια µας έκανε ο κ. Ρέππας µια έντονη κριτική για τα
έργα µας, για τις ολιγωρίες µας ή για οτιδήποτε άλλο.

Ακούστε, κύριε Μαγκριώτη, είστε Θεσσαλονικιός, όπως και
εµείς. Όλοι οι Θεσσαλονικείς ξέρουν πολύ καλά πως οποιοδή-
ποτε µεγάλο έργο έχει γίνει στο Νοµό Θεσσαλονίκης, έχει τη
σφραγίδα της παράταξής µας. Να ξεκινήσω από παλιά θυµίζον-
τάς σας την επέκταση της παραλίας, τη Λεωφόρο Μεγάλου Αλε-
ξάνδρου, τη δηµιουργία του νέου σιδηροδροµικού σταθµού, το
Καυτατζόγλειο Στάδιο, το Αλεξάνδρειο Μέλαθρο Θεσσαλονίκης,
το γνωστό Παλέ ντε Σπορ, το Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδος.
Όλα αυτά έχουν τη σφραγίδα της παράταξής µας και του αεί-
µνηστου εθνάρχη, του Κωνσταντίνου Καραµανλή. Στη συνέχεια
δε έπρεπε να έρθει και πάλι κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
το 2004 για να δούµε πάλι να ξεκινούν ή να ολοκληρώνονται µια
σειρά σηµαντικών έργων που πραγµατικά έχουν βοηθήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Όπως;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Όπως για παράδειγµα η έναρξη
των έργων του µετρό, όπως για παράδειγµα η ολοκλήρωση της
Εγνατίας Οδού, η οποία κατά τον κ. Λαλιώτη, τον «Υπουργό προ-
παγάνδας» του ΠΑΣΟΚ είχε χρονικό ορίζοντα ολοκλήρωσης το
2000, όπως το Διεθνές Πανεπιστήµιο, όπως η ιστορική απόφαση
για τη µεταφορά της ΔΕΘ -που τώρα την τορπιλίζετε και δεν ξέ-
ρουµε τι θα γίνει- όπως το νέο δηµαρχείο, όπως η Αλεξάνδρεια
Ζώνη Καινοτοµίας. Είµαστε λοιπόν, περήφανοι για το έργο µας.

Αντίθετα, εσείς δεν θα πρέπει να είστε και πολύ περήφανοι,
γιατί ξέρετε η αξιοπιστία µε την έλλειψη αξιοπιστίας χωρίζεται
από µια λεπτή κόκκινη γραµµή. Δεν µπορείτε, λοιπόν, να είστε
περήφανοι, όταν ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Ρέππας, ανακοινώ-
νει τη ζεύξη του Αγγελοχωρίου µε το Καλοχώρι. Γελάει όλη η
Θεσσαλονίκη µε αυτό. Δεν µπορείτε να είστε υπερήφανοι, όταν
η κ. Μπιρµπίλη ανακοινώνει ότι θα υπογειοποιήσει την οδό Τσι-
µισκή και θα περνάνε από κάτω τα αυτοκίνητα. Δεν µπορείτε να
είστε υπερήφανοι, όταν η κ. Μπιρµπίλη λέει ότι θα έχουµε µικρή
και µεγάλη υποθαλάσσια σήραγγα, η µικρή που θα βγαίνει στην
ηλεκτρική εταιρεία και η µεγάλη που θα βγαίνει στην οδό Πόν-
του. Δεν µπορείτε να είστε υπερήφανοι όταν λέτε ότι θα κάνετε
το γνωστό «monorail» την εναέρια δηλαδή σιδηροδροµική
γραµµή από την Καλαµαριά µέχρι το αεροδρόµιο. Αυτά είναι του-
λάχιστον φουτουριστικά. Νοµίζω ότι είναι καλό να είµαστε πιο
σοβαροί, πιο µετριοπαθείς και πιο υπεύθυνοι.

Έρχοµαι στα ερωτήµατα, τα οποία εξακολουθούν να παραµέ-
νουν. Τα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ, τα ξέρετε παρά πολύ
καλά. Είναι τέσσερα τα συγκεκριµένα τα µεγάλα προβλήµατα και
τα ερωτήµατα παραµένουν. Υπάρχουν τα προβλήµατα των κα-
θυστερήσεων των αρχαιολογικών ανασκαφών. Υπάρχουν τα προ-
βλήµατα µε τις απαλλοτριώσεις που καθυστερούν, υπάρχουν τα
προβλήµατα µε τις µελέτες και µε τις αλλαγές που πρέπει να γί-
νουν και βεβαίως υπάρχει ο πολύ µεγάλος κίνδυνος της εγκατά-
λειψης του έργου από την κοινοπραξία λόγω των καθυστε-
ρήσεων αυτών και λόγω της έλλειψης έργου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Έτσι, λοιπόν, σας ρωτάω κλείνοντας: Προβλέπεται η δηµιουρ-
γία χώρων παρκινγκ για τη στάθµευση των αυτοκινήτων των πο-
λιτών που θα χρησιµοποιούν το µετρό για τις µετακινήσεις τους
στο κέντρο της Θεσσαλονίκης; Εάν ναι, ποιος είναι ο προϋπολο-
γισµός του έργου για τα παρκινγκ; Έχουν συνταχθεί έως σήµερα
σχετικές µελέτες εργασίας; Υπάρχουν σχετικές πιστώσεις; Υπάρ-
χει, και αν ναι, ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης των
αρχαιολογικών ερευνών και ο προϋπολογισµός τους; Πότε επι-
τέλους προβλέπεται να γίνει η µεταφορά της διοίκησης του
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µετρό στην πόλη της Θεσσαλονίκης; Εσείς, κύριε Υπουργέ,
απαντάτε στα έγγραφά σας, ότι η διοίκηση του µετρό είναι στη
Θεσσαλονίκη. Αυτό δεν είναι πραγµατικότητα. Ο Υπουργός προ-
ηγουµένως ο κ. Ρέππας µίλησε για διευθύνουσα υπηρεσία. Εµείς
ρωτάµε συγκεκριµένα: Ποιοι είναι αυτοί, οι οποίοι έχουν ανέβει
από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη και υλοποιούν εκεί και λαµβά-
νουν αποφάσεις και την εκτέλεση του συγκεκριµένου έργου; 

Ζητείται να κατατεθεί στη Βουλή το εγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα υλοποίησης του έργου. Ζητείται να κατατεθεί στη Βουλή
το οργανόγραµµα της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» για τη Θεσσαλο-
νίκη καθώς και πόσες θέσεις είναι πλήρεις στη Θεσσαλονίκη και
πόσα κενά υπάρχουν. Πόσο προσωπικό απασχολείται σήµερα
στο µετρό, όταν θεωρητικά είναι σε πλήρη ανάπτυξή του; Πόσοι
απασχολούνται από την πλευρά της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» και
την πλευρά της αναδόχου κοινοπραξίας; Προβλέπεται να κατα-
τεθεί στη Βουλή πλήρης λίστα των συµβούλων που εργάζονται
στην «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.», καθώς και ο λογαριασµός µισθοδο-
σίας τους και πόσοι από αυτούς βρίσκονται στην Αθήνα και στη
Θεσσαλονίκη; Τέλος, πόσες φορές ξεπεράστηκαν τα όρια συνα-
γερµού κατά την πορεία υλοποίησης του έργου; Υπάρχουν κίν-
δυνοι εξ αυτού ή δηµιουργούνται, όπως για παράδειγµα σε
περιοχές όπου ήδη έχουν περάσει οι µετροπόντικες, πιθανά κα-
θιζήσεις πολυκατοικιών, διαφοροποιήσεις της ευθείας των πο-
λυκατοικιών και τέτοια ζητήµατα;

Κύριε Υπουργέ, δεν αµφισβητεί κανείς από εµάς ότι τουλάχι-
στον προσωπικά, η δική σας θέληση είναι να προχωρήσει και να
ολοκληρωθεί το έργο αυτό. Θεωρούµε όµως ότι υπάρχει µια συ-
στηµατική πολιτική από την πλευρά της Κυβέρνησης, ίσως γιατί
δεν το έχει εκτιµήσει το έργο όσο θα έπρεπε ή ίσως γιατί ξεκί-
νησε επί ηµερών Νέας Δηµοκρατίας και προβαίνει σε απαξίωση,
σε καθυστέρηση όσο περισσότερο γίνεται του έργου αυτού. 

Οι πολίτες της Θεσσαλονίκης, οι έµποροι, οι επαγγελµατίες
αγωνιούν, ανησυχούν. Εµείς, αυτήν την κραυγή ανησυχίας, σας
µεταφέρουµε εδώ. Προσπαθήστε, επιτέλους, να ξεκινήσετε δυ-
ναµικά και να προχωρήσει το έργο αυτό και να ολοκληρωθεί
µέσα σε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα. Ο τόπος µας, η Θεσσα-
λονίκη δεν αντέχει άλλο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Γκιου-
λέκας, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε προσοχή τον αρµόδιο Υπουργό, τον κ. Ρέππα, να

µιλά και λυπάµαι, αλλά πρέπει να του θυµίσω ότι από τον Οκτώ-
βριο του 2009 τη χώρα κυβερνά το ΠΑΣΟΚ. Άρα, λοιπόν, η εικόνα
που δίνουµε προς τους συµπολίτες µας από τούτη εδώ την Αί-
θουσα, όταν επιτίθεται το ένα κόµµα απλώς στο άλλο, είναι µία
εικόνα ότι δεν υπάρχει πρόοδος σ’ αυτόν τον τόπο και δεν υπάρ-
χει ακριβώς διότι ασκούµεθα µόνο σε λεκτικές επιθέσεις µεταξύ
µας. 

Επειδή µιλάµε για τη Θεσσαλονίκη και επειδή έχω περιορι-
σµένο χρόνο, εµείς από την πλευρά µας έχουµε να λέµε ότι
πράγµατι έργα, που επί χρόνια βρίσκονταν στα ντουλάπια και
στα συρτάρια κάποιων Υπουργείων, ξεκίνησαν ή ολοκληρώθη-
καν, όπως είναι η Εγνατία -τα είπε προηγουµένως ο συνάδελφός
µου, ο κ. Καράογλου- όπως είναι η επέκταση του έκτου προ-
βλήτα, όπως είναι ο εκσυγχρονισµός του αεροδροµίου «Μακε-
δονία» όπως, όπως. Σήµερα, όµως, µιλάµε για το µετρό. Αυτό
που λέει ο κόσµος είναι ότι «για την ταµπακέρα» δεν ακούγεται
τίποτα, όπως δεν ακούστηκε και σήµερα τίποτα. 

Τι είπε ο Υπουργός; Λέει: «Τολµάτε να µιλάτε για ταλαιπωρία
των καταστηµαταρχών της Θεσσαλονίκης, όταν έχουµε και µία
ευχαριστήρια επιστολή;». Εφηµερίδα «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ», εφηµερίδα
«ΑΓΓΕΛΙΟΦΟΡΟΣ», εφηµερίδα «ΚΑΡΦΙΤΣΑ», εφηµερίδα «FREE
PRESS». Είναι όλα αυτά εδώ και διαβάζω: «Οι αντοχές µας έχουν
εξαντληθεί από καιρό». Αυτό είναι από τις 25 Μαρτίου 2001,
αφιερωµένο στον κύριο Υπουργό. 

«Ζητούµε για άλλη µία φορά να δώσετε λύση, ώστε να µπορέ-
σουµε να έχουµε ελπίδα στη ζωή µας, έχοντας την αξιοπρέπεια
και το µεροκάµατό µας. Ζητούµε λύση, ώστε αυτά που χτίσαµε
µε κόπους ετών να µην χαθούν στο βωµό ενός έργου. Θέλουµε

το µετρό, το θέλουµε όµως ως µέσο εξυπηρέτησης και όχι ως
µέσο αφανισµού», λέει ο κ. Θεόδωρος Παµπούκης, αυτός που
στέλνει αυτήν την επιστολή και απαντά στην απαντητική επιστολή
του Υφυπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
για λογαριασµό των καταστηµαταρχών Θεσσαλονίκης.

Ούτε λέξη ούτε κουβέντα δεν ακούσαµε για την κοστολόγηση
του έργου. Ποιο είναι, τελικά, το ύψος του κόστους αυτού του
έργου; Ο Υπουργός επιµελώς αναφέρθηκε σε όλο το ιστορικό.
Πολύ καλά έκανε, θα πρέπει όµως να µιλήσουµε για το παρόν
και το µέλλον. Ας µην ξεχνά ο κ. Ρέππας ότι η δική του Κυβέρ-
νηση, η Κυβέρνηση στην οποία συµµετέχει και αυτός, κυβερνά
και είναι υπόλογη απέναντι στους Θεσσαλονικείς για κάθε καθυ-
στέρηση. Κουβέντα για χρονοδιάγραµµα, κουβέντα για την κο-
στολόγηση, όπως κουβέντα δεν είπε για τις νέες τεχνικές λύσεις
που απαιτούνται, όπως για παράδειγµα στην περιοχή της Ανά-
ληψης, διότι µε τις µελέτες αυτές δεν µπορούν να προχωρήσουν.
Τι θα κάνουν; Θα προχωρήσουν σε απευθείας αναθέσεις;

Κουβέντα δεν είπαν για χρονοδιαγράµµατα στα ζητήµατα των
ανασκαφών των αρχαιολογικών υπηρεσιών. Και εκεί αυτό το
θέµα είναι δυστυχώς σε ένα βαθύ σκοτάδι. Κανείς δεν ξέρει. Ανα-
φέρω µόνο ότι στο σταθµό του «Συντριβανίου», ενώ θα έπρεπε
να έχουµε φθάσει στα τριάντα ένα µέτρα, είµαστε µόλις στα τρία
µέτρα. 

Βέβαια, ούτε κουβέντα από τον κύριο Υπουργό για το γεγονός
ότι ο αρµόδιος επίτροπος στην Ευρωπαϊκή Ένωση έρχεται και
απαντά σε ερώτηση Ευρωβουλευτού και λέει: «Εµείς από την Ελ-
λάδα δεν έχουµε καµµία ενηµέρωση για την οποιαδήποτε αλ-
λαγή στο έργο του µετρό». Δεν καταλαβαίνω, ο κύριος Υπουργός
σε αυτά έκανε πως δεν άκουσε, πως δεν κατάλαβε; Γιατί είναι
πολύ ενδιαφέρον να δούµε από το 1990 και εξής τι έγινε, είναι
όµως πιο σηµαντικό να δούµε πού είµαστε σήµερα και τι πρόκει-
ται να γίνει από εδώ και εµπρός. 

Αυτό το σκοπό είχε και η δική µας επερώτηση, να µάθουµε,
πιέζοντας ακριβώς την πολιτική ηγεσία, πώς σκέφτεται να χειρι-
στεί ένα έργο πραγµατικά αναπτυξιακής πνοής για τη Θεσσαλο-
νίκη, ένα έργο απαραίτητο για ολόκληρη τη βόρειο Ελλάδα.
Δυστυχώς, δεν διαφωτιστήκαµε καθόλου. Το µόνο στο οποίο
αναλωθήκαµε είναι σε λεκτικές ασκήσεις και φραστικές επιθέ-
σεις. Λυπάµαι, αλλά είµαι υποχρεωµένος να το καταθέσω.

Κλείνω µε αυτό το οποίο ειπώθηκε κατά κόρον και από άλλους
συναδέλφους. Το επαναλαµβάνω µάλιστα, όπως ακριβώς και
στην αρχική µου τοποθέτηση. Διοίκηση του µετρό. Είναι δυνατόν
να κατασκευάζεται µετρό στη Θεσσαλονίκη και η διοίκηση να
είναι εδώ στην Αθήνα, πεντακόσια χιλιόµετρα µακριά και να συ-
ζητούµε σοβαρά ότι το έργο θα ολοκληρωθεί; Είναι δυνατόν να
θέλουµε να πάµε ένα µαδέρι από εδώ εκεί και να πρέπει να γίνει
συζήτηση στην Αθήνα, για να πάρουµε την έγκριση; Τι θα πει «δι-
ευθύνουσα υπηρεσία»; Η διοίκηση του έργου είναι στην Αθήνα
ή στη Θεσσαλονίκη; 

Διάβασα απάντηση σε σχετική µου ερώτηση, η οποία απάν-
τηση ήρθε στις 15/3/2011. Λέει η απάντηση από την πολιτική ηγε-
σία του Υπουργείου: «Τονίζεται ότι η διοίκηση του έργου
βρίσκεται τώρα εξ ολοκλήρου στη Θεσσαλονίκη και αναζητεί κα-
θηµερινά τις βέλτιστες λύσεις στα πολύπλοκα τεχνικά και νοµικά
προβλήµατα». Είναι έκθετο το Υπουργείο µε αυτήν την απάν-
τηση, διότι εδώ προηγουµένως ο Υπουργός µας είπε ότι η διευ-
θύνουσα υπηρεσία είναι στη Θεσσαλονίκη. Εδώ το Υπουργείο
απαντά ότι η διοίκηση είναι στη Θεσσαλονίκη. Ας επιλέξει, επιτέ-
λους, τι από τα δύο συµβαίνει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι εκατόν δώ-
δεκα Βουλευτές του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος,
κατέθεσαν πρόταση για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά το
άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος και τα άρθρα 153 και
επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν.
3126/2003 περί «Ποινικής ευθύνης των Υπουργών και άλλες δια-
τάξεις», ώστε να διερευνηθεί ενδεχόµενη ποινική ευθύνη του
πρώην Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Απόστολου-Αθανάσιου Τσο-
χατζόπουλου, σχετικά µε την από 15.2.2000 σύµβαση για την κα-
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τασκευή και παράδοση στο Πολεµικό Ναυτικό τριών υποβρυχίων
τύπου 214 µεταξύ της κοινοπραξίας Ελληνικά Ναυπηγεία Σκα-
ραµαγκά (ΕΝΑΕ) Ferrostaal AG-HDW, για τις αξιόποινες πράξεις:
α) Της παθητικής δωροδοκίας σε βάρος του ελληνικού δηµοσίου
(άρθρο 235 Ποινικού Κώδικα, όπως αυτό ίσχυε κατά τον κρίσιµο
χρόνο, δηλαδή κατά το έτος 2000, σε συνδυασµό µε το άρθρο 1
παράγραφος 1 του ν. 1608/1950) και β) της νοµιµοποίησης εσό-
δων από εγκληµατικές δραστηριότητες, µε τη µορφή της από-
κτησης και κατοχής περιουσίας, εν γνώσει, κατά το χρόνο
κτήσης, του γεγονότος ότι προέρχεται από εγκληµατικές δρα-
στηριότητες (άρθρα 1 στοιχείο α’, περίπτωση αιζ’, στοιχεία β/ γ’,
2 παράγραφοι 1, 4, 5, 6 , 7, 8 του ν. 2331/1995, όπως η περί-
πτωση αιζ’ προστέθηκε µε το άρθρο 2, παράγραφος 16 του ν.

2479/1997, που ήταν ο νόµος που ίσχυε κατά τον κρίσιµο χρόνο,
δηλαδή κατά το έτος 2000), δεδοµένου ότι ο ανωτέρω κατά πα-
ράβαση των καθηκόντων του, ενδεχοµένως ζήτησε και έλαβε
άµεσα ή µε τη µεσολάβηση τρίτων προσώπων για τον εαυτό του
ωφελήµατα οποιασδήποτε φύσεως, προκειµένου να προβεί σε
ενέργεια που ανάγεται στα καθήκοντά του, και ενδεχοµένως απέ-
κτησε ή κατέχει περιουσία, εν γνώσει, κατά το χρόνο κτήσης, του
γεγονότος ότι η περιουσία αυτή προέρχεται από εγκληµατικές
δραστηριότητες.

Η πρόταση καταχωρίζεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης, θα διανεµηθεί στους κ.κ. Βουλευτές και θα οριστεί συ-
ζήτηση µε ειδική ηµερήσια διάταξη.

(Η προαναφερθείσα πρόταση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρος
Καλαφάτης, για να δευτερολογήσει.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

το αντικείµενο της σηµερινής συζήτησης είναι κεφαλαιώδους ση-
µασίας. Οι απαντήσεις όµως, που λάβαµε από τον κύριο
Υπουργό ήταν πραγµατικά απογοητευτικές και αυτό κυρίως για
τρεις λόγους. 

Ο πρώτος είναι ότι ανάλωσε το συγκριτικά µεγαλύτερο κοµ-
µάτι της οµιλίας του, στο να επικρίνει τους Βουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας, γιατί επιχείρησαν να ασκήσουν το κοινοβουλευτικό
τους καθήκον και να ελέγξουν µε καλή διάθεση τον Υπουργό, σε
σχέση µε την αποδοτικότητα του Υπουργείου για την πρόοδο
των εργασιών ενός έργου που αποτέλεσε το όραµα των Θεσσα-
λονικιών εδώ και τριάντα χρόνια. Και βεβαίως, αµέλησε να υπο-
γραµµίσει ακριβώς την αβελτηρία των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ
που µιλούσαν για µετρό της µακέτας ουσιαστικά για πάρα πολλά
χρόνια και οι Θεσσαλονικείς δεν έβλεπαν τίποτε άλλο, παρά µόνο
καταχωρηµένες διαφηµίσεις στις εφηµερίδες της Θεσσαλονίκης,
λίγες µέρες προτού έρθει ο εκάστοτε πρωθυπουργός, επί κυβερ-
νήσεων του ΠΑΣΟΚ, στη Θεσσαλονίκη για την έναρξη της Διε-
θνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης. 

Έτσι, λοιπόν, οι Θεσσαλονικείς έχουν πάρα πολύ καλή επί-
γνωση της πραγµατικότητας και γνωρίζουν πάρα πολύ καλά ότι
η Νέα Δηµοκρατία έκανε πράξη πραγµατικά σηµαντικά έργα για
την πόλη. Το πιο σηµαντικό δε, είναι ακριβώς η έναρξη του ση-
µαντικού αυτού έργου, του έργου του µετρό Θεσσαλονίκης, που
θα δώσει µία σειρά λύσεων στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει
η πόλη της και στη λειτουργία, αλλά και στην ανάπτυξή της. 

Το δεύτερο λάθος είναι ότι δεν απάντησε σε κανένα από τα
ουσιαστικά ερωτήµατα, τα οποία τέθηκαν και από εµένα προσω-
πικά και από τους συναδέλφους και ήταν κεφαλαιώδους σηµα-
σίας και πολύ συγκεκριµένα. Είναι αυτά, τα οποία αφορούσαν τις
εγγενείς δυσκολίες που παρουσιάζει το έργο, τη χρηµατοδότηση
του έργου, το γεγονός ότι δεν έχει ενηµερωθεί η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Από εκεί πέρα, µπορεί να προκύψει µία σειρά άλλων κα-
θυστερήσεων, όπως το γεγονός ότι δεν υπάρχει ένα συγκεκρι-
µένο χρονοδιάγραµµα. 

Αυτά περιµέναµε να ακούσουµε από τα πιο υπεύθυνα χείλη και
αυτά περίµεναν και οι Θεσσαλονικείς να ακούσουν από τα υπεύ-
θυνα χείλη του Υπουργού, όµως, δεν υπήρξε µια τέτοια ανταπό-
κριση.

Το δε τρίτο στοιχείο είναι ότι επέλεξε την οδό του «στρίβειν
διά του αρραβώνος», να απαντήσει, δηλαδή, στα είκοσι πέντε
λεπτά της τοποθέτησής του αναφέρθηκε σε επουσιώδη ζητή-
µατα, τα οποία δεν έχουν καµµία σχέση µε τον πυρήνα αυτού κα-
θεαυτού του έργου, είτε αφορούν τις διαφηµίσεις και γιατί
διαφηµίστηκε το µετρό στις εφηµερίδες των Αθηνών. Μπορεί
γιατί έχει καλύτερες κυκλοφορίες και έχει µεγαλύτερη αναγνω-
σιµότητα η εφηµερίδα των Αθηνών από αυτή της Θεσσαλονίκης.
Αλλά αυτό είναι το θέµα, αυτό είναι το πρόβληµά µας; Πέραν του
ότι απορρέει και από υποχρεώσεις, αν θέλετε, από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, να υπάρξει και µία συγκεκριµένη δηµοσίευση σε
µία ευρεία γκάµα του Τύπου. Αλλά αυτά δεν είναι σηµαντικά ζη-
τήµατα για το φλέγον θέµα.

Τα ζητήµατα είναι άλλα και κλείνω µε αυτά. Τα ζητήµατα είναι
η αναποτελεσµατικότητα της Κυβέρνησης να διαχειριστεί και να
ολοκληρώσει συγκεκριµένα έργα, που αφορούν την καθηµερινό-
τητα, αλλά και την ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης και της βορείου
Ελλάδας. Αναφέροµαι σε ένα συγκεκριµένο παράδειγµα που κα-
ταδεικνύει ακριβώς την έλλειψη συντονισµού, τη σύγχυση αρµο-
διοτήτων και την έλλειψη σχεδιασµού για τη Θεσσαλονίκη και
συµπεριλαµβάνεται, βεβαίως, και το µετρό, κύριε Υπουργέ, και
το ξέρετε πολύ καλά.

Έχουµε κουραστεί τον τελευταίο ενάµιση χρόνο, χωρίς να βλέ-
πουµε να πέφτει ούτε ένα ευρώ στην πραγµατική αναπτυξιακή
προσπάθεια της πόλης, να ακούµε για σχεδιασµούς. Παρουσιά-
στηκε ένα ρυθµιστικό σχέδιο πριν από λίγες ηµέρες στη Θεσσα-
λονίκη από την αρµόδια Υπουργό Περιβάλλοντος, µετά από
αρκετούς µήνες αφότου παρουσιάστηκε από τον Υπουργό τον

κ. Ρέππα ένα master plan για τις συγκοινωνίες και για την ανά-
πτυξη στη Θεσσαλονίκη.

Παράλληλα, έχουµε έναν εξαίρετο συνάδελφο σας, τον κ. Βού-
για, ο οποίος µιλάει για τραµ, καραβάκια και για ήπιας µορφής
µέσα µαζικής συγκοινωνίας και έχουµε και σας, που παλεύετε
αναποτελεσµατικά τις περισσότερες φορές, δίνετε τη δική σας
µάχη και είστε και ανακόλουθος σε σχέση µε τη µεταφορά της
διοίκησης, γιατί εσείς ήσασταν που είχατε δεσµευθεί προσωπικά
για τη µεταφορά της διοίκησης του µετρό, κάτι το οποίο βλέ-
πουµε πραγµατικά να συµβαίνει. 

Εµάς µας ενδιαφέρει να τρέξει το έργο, κύριε Υπουργέ. Δεν
είναι θέµα αν θα είναι στην Αθήνα ή στη Θεσσαλονίκη. Νιώθουµε,
όµως, ότι αν υπάρχει πραγµατικά µία διοίκηση στη Θεσσαλονίκη
θα είναι ένα επιβοηθητικό εργαλείο για να τρέξει το έργο πιο
γρήγορα. 

Γνωρίζετε πολύ καλά, λοιπόν, πως σε όλη αυτή τη σύγχυση
που ακούµε, από το αν θα υπάρξει γέφυρα τύπου Σαν Φραντσί-
σκο που θα συνδέει το Αγγελοχώρι µε το Καλοχώρι, που ακούµε
την αρµόδια Υπουργό Περιβάλλοντος να µιλάει για τον τύπο της
κλειστής, συµπαγούς πόλης, όπου θα πεζοδροµηθεί η Τσιµισκή,
θα µπουν λεωφορειογραµµές, θα µπει το τραµ, που έχει πει ο κ.
Βούγιας, το οποίο θα έρχεται από τη Βασιλίσσης Όλγας και θα
πάρει ωφέλιµο χώρο του οδοστρώµατος, την ίδια στιγµή που θα
κατασκευάζεται το µετρό, το οποίο θα έχει παράλληλη πορεία
και θα σταµατάει περίπου στην πλατεία πριν αρχίσει η Τσιµισκή,
γιατί από εκεί ουσιαστικά θα πεζοδροµηθεί και θα είναι µονάχα
το µετρό, αντιλαµβάνεσθε ότι υπάρχει µία πλήρης σύγχυση και
βεβαίως, υπάρχει και πλήρης έλλειψη συντονισµού αυτής της
Κυβέρνησης και συγκεκριµένου σχεδιασµού. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Καταλαβαίνω το άγχος της Κυβέρνησης. Το ζήτηµα, όµως,
είναι ότι δεν το καταλαβαίνει και ο λαός της Θεσσαλονίκης και
δεν έχει την υποµονή να αποτελέσει, αν θέλετε, το πειραµατόζωο
η πόλη της Θεσσαλονίκης στην ανεπάρκεια και την ανυπαρξία
µίας συγκεκριµένης πολιτικής, που θα λύσει ζωτικά προβλήµατα
της πόλης της Θεσσαλονίκης από την πλευρά της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε το
συνάδελφο της Νέας Δηµοκρατίας από τη Θεσσαλονίκη, κ. Κα-
λαφάτη.

Το λόγο έχει τώρα ο Υπουργός, κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητοί συνάδελφοι, θα µιλήσω και ως Υφυπουργός και ως

Θεσσαλονικιός και θα πω ότι η συζήτηση σήµερα στον πρώτο
της κύκλο µε στενοχώρησε πάρα πολύ. Σας το είπα ήδη, γιατί η
προσέγγισή σας ήταν ισοπεδωτική και µακριά από την πραγµα-
τικότητα. Οφείλω να πω ότι στις δευτερολογίες σας η προσέγ-
γιση είναι πιο κοντά στην πραγµατικότητα. 

Πρέπει να πάµε µέσα στην πραγµατικότητα όλοι µαζί, γιατί το
έργο του µετρό, όπως πολύ σωστά είπατε και εσείς και το είπαν
και οι εκπρόσωποι των άλλων κοµµάτων, είναι κάτι που µας ενώ-
νει όλους, το αγαπάµε όλοι και το θέλουµε όλοι. 

Αρκετά ταλαιπωρήθηκε η πόλη από προχειρότητες, από προ-
εκλογικές και προεκθεσιακές εξαγγελίες και από υποσχέσεις
χωρίς αντίκρισµα γύρω από τα µεγάλα αναπτυξιακά έργα και ει-
δικά το µετρό.

Έχετε δίκιο. Το έχω πει πολλές φορές και εγώ. Δεν αντέχει
άλλο η Θεσσαλονίκη και οι Θεσσαλονικείς λόγια χωρίς αντίκρι-
σµα. Γι’ αυτό, λοιπόν, θα ήθελα να πω, ξεκινώντας από τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο κ. Κεφαλογιάννη, πως όταν λέτε ότι
ορθώς οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας υπερασπίστηκαν το
έργο της παράταξης και αµέσως µετά λέτε ότι τα προβλήµατα
του έργου του µετρό της Θεσσαλονίκης αποκαλύπτουν την πα-
θογένεια του συστήµατος δηµοπράτησης και διαχείρισης των
δηµοσίων έργων, πέφτετε σε µια αντίφαση. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μα, δεν αναφέρθηκα στο
µετρό. Γενικώς µίλησα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
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ρών και Δικτύων): Γενικώς, και στο µετρό ειδικώς. Συµφωνώ
απολύτως ότι η παθογένεια είναι διαχρονική, αλλά σε µερικές
εποχές είναι εκρηκτική. Η περίπτωση του µετρό Θεσσαλονίκης
είναι χαρακτηριστική. 

Και για να ενηµερώσω λίγο και τους συναδέλφους επειδή
υπήρξαν κάποιες διαφορετικές τοποθετήσεις γύρω από τις ηµε-
ροµηνίες, γιατί πρέπει τουλάχιστον να συµφωνήσουµε στις ηµε-
ροµηνίες γιατί αυτές δεν µπορούµε να τις αλλάξουµε. 

Η παθογένεια του µετρό Θεσσαλονίκης ξεκινά από το ότι δη-
µοπρατήθηκε και συµβασιοποιήθηκε ως µελέτη-κατασκευή. Η
πηγή της κακοδαιµονίας κάθε δηµόσιου έργου. Ειδικά να ρωτή-
σετε την κυβέρνησή σας...

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Γιατί αυτό το εργαλείο
είναι λάθος; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Θα σας απαντήσω αµέσως, γιατί είναι λάθος.
Το µετρό και παγκοσµίως και στην Αθήνα, αγαπητέ κύριε Κεφα-
λογιάννη, εκτός από εξαιρέσεις κατασκευάζεται µε ολοκληρω-
µένες µελέτες, µελέτες εφαρµογής και µετά δηµοπρατείται το
έργο. Το µετρό της Θεσσαλονίκης δηµοπρατήθηκε ως µελέτη-
κατασκευή. Είναι η πηγή κάθε κακοδαιµονίας. «Γουρούνι στο
σακί» που λένε. Αµελέτητο δηµοπρατείται και δίνεται στον ανά-
δοχο. Γι’ αυτό και όλα αυτά τα προβλήµατα που απαρίθµησε και
ο κ. Ρέππας προηγουµένως. Γι’ αυτό όλες αυτές οι καθυστερή-
σεις. Από εκεί ξεκινούν. Και έχει και πιο µεγάλα προβλήµατα η
σύµβαση, αλλά δεν είναι ώρα να τα πούµε. Είναι η ώρα να λύ-
σουµε προβλήµατα, όχι να τα απαριθµούµε. 

Πάντως, µε τις εκλογές της 4ης του Οκτώβρη δεν µπορούσαν
να λυθούν το ίδιο βράδυ τα προβλήµατα, γιατί, όπως καταλαβαί-
νετε, πέρα από τις καθυστερήσεις των τρεισήµισι χρόνων, αυτά
µεταφέρονται και στα επόµενα χρόνια. Πρέπει το ένα µετά το
άλλο να λυθούν και µερικά είναι πολύ σύνθετα και δύσκολα.
Εµείς θέλουµε να κινούµαστε στο πλαίσιο της εθνικής και κοινο-
τικής νοµιµότητας, να υπερασπιζόµαστε το δηµόσιο συµφέρον.
Γιατί λύσεις µε µαγκιά και οτιδήποτε άλλο, εµείς δεν θα δίνουµε.
Θα δίνουµε λύσεις αποτελεσµατικές και αποφασιστικές στο πλαί-
σιο της εθνικής και κοινοτικής νοµιµότητας. Είµαι πολύ σαφής. 

Να κάνω ακόµα µια µικρή αναδροµή για το ιστορικό, γιατί έχει
σηµασία τουλάχιστον σε αυτά να συµφωνήσουµε. Το µετρό της
Θεσσαλονίκης, αγαπητοί συνάδελφοι, ξεκίνησε να κατασκευάζε-
ται το 1987-1988 χωρίς µελέτη, χωρίς σχεδιασµό, µε χρηµατο-
δότηση από τον κωδικό του αντισεισµικού Κανονισµού της
Θεσσαλονίκης. Ξεκίνησε πριν από το 1992. Η γνωστή τρύπα, η
οποία σκεπάστηκε µετά και έµεινε εκεί. 

Χαµογελάτε, αλλά αυτή είναι η πρακτική της παράταξής σας.
Η παράταξή σας µίλησε για µεγάλα έργα και συµφωνώ µαζί σας.
Κοιτάξτε, όµως, χωρίς σχεδιασµό, χωρίς χρηµατοδότηση, πώς
ξεκίναγε να τα υλοποιήσει, απλώς για επικοινωνιακούς λόγους
και στιγµιαίες επιτυχίες. Οφείλω να σας θυµίσω ότι οι πινακίδες
έγραφαν «Χρηµατοδότηση FM 100». Το δηµοτικό ραδιόφωνο
από τα κέρδη του, που µαζί µε τη τηλεόραση «µπαίνει µέσα» 8
εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο, θα χρηµατοδοτούσε την κατασκευή
του µετρό Θεσσαλονίκης. Θα ήθελα τουλάχιστον µια συγγνώµη
προς τους Θεσσαλονικείς και µια αυτοκριτική. 

Πάµε στο 1992. Πράγµατι, δηµοπρατήσατε την πρώτη γραµµή
του µετρό της Αθήνας και του µετρό της Θεσσαλονίκης εσείς ως
κυβέρνηση και αυτό είναι σηµαντικό. Το µετρό της Αθήνας, της
µεγάλης πόλης που έχει στοιχειώδη ανταποδοτικότητα, γιατί έχει
κίνηση, το δηµοπρατήσατε ως κλασικό δηµόσιο έργο και το
µετρό της Θεσσαλονίκης, της µικρότερης πόλης µε τη µικρή αν-
ταποδοτικότητα, ως σύµβαση παραχώρησης. 

Κύριε Κεφαλογιάννη, επειδή κάνατε σε παραγωγικό Υπουργείο
και τα γνωρίζετε, ήταν αυτό «χάντρες σε ιθαγενείς»; Υπήρχε πε-
ρίπτωση ποτέ αυτή η σύµβαση να προχωρήσει; 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Γιατί όχι; Αν αφήνατε το
διαγωνισµό να εξελιχθεί…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Σας ενηµερώνω τώρα, γιατί σας παρέσυραν
οι οµιλητές.

Ο κ. Λαλιώτης ήρθε το 1994 στη Θεσσαλονίκη και είπε ότι πρέ-
πει να ακυρωθεί, γιατί δεν υπάρχει ούτε καλή µελέτη ούτε πρό-

κειται να βρει χρηµατοδότη. «Έπεσε» όλη η Θεσσαλονίκη επάνω
του, όλα τα κόµµατα, όλοι οι φορείς και του είπαµε όλοι µαζί, µ’
ένα στόµα µια ψυχή: «Αυτά είναι τα τερτίπια της Αθήνας. Θέλετε
να το πάτε στις καλένδες, το δικό σας να γίνεται και το δικό µας
να µη γίνει». 

Αυτό είναι το λάθος που κάναµε όλοι µαζί ως Θεσσαλονίκη
τότε, το 1994. Είπε «την ευθύνη την παίρνετε εσείς». Και βεβαίως,
η Θεσσαλονίκη πήρε την ευθύνη. Πάλεψε ο Κώστας Λαλιώτης,
παρ’ ότι στελέχη του κόµµατός σας και στο Ευρωκοινοβούλιο
έκαναν τριάντα πέντε ερωτήσεις. Υπήρξε ανάδοχος. 

Μάλιστα, ο τότε πρωθυπουργός, ο κ. Σηµίτης παρενέβη στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και τους ηγέτες και το ενέταξαν στην ευρω-
παϊκή χρηµατοδότηση. Όταν πήγε στις τράπεζες ο ανάδοχος για
να πάρει χρήµατα να κατασκευάσει το έργο, όπως καταλαβαί-
νετε, του έκλεισαν την πόρτα και του είπαν «αυτό το έργο δεν
πρόκειται να χρηµατοδοτηθεί, δεν έχει καµµία στοιχειώδη βιω-
σιµότητα». Έτσι, η Βάσω Παπανδρέου το ακύρωσε το 2002-2003. 

Το ακύρωσε η κ. Βάσω Παπανδρέου το 2002-2003, όχι ο κ. Λα-
λιώτης το 1994. Ο κ. Λαλιώτης παρ’ ότι το πρότεινε, η Θεσσαλο-
νίκη είπε «όχι». Προσπάθησε και ο Πρωθυπουργός, αλλά δεν
«έβγαινε». Έτσι, η κ. Βάσω Παπανδρέου το ακύρωσε, αφού το
αδιέξοδο ήταν απόλυτο το 2002-2003 και το επαναδηµοπράτησε
ως δηµόσιο έργο. 

Εκεί έρχεται τώρα, κύριε Κεφαλογιάννη, το άλλο λάθος που
έγινε. Επί δύο χρόνια δεν ασχολήθηκε κανένας, δηλαδή το 2003
και στις αρχές του 2004 µετά τις εκλογές. Θα έπρεπε τότε να γί-
νουν όλες οι µελέτες και να δηµοπρατηθεί µε ολοκληρωµένες
µελέτες η πρώτη γραµµή του µετρό Θεσσαλονίκης. Μάλιστα, θα
έπρεπε να επανασχεδιαστεί, να δηµοπρατηθεί µέχρι τη Μίκρα
Καλαµαριάς, κάτι που έγινε µετά από δύο χρόνια. 

Εκεί, λοιπόν, επειδή δεν προετοιµάστηκαν οι µελέτες και πή-
γαµε µε τις προηγούµενες προκαταρκτικές µελέτες, έγινε ως µε-
λέτη-κατασκευή µε τα γνωστά προβλήµατα. Να, λοιπόν, το
ιστορικό. Σ’ αυτό επειδή υπάρχουν απόλυτες ηµεροµηνίες, νο-
µίζω ότι µπορούµε να συµφωνήσουµε όλοι και έχουµε µεγάλες
ευθύνες -το τονίζω- εµείς που εκπροσωπούσαµε, άλλος από µι-
κρότερη, άλλος από µεγαλύτερη θέση, τη Θεσσαλονίκη όλα
αυτά τα χρόνια. 

Μεγάλες ευθύνες έχει και η κεντρική Κυβέρνηση, που ούτε το
1986-1987 σταµάτησε τα πυροτεχνήµατα για το µετρό ούτε το
1992, όταν το έκανε σύµβαση παραχώρησης. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Βεβαίως, το 2006 συµβασιοποιήθηκε ως δηµόσια δα-
πάνη.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, οι πόροι του
µετρό δεν ήταν διασφαλισµένοι. Εντάχθηκε µε 200 εκατοµµύρια
περίπου από το Γ’ ΚΠΣ από τα οποία απορρόφησε, λόγω των κα-
θυστερήσεων, πάρα πολύ λίγα. Τα περισσότερα χάθηκαν. Μετά
υπήρξε πρόβλεψη να ενταχθεί στο ΕΣΠΑ ως γέφυρα, που εντάχ-
θηκε στις δικές µας ηµέρες και λογικά έγινε αυτό. 

Δεν ήταν διασφαλισµένη, όµως, η εθνική συµµετοχή. Σας το
λέω και να το προσέξετε. Υπήρξε µία δήλωση του κ. Σουφλιά που
έχω -και φαντάζοµαι ότι την έχετε και εσείς- ότι θα χρηµατοδο-
τηθεί από δάνεια από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.
Κάθε έργο µπορεί να γίνει µε δάνειο από την Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα Επενδύσεων. Δεν υπήρχε όµως η διασφαλισµένη χρηµατο-
δότηση. 

Αυτό διευθετήθηκε ουσιαστικά πριν από λίγες ηµέρες και σή-
µερα µε την ανακοίνωση της δηµοσιονοµικής πολιτικής από τον
Πρωθυπουργό για την επόµενη τετραετία είναι ενσωµατωµένη η
χρηµατοδότηση για την ολοκλήρωση και της πρώτης γραµµής
και της επέκτασης προς την Καλαµαριά. Αυτή είναι η αλήθεια
γύρω απ’ όλα αυτά τα θέµατα.

Εγώ δέχοµαι –και το έχω πει- ότι ήταν σηµαντικό βήµα, έστω
και µε αυτόν τον τρόπο, δηλαδή το λάθος δηµοπράτησης του
έργου ως µελέτη-κατασκευή, το γεγονός ότι το 2006 µε δική σας
κυβέρνηση συµβασιοποιήθηκε, παρ’ ότι έπρεπε να γίνουν ολο-
κληρωµένες µελέτες εφαρµογής για να µην έχει προβλήµατα.
Έστω και έτσι είναι σηµαντικό το γεγονός ότι το 2006 συµβασιο-
ποιήθηκε. Το δέχοµαι, γιατί πρέπει να είµαστε όλοι γενναίοι και
να αναγνωρίζουµε τις αλήθειες ώστε να λύσουµε µαζί τα προ-
βλήµατα. 
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Σας έχω καλέσει πολλές φορές στη Θεσσαλονίκη και θα σας
παρακαλέσω να ανταποκριθείτε. Εγώ το προτείνω στους εκπρο-
σώπους όλων των κοµµάτων. Κάθε Δευτέρα πρωί εγώ είµαι στα
γραφεία της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» και στο εργοτάξιο, προσπα-
θώντας για το µετρό µαζί µε τους εργαζόµενους –τους εργαζό-
µενους και της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» και των αναδόχων και των
υπεργολάβων- τους οποίους ευχαριστούµε πολύ, γιατί πράγµατι
κάνουν γενναία δουλειά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Στα γραφεία της «ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ Α.Ε.» στην Αθήνα ή στη Θεσσαλονίκη;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Στη Θεσσαλονίκη, κύριε Γκιουλέκα. Στην
Αθήνα πήγα µία φορά πριν από έναν µήνα. Δεν έχω ξαναπάει. 

Σας καλώ, λοιπόν, να συµφωνήσουµε όλα τα κόµµατα, εάν θέ-
λετε, να υπάρχει µία διακοµµατική επιτροπή –το προτείνω επισή-
µως στη Βουλή- και να συναντιόµαστε κάθε µήνα, κάθε δύο
µήνες, κάθε πρώτη Δευτέρα στα γραφεία και να υπάρχει πλήρης
και αναλυτική ενηµέρωση, όπως και όποτε θέλετε, µαζί µε τους
φορείς της πόλης. Τη Δευτέρα, σαράντα τέσσερις φορείς –όλοι
οι φορείς της πόλης- υπογράφουν ένα µνηµόνιο συνεργασίας,
για να λύνουµε όλοι µαζί προβλήµατα, για να προβάλουµε την
πόλη που θα έχει µετρό –πράγµα πολύ σηµαντικό διεθνώς- και
για να αναδείξουµε τον πολιτιστικό µας πλούτο.

Οι αρχαιολογικές ανασκαφές του µετρό Θεσσαλονίκης είναι
οι πιο µεγάλες αρχαιολογικές ανασκαφές που έγιναν ποτέ στη
χώρα και δεν θα ξαναγίνουν. Και πράγµατι είναι έτσι. Ήταν λάθος
η προεκτίµηση ότι σ’ ένα χρόνο 15 εκατοµµύρια θα καλύψουν τις
αρχαιολογικές ανασκαφές. Πράγµατι, θα έχουµε µεγάλες υπερ-
βάσεις. Δεν υπήρξε πρόβλεψη. Yπήρξε όµως η πρόβλεψη να τε-
λειώσει η πρώτη γραµµή στις 2 Οκτωβρίου του 2006, για να
γιορτάσουµε στις 26 του µήνα την απελευθέρωση της πόλης και
τα εκατό χρόνια µε µετρό, όπως είπε τότε ο αρµόδιος Υπουργός.
Ήταν πολύ καλό για να είναι αληθινό! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ να ολοκληρώσετε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Όλοι πήραν κάτι παραπάνω στο χρόνο, κύριε
Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω να τελειώσω. Πρόκειται για το µετρό,
που το αγαπούµε όλοι, κύριε Πρόεδρε. Τι να κάνουµε! Μας πα-
θιάζει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Προσπαθήστε.
Είστε τέσσερις Θεσσαλονικείς εδώ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Θα προσπαθήσω.

Είπε ο συνάδελφος του ΛΑΟΣ: «Τρίτο χρόνο µε λαµαρίνες στη
Μοναστηρίου». Πράγµατι, έκαναν τρεις Αναστάσεις µε λαµαρί-
νες. Είναι η πρώτη που θα κάνουν χωρίς λαµαρίνες, γιατί εδώ και
µία εβδοµάδα έχουν φύγει οι λαµαρίνες. Απλώς το σηµείωµα της
αγόρευσης δεν ήταν ενηµερωµένο από τις εξελίξεις. Υπήρξε και
η ανακοίνωση, η τελευταία ευχαριστήρια επιστολή των επαγγελ-
µατιών , την οποία µπορώ να καταθέσω και στα Πρακτικά της
Βουλής. 

Θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο της Νέας Δηµο-
κρατίας ότι διάβασε προηγουµένως την επιστολή του κ. Θεόδω-
ρου Παµπούκη, µόνο που, αγαπητέ συνάδελφε, τη διαβάσατε
από τη µέση και κάτω. Και δεύτερον, πριν από εσάς άλλος συ-
νάδελφος της Νέας Δηµοκρατίας τον θεώρησε «στηµένο» πα-
σόκο αυτόν, επειδή έδινε συγχαρητήρια στην κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Εσείς χρησιµοποιήσατε την ίδια επιστολή, τη διαβάσατε
από τη µέση και κάτω κι όχι από την αρχή µέχρι τη µέση. Μέχρι
τη µέση ευχαριστεί τη σηµερινή Κυβέρνηση και τη νέα διοίκηση
γιατί επιτέλους ασχολήθηκε και έδωσε λύση, ενώ η προηγούµενη
διοίκηση τριάµισι χρόνια µας κατέστρεψε όπως λέει. Καθένας
διάβασε το ανάλογο κοµµάτι. Την έχω εδώ όλη την επιστολή και
θα σας τη δώσω. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Είστε Υφυπουργός. Και ο Υπουργός,
κ. Ρέππας, αναφέρθηκε σε µια επιστολή ενός ανθρώπου…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Αυτόν τον άνθρωπο τώρα τον χρησιµοποίησε

ο διπλανός σας συνάδελφος της Νέας Δηµοκρατίας και είπε ότι
µας κατήγγειλε πριν από µερικές ηµέρες. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Σας καταγγέλλουν για τις καθυ-
στερήσεις. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Αυτό λέω, ότι είναι µια επιστολή που µέχρι τη
µέση καταγγέλλει την προηγούµενη διοίκηση -ο ίδιος άνθρωπος-
ότι τους κατέστρεψε κι επιτέλους η νέα έδωσε λύση. Και λέει πα-
ρακάτω, στο δεύτερο κοµµάτι που διάβασε ο συνάδελφος πολύ
σωστά: «Τα θέµατα τα λύσατε. Φύγανε οι λαµαρίνες επιτέλους.
Απελευθερωθήκαµε. Όµως υπάρχουν τώρα και τα θέµατα που
έµειναν και τα τριάµισι χρόνια της Νέας Δηµοκρατίας που κατα-
στραφήκαµε, που ήµασταν κλειστοί µε τις λαµαρίνες, αλλά και
τα προβλήµατα τα οικονοµικά που παραµένουν κι αυτά πρέπει
να λύσετε». Κι αυτά θα τα λύσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ πολύ ολοκληρώστε τώρα και µην προκαλείτε διάλογο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Τη Δευτέρα, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας
Δηµοκρατίας, στη συνάντηση που σας έχω καλέσει -έχουν ήδη
γίνει οµάδες δουλειάς µε τις παραγωγικές τάξεις και τους εργα-
ζόµενους, µε το Πανεπιστήµιο και µε το Δήµο Θεσσαλονίκης- θα
δώσουµε απαντήσεις σ’ αυτά τα θέµατα, γιατί συνεργαζόµαστε
µε τους φορείς της πόλης και µ’ όλους αυτούς τους ανθρώπους.
Γιατί πάνω απ’ όλο, το µετρό είναι των φορέων της πόλης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Μαγκριώτη. 
Ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης έχει το λόγο για πέντε λεπτά

και θα ολοκληρώσουµε τη συνεδρίαση. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Κύριε Πρόεδρε, έχουµε και δικαίωµα δευτε-
ρολογίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Κεφα-
λογιάννη, έχετε το λόγο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχει δίκιο ο κ. Καλαφάτης
να λέει ότι συζητούµε τα επουσιώδη. Επί της ουσίας δεν απαν-
τήσατε σε κάποια συγκεκριµένα ερωτήµατα που έθεσαν οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές στη σηµερινή επερώτηση. 

Όσον αφορά τον κ. Παµπούκη, στο πρώτο κοµµάτι αναφέρ-
θηκε ως Παµπούκης. Ήθελε να πει κάποια καλά λόγια για την
Κυβέρνηση. 

Στο δεύτερο κοµµάτι είπε ο άνθρωπος την αλήθεια. Όµως κι
εµείς, που δεν είµαστε Θεσσαλονικείς, αγαπάµε τη Θεσσαλονίκη
και τυχαίνει να επισκεπτόµαστε την πόλη. Εγώ ήµουν εκεί πριν
από δύο εβδοµάδες και σε δύο περιοχές δεν µπορούσα να πε-
ράσω στον απέναντι δρόµο, στο ξενοδοχείο όπου έµενα, για να
πάω στα δικαστήρια, γιατί υπήρχαν λαµαρίνες. Τώρα πληροφο-
ρούµαι από τους συναδέλφους ότι οι λαµαρίνες έφυγαν από τη
µία µεριά και πήγαν στην άλλη. Λύθηκε το πρόβληµα του εµπο-
ρικού κέντρου της Θεσσαλονίκης µ’ αυτόν τον τρόπο; Δεν νο-
µίζω. 

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά περίµενα από σας να καλύψετε
κενά της οµιλίας του συµπαθούς καθ’ όλα κ. Ρέππα, ως Θεσσα-
λονικεύς και ως άνθρωπος που γνωρίζετε τα προβλήµατα και του
µετρό, διότι ασχολείστε λόγω της κοινοβουλευτικής σας ιδιότη-
τας πολλά χρόνια. Και αναλωθήκατε κι εσείς σε µια ιστορική πε-
ριπλάνηση του ίδιου θέµατος. Δεν απαντήσατε στους συναδέλ-
φους Βουλευτές για το ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Θα σας απαντήσω. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μα, τώρα; Μετά από τόση
ώρα συζήτησης; Δεν απαντήσατε στους Βουλευτές ποιο θα είναι
το κόστος. Είναι 1,1 δισεκατοµµύριο; Θα πάει στο 1,5 δισεκατοµ-
µύριο; Θα πάει στα 2 δισεκατοµµύρια; Αλλάζουν οι συµβατικές
προϋποθέσεις ολοκλήρωσης του έργου; Θα το αλλάξετε; Μιλάτε
µε τους εργολάβους να αλλάξετε το συµβατικό έργο; Άρα, θα
πάµε όπως το κάνατε µε την Αττική Οδό, που τότε ως κυβέρνηση
δώσατε στα παράλληλα έργα 400 δισεκατοµµύρια από το 1 τρι-
σεκατοµµύριο που στοίχιζε το έργο για παράλληλα έργα µε
απευθείας αναθέσεις σε διπλάσιο, τριπλάσιο και πολλαπλάσιο
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κόστος; Όλα τα παράλληλα έργα της Αττικής Οδού έγιναν µε
απευθείας αναθέσεις. Είναι παραπάνω από το µισό έργο. Αυτό
µπορείτε να το ξεκαθαρίσετε; 

Εάν, λοιπόν, µας ξεκαθαρίσετε πρώτον το χρονοδιάγραµµα,
δεύτερον το κόστος, τρίτον την ολοκλήρωση όλων των έργων τα
οποία έχουν µελετηθεί, τότε είµαστε εντάξει. 

Αλλά, ανησύχησα ακούγοντάς σας ως αρµόδιο Υπουργό να
λέτε και να δαιµονοποιείτε χρήσιµα εργαλεία ανάπτυξης των δη-
µοσίων έργων που ισχύουν διεθνώς. Γιατί η µελέτη κατασκευής
είναι λάθος; 

Θα σας πω, λοιπόν, εγώ µιας και είστε αρµόδιος Υπουργός και
εσείς και η κ. Μπιρµπίλη, ότι για οποιοδήποτε έργο και κυρίως
για την ανάπτυξη των σχεδίων πόλεων, που πηγαίνει η ανάπτυξη
µετά από την αυθαιρεσία, όπως οι αρχαιολόγοι µετά τους αρχαι-
οκάπηλους, χρειάζεται τριάντα χρόνια. Το ΤΕΕ µας είπε ότι οι
επεκτάσεις των πόλεων χρειάζονται διακόσιους εβδοµήντα
µήνες. 

Η αιτία είναι αυτό που λέτε. Ξεκινάτε τις µελέτες στάδιο-στά-
διο και µε τις ενστάσεις η κάθε φάση θέλει πέντε χρόνια. Αυτή
είναι η λογική σας και το όραµά σας για τα δηµόσια έργα; Έτσι
θα προσεγγίσετε ξένες επενδύσεις στην Ελλάδα; 

Υπάρχουν εργαλεία. Θα µπορούσατε να χρησιµοποιήσετε
αυτό που λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση και η ελληνική νοµοθεσία,
δηλαδή να προχωρήσετε από το 1992, να κάνετε οικονοµοτε-
χνική µελέτη και όχι να µας λέτε ότι ήρθε ο κ. Λαλιώτης και δεν
µπορούσε να πάρει χρηµατοδότηση από τις τράπεζες και πήγε
να πάρει ο ανάδοχος και δεν βρήκε. Κάνετε οικονοµοτεχνική
προµελέτη, κάνετε προµελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων και
δηµοσιεύετε το οποιοδήποτε έργο στην Εφηµερίδα των Ευρω-
παϊκών Κοινοτήτων. 

Αυτό, λοιπόν, που εµείς το χρησιµοποιήσαµε και στο Υπουρ-
γείο Ναυτιλίας και για τα έργα του Οργανισµού Λιµένος Θεσσα-
λονίκης είναι δυόµισι χρόνια. Τι κάνατε από το 1993, που πήρατε
τις εκλογές, µέχρι το 2003 που ακυρώσατε το έργο; Κοιµόσαστε;
Και εσείς ως Βουλευτές της Θεσσαλονίκης και ως Κυβέρνηση
δεν θεωρείτε ότι είναι ντροπή που ο κ. Σηµίτης, όπως και ο αεί-
µνηστος Ανδρέας Παπανδρέου σε κάθε Διεθνή Έκθεση Θεσσα-
λονίκης εξήγγειλε το έργο; Τι έκαναν οι Υπουργοί των δηµοσίων
έργων εκείνης της εποχής; Δεν µπορούσαν από το 1993 µέχρι
το 2003 να προχωρήσουν το έργο; Είναι δέκα χρόνια. Κοιµόσα-
στε; 

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ότι υπάρχει µια θετική ηµεροµηνία που
είναι το 2006, χάριν στην επιµονή του τέως πρωθυπουργού, κ.
Καραµανλή, για πολλούς λόγους, γιατί το αξίζει η Θεσσαλονίκη,
γιατί πολιτεύτηκε εκεί, γιατί είναι συνδεδεµένο το όνοµα Καρα-
µανλή µε τη Θεσσαλονίκη, γιατί πρέπει η συµπρωτεύουσα πέρα
από τα λόγια να γίνει και πραγµατική συµπρωτεύουσα και έτσι
προχώρησε το έργο. 

Εσείς σήµερα ως Κυβέρνηση είκοσι µήνες µετά την ανάληψη
των καθηκόντων σας είστε σε θέση να µας πείτε πότε θα τελει-
ώσει; 

Αυτά θα σας πει και ο αγαπητός Αρχηγός του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, που ήρθε τώρα να πάρει το λόγο. Τον πνίγει
και αυτόν το δίκιο. Πήγε και είδε τον κ. Ψωµιάδη. Του είπε και
για το µετρό. Όλοι εµείς, που δεν είµαστε Θεσσαλονικείς, βλέ-
πουµε το έλλειµµα που υπάρχει. 

Αυτά, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µας απαντήσει στην τριτο-
λογία του ο κύριος Υπουργός. Και αν µας τα απαντήσει, δεν θα
πάρω το λόγο για τριτολογία. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, τον
κ. Κεφαλογιάννη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να κάνω µια ανα-
κοίνωση προς το Σώµα. Με επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής, κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ο συνάδελφος Βουλευτής Φλώ-
ρινας της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, ζητά
να εγκριθεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του από τις 25 Απριλίου
έως τις 29 Απριλίου. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια. 

Με την ευκαιρία αυτή και επειδή θα κλείσουµε σε δέκα λεπτά,
θέλω να θυµίσω ότι κανείς δεν ασχολήθηκε µε το χάλκινο µετάλ-
λιο ενός Έλληνα πρωταθλητή σε τέτοιους χαλεπούς καιρούς,
του Λευτέρη Πετρούνια. Ο Λευτέρης Πετρούνιας πήρε στο Ευ-
ρωπαϊκό Πρωτάθληµα χάλκινο µετάλλιο επί των κρίκων και πρέ-
πει η Βουλή να τον συγχαρεί.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επίσης, στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης, έχει ζητήσει το λόγο.
Θα τον ακούσουµε για οκτώ λεπτά.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Από τον Αβδούλ Χαµίτ, από το 1889, η Θεσ-
σαλονίκη ακούει-ακούει για οχήµατα σταθερής τροχιάς, από το
τραµ του Αβδούλ Χαµίτ. Βεβαίως, όµως, µετρό δεν βλέπει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Το ξήλωσε ο Καραµανλής, τη δεκαετία του
’60.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Δεν ξέρω αν φταίει ο Καραµανλής ή φταίει
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ο αείµνηστος Κωνσταντίνος Καραµανλής ξή-
λωσε το τραµ της Θεσσαλονίκης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Ήθελε να κάνει δρόµους, λεωφορει-
όδροµους.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ναι, αλλά ξήλωσε το τραµ της Θεσσαλονίκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ το Σώµα!
Κύριοι συνάδελφοι, σας παρακαλώ!

Κύριε Υπουργέ, µιλάει ο κ. Καρατζαφέρης.
Σας ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, συνεχίστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Νοµίζω ότι πρέπει να έχουµε περισσότερο
υποµονή και µόνο η ακρόαση ενός ονόµατος δεν πρέπει να δη-
µιουργεί τέτοια αντανακλαστικά. Μπορούµε σε αυτήν τη Βουλή
να ανταλλάσσουµε απόψεις και να αναφερόµαστε σε πρόσωπα
ιστορικά. Δεν είναι κακό αυτό ούτε η κριτική απαγορεύεται εις
το σήµερα ή εις το εχθές, όταν µάλιστα έχουµε φτάσει εις αυτό
το επώδυνο σηµείο σήµερα και κάποιοι έφταιξαν. Μπορεί να είναι
ιερά τέρατα κάποιοι για τη Νέα Δηµοκρατία ή για το ΠΑΣΟΚ,
αλλά ήταν και αυτοί συντελεστές τού να είναι σήµερα η χώρα
εδώ, άλλος λιγότερο, άλλος περισσότερο. Αυτή είναι µία πραγ-
µατικότητα.

Βεβαίως, ούτε µετρό βλέπουµε στη Θεσσαλονίκη, αλλά δεν
βλέπουµε και µέτρο εις τη λογική της Κυβέρνησης, κύριε
Υπουργέ. Έχουν περάσει τα πέντε χρόνια από τα έξι που έλεγαν
ότι θα έχει ολοκληρωθεί. Γιατί αυτή η καθυστέρηση; Κάποιος
πρέπει να απολογηθεί επιτέλους, όχι απλώς µε µια κοµµατική
διάθεση απεµπολής των ευθυνών.

Φταίτε εσείς οι δυο από κοινού. Όπως σε όλα, έτσι και στο
µετρό της Θεσσαλονίκης από κοινού είστε. Να σας θυµίσω µια
στείρα άρνηση του «πατριάρχη» του κόµµατός σας, του κ. Λα-
λιώτη, τότε για τον Εµφιετζόγλου; Γιατί; Διότι ήταν ο Εµφιετζό-
γλου, ο οποίος δεν ανήκε εις τις δικές σας τάξεις και ανήκε εις
τις τάξεις της Νέας Δηµοκρατίας και καταπολεµήθηκε. Και να
σας πω πόσοι άλλοι ευνοήθηκαν µε χειρότερη εµπειρία ή χειρό-
τερη δοµή από την εταιρεία του Εµφιετζόγλου;

Να πούµε κάποιες αλήθειες επιτέλους µέσα στην Αίθουσα και
είµαι σίγουρος ότι αυτό το ξέρει πολύ καλά η Νέα Δηµοκρατία,
δηλαδή, αυτό τον πόλεµο που έγινε.

Η ουσία δεν είναι να πολεµάτε εκείνους τους κατασκευαστές
οι οποίοι δεν είναι στο δικό σας ιδεολογικό χώρο. Ο σκοπός είναι
να µπορεί να παράγετε τα αποτελέσµατα και τα αποτελέσµατα,
δυστυχώς, δεν παρήχθησαν. Δεν έχετε σκεφτεί ότι ταλαιπωρείται
ένας ολόκληρος κόσµος. Ένας ολόκληρος κόσµος! Υπάρχουν
έργα τα οποία έχουν µείνει στη µέση και τα οποία καρκινοβα-
τούν. Αυτή είναι µια πραγµατικότητα και µια πραγµατικότητα την
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οποία δεν µπορείτε να αρνηθείτε ούτε µπορείτε να υπερασπι-
στείτε. Δεν µπορείτε να υπερασπιστείτε για ποιο λόγο δεν γίνεται
κάτι το οποίο χρόνια ακούγεται, χρόνια βλέπουµε τρύπες, σκά-
βουν, τα παρατούν κ.λπ..

Κάτι πρέπει να γίνει, γιατί δεν µπορεί η Θεσσαλονίκη να ζει στη
σκιά της Αθήνας, κύριε Υπουργέ. Όλα στην πρωτεύουσα, δίκτυα
στην πρωτεύουσα, ανισόπεδες στην πρωτεύουσα, σήραγγες
στην πρωτεύουσα. Τι έχει γίνει στη συµπρωτεύουσα; Πείτε µου
ένα έργο. Έγιναν οι Ολυµπιακοί Αγώνες εδώ εις την Αθήνα…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το «Αθήνα 2004».
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Τα πάντα στην πρωτεύουσα. Στη συµπρω-
τεύουσα, της οποίας είστε και είµαστε δηµότες οι περισσότεροι
εδώ, τι έγινε; Μα είναι δυνατόν; Τίποτα µα τίποτα.

Πηγαίνετε στη Θεσσαλονίκη. Δεν έχει αλλάξει τίποτα. Μια Τσι-
µισκή, µια Εγνατία πάντα µποτιλιαρισµένες. Είπε τότε ο Σουφλιάς
να γίνει η υποθαλάσσια, µε την οποία εµείς διαφωνούσαµε, αλλά
εν πάση περιπτώσει, θα µπορούσατε να κάνετε κάτι. Δεν µπο-
ρείτε να µπαζώσετε εκατό µέτρα την παραλία, να γίνει ένα δα-
σύλλιο εκεί και να υπάρξει και ένας δρόµος ταχείας κυκλο-
φορίας;

Πεντακόσιες ιδέες είχαν κατατεθεί στο δηµοτικό συµβούλιο
πριν µερικά χρόνια, όταν είχα την τιµή να είµαι Δηµοτικός Σύµ-
βουλος Θεσσαλονίκης. Πονάµε για την πόλη µας, γιατί κι εγώ δη-
µότης Θεσσαλονίκης είµαι. 

Νοµίζω ότι όλοι καταλαβαίνουν πως οι Θεσσαλονικείς δεν µπο-
ρούν να ζουν κάτω από αυτό το πλαίσιο, το οποίο ενίοτε, κάτω
από ακραίες συναισθηµατικές καταστάσεις, κύριε Υπουργέ, εκ-
δηλώνεται µε αυτό που λένε «εσείς οι Αθηναίοι»...κ.λπ.. Τους τρο-
φοδοτείτε, λοιπόν, µε τέτοια ακραία συνθήµατα, όταν η
συµπρωτεύουσα δεν έχει την ίδια περιποίηση που έχει η πρω-
τεύουσα. Αυτό πρέπει να το συνειδητοποιήσουµε και να το κα-
ταλάβουµε.

Επ’ ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, άκουσα σήµερα για έναν «οδικό
χάρτη», ο οποίος –λέει- θα µας βγάλει από την καχεξία και από
την κρίση και θα µας πάει εις τη δηµιουργία. Δεν καταλαβαίνω.
Ποιος είναι αυτός ο οδικός χάρτης; Το «πνίξιµο», το «στραγγάλι-
σµα της» αγοράς; Είκοσι τρία δισεκατοµµύρια φεύγουν από την
αγορά. Δηλαδή, αυτό το οποίο κάνατε και µας είπατε είναι πώς
θα πάρετε από την αγορά 23 δισεκατοµµύρια. Θα τα πάρετε από
την τσέπη του εργαζόµενου; Θα µας τα πάρετε µειώνοντας τις
κοινωνικές παροχές και θα φτάσουµε να έχουµε το πιο ανάλγητο
κράτος στην Ευρώπη. Αναλγησία! Κατάργηση των πάντων και
κατά της αγοράς! 

Όταν τα παίρνετε όλα τα λεφτά εσείς, όταν όλα τα λεφτά τα
παίρνει το κράτος και δεν µένουν χρήµατα στην αγορά, καταλα-
βαίνετε τι κάνετε; Αντιλαµβάνεστε ότι «πνίγεται» η αγορά; Αντι-
λαµβάνεστε ότι οι τράπεζες δεν µπορούν να χρηµατοδοτήσουν
κανένα τοµέα της αγοράς, ούτε και τα δηµόσια έργα; 

Με την υποτίµηση των τραπεζών -απευθύνοµαι στον αξιόλογο
και αξιότιµο οικονοµολόγο της Νέας Δηµοκρατίας, τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο, τον κ. Κεφαλογιάννη- όταν δανείζεσαι από
κάπου, παίρνεις κάποια περιθώρια. Πηγαίνεις στην τράπεζα
100.000 σε γραµµάτια και επιταγές και σου δίνει 85.000 µετρητά.
Όταν σου φεύγουν κάποια γραµµάτια ή επιταγές, σου λέει η τρά-
πεζα «θέλω περισσότερα περιθώρια, για να σου δώσω τα πέντε,
θα µου φέρεις εκατόν είκοσι περιθώρια». 

Έτσι, λοιπόν, σήµερα, µε την υποτίµηση των τραπεζών, πρέπει
να καταθέτουν περισσότερα περιθώρια στις τράπεζες της Ευρώ-
πης. Εάν συνυπολογίσουµε τη µείωση των 40 δισεκατοµµυρίων
της ρευστότητας των τραπεζών, συν την αύξηση της επισφά-
λειας από 3,5% µε εξυπηρετούµενα δάνεια στο 9% πέρυσι και
στο 12,5% φέτος, δεν υπάρχει τρόπος η τράπεζα να χρηµατοδο-
τήσει κανένα τοµέα.

Εσείς, αντί να κάτσετε κάτω να σκεφτείτε πώς θα λειτουργή-
σετε, πώς θα προχωρήσετε, τι θα κάνετε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, µας λέτε για οδικούς χάρτες. Εδώ δεν έχετε τη δύναµη
και τον τρόπο να πείσετε ή να πιέσετε τους τραπεζίτες να υπάρ-
ξει η συγχώνευση των τραπεζών για να µπορέσουν να λειτουρ-
γήσουν και να πραγµατοποιηθούν αυτά τα έργα. Ποιος θα τα
χρηµατοδοτήσει; Ξέρετε σε τι κατάσταση βρίσκεται ο κατα-

σκευαστικός κλάδος; Δεν µπορείτε τίποτα να πράξετε. Αδυνα-
τείτε. «Πνίγετε» την αγορά. Είναι εντελώς λάθος πολιτική. 

Μου κάνει εντύπωση πως κανένας από εσάς δεν έχει συνειδη-
τοποιήσει αυτό το λάθος, για να φτάσουµε σήµερα να συζητάµε
το πώς θα γίνει η πτώχευση της Ελλάδος. Αυτό συζητάµε σή-
µερα. Θα είναι έτσι, θα γίνει έτσι η αναµόρφωση, η διαµόρφωση
–όποια λέξη θέλετε χρησιµοποιείστε- δηλαδή, η πτώχευση της
Ελλάδος;

Καθηγητές βγαίνουν και µιλάνε. Άνθρωπος της Κεντρικής Τρά-
πεζας της Ευρώπης, Ιταλός αξιωµατούχος, είπε ότι «απειλείται
µε κατάλυση της δηµοκρατίας από την κατάντια της οικονοµίας
της χώρας η Ελλάδα» και δεν υπήρξαν πέντε ανακοινώσεις από
την Κυβέρνηση να του πει: «Τι είναι αυτά που µας λες, κύριε»; 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Το διάβασα χθες. Δεν υπήρξε
απάντηση, όπως δεν υπήρξε απάντηση και στον Τούρκο αντιπρό-
εδρο που µας έλεγε «ζητιάνους στην Ευρώπη».

Δεν µπορείτε, όχι να λειτουργήσετε µόνο καλά, αλλά να υπε-
ρασπιστείτε σωστά τη χώρα. Ως εκ τούτου, νοµίζω ότι πρέπει να
αντιληφθείτε πως δεν προσφέρετε πλέον υπηρεσία. Προσφέρετε
κακό στην πατρίδα και θα πρέπει να φύγετε όσο το δυνατόν τα-
χύτερα.

Κλείνω, λέγοντας ότι έγινε πολύς θόρυβος για µία ερώτηση
που έκανε ο συνάδελφος, ο κ. Γιώργος Ανατολάκης, για τον
«Πανθρακικό». Βρήκαν κάποιοι χολογράφοι να γράψουν για πρω-
ταπριλιάτικο αστείο.

Όµως, κύριε Υπουργέ –και αυτό να σας απασχολήσει πολύ-
µεγάλη εταιρεία που ασχολείται στην Τουρκία µε ζαχαρώδη προ-
ϊόντα –σοκολάτες και µπισκότα- έκανε προσφορά να πάρει τον
«Πανθρακικό», όπως έκανε και τουρκική τράπεζα να πάρει την
Αγροτική. 

Προσέξτε πού οδηγούµεθα. Προσέξτε πού πάνε τα πράγµατα,
γιατί δεν θα χρειαστεί, ενδεχοµένως, ποτέ πόλεµος µε την Τουρ-
κία, καθώς θα µας έχει αγοράσει όλους.

Και αυτό είναι δικό σας λάθος! Μιλάµε για µία Τουρκία που
πριν από δέκα χρόνια ήταν σε χειρότερη οικονοµική κατάσταση
από την Ελλάδα, αλλά υπήρξε ο ηγέτης που την έβγαλε απ’
αυτήν την κατάσταση, για να είναι σήµερα µέσα στις δεκαπέντε
–και οδεύει προς τις δέκα- καλύτερες οικονοµίες του κόσµου!

Ε, λοιπόν, ένας τέτοιος ηγέτης χρειάζεται στην Ελλάδα! Και
αυτός, δυστυχώς, δεν είναι ο Γιώργος Παπανδρέου!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Γιώργο Καρατζαφέρη, Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού.

Ο Υπουργός και Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. Ιωάννης Μαγ-
κριώτης έχει το λόγο για να τριτολογήσει για πέντε λεπτά και
ολοκληρώνεται η συζήτηση.

Ορίστε, κύριε Μαγκριώτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Βεβαίως, τα θέµατα που έθεσε ο κ. Καρατζα-
φέρης, όπως καταλαβαίνετε, για να απαντηθούν, χρειάζονται
πολύ χρόνο και δεν είναι η ώρα ούτε το θέµα της συζήτησης τέ-
τοιο, για να απαντήσω. Δεν θα µου µείνει ούτε ένα δευτερόλεπτο,
για να απαντήσω για το θέµα του µετρό που ήταν και το θέµα
της συζήτησης. Είµαι βέβαιος ότι θα υπάρξουν κυβερνητικές
απαντήσεις και ανακοινώσεις.

Όµως, για το θέµα που αφορά τα δηµόσια έργα, όπως και για
όλα τα άλλα θέµατα, θα ήθελα να πω ότι ο Πρωθυπουργός και η
Κυβέρνηση υπερασπίζονται το εθνικό και το δηµόσιο συµφέρον.
Το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, κύριε Καρατζαφέρη, και το έχετε
τονίσει και εσείς πολλές φορές. Σε µία εποχή δύσκολη, σε µία
εποχή κρίσης και αντιφατική, µε όλα αυτά που ζούµε και στο
εσωτερικό, αλλά και στον περίγυρό µας, οι Έλληνες νιώθουν
ασφαλείς, γιατί έχουν µια σταθερή και αποφασιστική Κυβέρνηση
και πάνω απ’ όλα έναν Πρωθυπουργό που γνωρίζει και είναι παν-
τού, υπερασπιζόµενος τα εθνικά συµφέροντα.

Όσον αφορά στις συµβάσεις παραχώρησης, στις οποίες ανα-
φερθήκατε, χθες ο κ. Ρέππας µε τον κ. Παπακωνσταντίνου πα-
ραχώρησαν συνέντευξη και µίλησαν αναλυτικά για την πρόταση
της κυβέρνησης που είναι ουσιαστικά η ανάσταση αυτών των
έργων, γιατί η προχειρότητα µε την οποία παραµονές εκλογών
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του 2007 δηµοπράττησε και συµβασιοποίησε η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, τα οδήγησε σε αδιέξοδα. Όµως, οι εταίροι,
η άλλη πλευρά, ειδικότερα οι τράπεζες, προσπαθούν, δυστυχώς,
να αξιοποιήσουν αυτά τα αδιέξοδα, για να προσποριστούν πε-
ρισσότερα οφέλη.

Εµείς τονίσαµε και ξεκαθαρίσαµε ότι πάνω απ’ όλα θα υπερα-
σπιστούµε το δηµόσιο συµφέρον. Θα υπερασπιστούµε τα δηµό-
σια έργα, γιατί είναι έργα ανάπτυξης. Θα υπερασπιστούµε την
απασχόληση και τον Έλληνα φορολογούµενο πολίτη.

Καταθέσαµε µία πολύ συγκεκριµένη και τεκµηριωµένη πρό-
ταση που υπήρξε και πεδίο συζήτησης τόσο µε τους παραχωρη-
σιούχους, όσο και µε τους εκπροσώπους των τραπεζών και
περιµένουµε, όπως είπαν οι δύο Υπουργοί, την απάντησή τους.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Γιατί δεν το κάνατε επί είκοσι
µήνες;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κύριοι συνάδελφοι, ακόµα δεν πέρασε το ει-
κοσάµηνο από τις 4 Οκτωβρίου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Δεκαεννιά µήνες είναι!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Μην αγχώνεστε! Αφού µας παραδώσατε ένα
υπερήφανο έργο! Εµείς νοµίζαµε ότι ήταν όλα καλά, όταν ανα-
λάβαµε!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Διαπιστώσατε κάποια προβλή-
µατα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κύριε Καράογλου, δεν είναι ότι διαπιστώσαµε
κάποια προβλήµατα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καράογλου,
σας παρακαλώ. Μην κάνετε άλλο διάλογο. Τέλος!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Εγκλήµατα διαπιστώσαµε! Κάντε µία επερώ-
τηση για τις συµβάσεις παραχώρησης! Με πολλή χαρά θα τη
δεχθούµε! 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Πολύ ευχαρίστως!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Δεν την κάνατε, όµως, µέχρι τώρα! Σας προ-
καλούµε και σας προσκαλούµε! Ούτε καν ζητήσατε ενηµέρωση!
Σας έχουµε καλέσει και σας έχουµε προσκαλέσει σαν κόµµα! 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κι εσείς γιατί τα κρύβετε; Βγάλτε τα προς
τα έξω!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Αποφεύγετε να ενηµερωθείτε, γιατί ξέρετε τι
κάνατε το 2007! Και ξέρετε τι κάνατε µετά!

Σας προκαλούµε, λοιπόν και σας προσκαλούµε! Αµέσως µετά
το Πάσχα, όπως ανακοινώσαµε και χθες, θα το φέρουµε εµείς
στη Βουλή το θέµα των συµβάσεων παραχώρησης…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Γιατί τις ψηφίσατε; Ρωτήστε τον
εαυτό σας! Κάποιοι εδώ µέσα δεν τα ψήφισαν!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Μπούρα, σας
παρακαλώ!

Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε την τριτολογία σας, σας παρα-
καλώ, χωρίς άλλο διάλογο!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): …για να δείτε γιατί πρέπει να καµαρώνετε για
τον κόσµο που ταλαιπωρείται! Θα το φέρουµε αµέσως µετά το
Πάσχα, αφού εσείς λέτε ότι δεν ψηφίσατε µέχρι τώρα ούτε µία
φορά! Θα έρθει στη Βουλή µετά το Πάσχα και θα έχετε τη δυνα-
τότητα να πείτε τη γνώµη σας! 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Τι να πείτε; Να απολογηθείτε γι’
αυτά που ψηφίσατε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Μπούρα, σας
παρακαλώ! Δεν έχετε το λόγο! Είναι αντικανονικό αυτό που κά-
νετε!

Ολοκληρώστε, κύριε Μαγκριώτη, σας παρακαλώ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Εγώ δεν είχα καµµία πρόθεση και το είπα από
την αρχή. Μάλιστα, τόνισα ότι στενοχωρήθηκα από τις αγορεύ-
σεις των συναδέλφων, τις οποίες επαναπροσδιόρισαν στις δευ-
τερολογίες τους και αυτό ήταν πολύ σηµαντικό, γιατί το µετρό
το θέλουµε όλοι, το αγαπούµε όλοι και το θέλει και όλη η Θεσ-

σαλονίκη!
Κύριε Κεφαλογιάννη, η δευτερολογία σας, όµως, µας πήγε

πίσω, στο παρελθόν και λυπάµαι πολύ. Ελπίζω στην τριτοµιλία
σας…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ σας πήγα πίσω;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Βεβαίως, γιατί µας µιλήσατε για είκοσι και
τριάντα χρόνια πίσω.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας είπα για τις συµβάσεις
παραχώρησης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Μας γυρίσατε πίσω, κύριε Κεφαλογιάννη! 

Σας καλώ και εσάς τη Δευτέρα, κύριε Κεφαλογιάννη, και κάθε
πρώτη του µήνα από τη Δευτέρα, προσκαλώ όλους τους Βου-
λευτές της Θεσσαλονίκης να έρχεστε στο µετρό της Θεσσαλο-
νίκης και στα εργοτάξια και στα καταστήµατα µαζί, γιατί εγώ
πήγαινα και σαν αντιπολίτευση και πηγαίνω και τώρα στους κα-
ταστηµατάρχες! Αύριο το πρωί σας καλώ να πάµε στους κατα-
στηµατάρχες µαζί, προκειµένου να συζητήσουµε τα προβλήµατά
τους.

Και θα σας πουν οι ίδιοι τι γινόταν µέχρι τις εκλογές και πώς
τους αντιµετώπιζε. Μπορώ να σας τα δώσω όλα, όπως και τα δη-
µοσιεύµατα και τα έγγραφα. Σκαιότατα τους αντιµετώπιζε η προ-
ηγούµενη διοίκηση του µετρό και η προηγούµενη πολιτική
ηγεσία. Ούτε τους αναγνώριζε ούτε συνοµιλούσε µαζί τους.
Απευθυνθείτε στον κ. Ζορµπίδη, τον Πρόεδρο του Επαγγελµατι-
κού Επιµελητηρίου, για να σας το πει. Θα σας πει για το πώς χει-
ριζόσασταν τα θέµατα. Δεν έχω, όµως, το χρόνο. Θέλω να τα
αφήσω αυτά και να πάµε µπροστά. Λύσαµε πολλά προβλήµατα,
αλλά υπάρχουν πολλά και πρέπει να τα λύσουµε. Και σας κα-
λούµε να συνεργαστείτε. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πότε τελειώνει; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ο κ. Ρέππας είπε µε πολλή σαφήνεια ότι η
πρώτη γραµµή τελειώνει στο τέλος του 2014, αρχές 2015. Η δεύ-
τερη γραµµή προς την Καλαµαριά θα τελειώσει στο τέλος του
2015. Και η δηµοπράτηση προς τη Σταυρούπολη-Ευκαρπία θα
γίνει το 2013. Αυτός είναι ο σχεδιασµός. 

Και από το Σεπτέµβρη παρουσιάσαµε και καταθέσαµε …
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πόσο θα στοιχίσει; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Λιγότερα απ’ ότι ο προϋπολογισµός. Λιγό-
τερα! Μάγος δεν είµαι. Αν είστε εσείς, µπορείτε να το πείτε εσείς.
Δεν είµαι µάγος για να µπορώ να πω από τώρα πόσο ακριβώς θα
κοστίσει. Εκτός κι αν το θεωρείτε πολύ έξυπνο αυτό. Πάντως,
σας δηλώνω ότι θα κοστίσει λιγότερα από τη σύµβαση. Και αν
θέλετε, ελάτε να σας το αποδείξουµε και συγκεκριµένα. Λιγό-
τερα από τη σύµβαση. 

Κύριε Κεφαλογιάννη, καµµία πρόσθετη εργασία. Να είστε βέ-
βαιος γι’ αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Όσον αφορά τώρα τον επανασχεδιασµό της πρώτης γραµµής,
εδώ είχε γίνει ένα λάθος από την αρχή. Ο σχεδιασµός ήταν µόνο
στα όρια του Δήµου Θεσσαλονίκης. Και αν δείτε το χάρτη, θα
δείτε πώς καταλήγει το µετρό. Καταλήγει στο πουθενά. Γι’ αυτό,
άλλωστε, έχει και τα προβλήµατα. Διότι δεν γινόταν από την αρχή
ένας ολοκληρωµένος σχεδιασµός. 

Και τώρα εγώ χαίροµαι που άκουσα και εσάς και τους Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας ότι συµφωνείτε πως πρέπει να είναι
ενιαία η γραµµή. Θα γλιτώσουµε πάνω από 200 εκατοµµύρια από
τη σύµβαση. Δεν πρέπει να τα γλιτώσουµε; Δεν πρέπει να τα δώ-
σουµε για τη γραµµή Πανεπιστήµιο-Τούµπα-Χαριλάου-Νέα Ελ-
βετία; Δεν πρέπει να καλύψουµε στη Θεσσαλονίκη και τη δυτική
πλευρά της πόλης µε δεύτερη γραµµή και µέχρι το αεροδρόµιο;
Αυτό είναι το σχέδιό µας, τα τριάντα τρία χιλιόµετρα. Δεν θα το
ολοκληρώσουµε όλο εµείς. Όµως, είµαι βέβαιος ότι το βάζουµε
σε ένα καλό δρόµο. Όποιος είναι κυβέρνηση αύριο είτε είµαστε
εµείς είτε είναι άλλοι, όποιοι άλλοι, Υπουργοί, δήµαρχοι, περιφε-
ρειάρχες, είµαι βέβαιος ότι πάνω σ’ αυτό το δρόµο θα κινηθούν,
γιατί αυτό χρειάζεται η Θεσσαλονίκη. 
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Παρουσιάσαµε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο, το οποίο δεν είναι
για διακωµώδηση, από τις αρχές του Σεπτέµβρη µε τον κ. Ρέππα,
το οποίο συγκρότησαν ειδικοί επιστήµονες -και ιδιαίτερα έγκυροι
επιστήµονες-αντιπροσωπευτικοί όλου του πολιτικού φάσµατος,
αλλά και φορείς της πόλης. 

Αυτό το σχέδιο, λοιπόν, το παρουσιάσαµε και τη διαβούλευση
διαχειρίζεται το ΤΕΕ Κεντρικής Μακεδονίας, Πρόεδρος του
οποίου είναι στέλεχος της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν έχουµε να
κρύψουµε τίποτα. Είναι στο διαδίκτυο. Δεν ανταποκρίθηκε κανέ-
νας από το κόµµα σας. Ζητάµε την άποψή σας και τη θέση σας,
αλλά δεν ανταποκρίθηκε κανείς ποτέ. Σας καλούµε και πάλι να
έρθετε στη δηµόσια διαβούλευση και να συζητήσουµε για την
πόλη, για το παρόν και το µέλλον της. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, θα
πρέπει να κλείσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι δεν θα
κοστίσει ούτε 1 ευρώ παραπάνω. Το έργο θα τελειώσει στο τέλος
του 2014, αρχές 2015. 

Τέλος δέχοµαι αυτό που διάβασε ο κ. Γκιουλέκας. Πράγµατι,
πέρυσι το Μάρτιο είχα πει ότι θα τελείωνε στο πρώτο εξάµηνο
του 2014. Αυτό το έκανα, γιατί ακόµα δεν είχε αλλάξει η διοί-
κηση. Ήταν η δική σας διοίκηση, την οποία πίστευα, γιατί εγώ
νοµίζω ότι το κράτος έχει συνέχεια. Και όταν ανέλαβε η νέα διοί-
κηση και είδαµε ακριβώς πού είναι τα θέµατα και δώσαµε την
ώθηση και τη λύση, δώσαµε αυτές τις ηµεροµηνίες. Μάγοι δεν
είµαστε. Μπορεί να είναι λίγο µπροστά και λίγο πίσω. Θα παλέ-
ψουµε. Και σας καλούµε να παλέψουµε µαζί. 

Εγώ θα είχα να καταθέσω µια σειρά από έγγραφα, όσον
αφορά τη διοίκηση. Τριάµισι χρόνια η διοίκηση ήταν στην Αθήνα.
Έκανα επανειληµµένες ερωτήσεις. Και όχι µόνο η διοίκηση, αλλά
η Διεύθυνση Θεσσαλονίκης ήταν ένα απλό γραφείο, επιβλέπων
µηχανικός έργων δεν υπήρχε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, δεν
έχουµε άλλο χρόνο. Σας παρακαλώ πολύ! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Έκλεισα, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε. 

Η διοίκηση της Θεσσαλονίκης ήταν µόνο ένα γραφείο. 
Και, αν θέλετε, όσον αφορά τα ονόµατα και ποιοι τους προσέ-

λαβαν, µπορείτε να απευθυνθείτε και να τα πάρετε. Εγώ δεν
θέλω να µιλήσω για ονόµατα. Όµως, θα πρέπει να ξέρετε ότι
υπάρχουν πολλές συνωνυµίες µε γνωστούς πολιτικούς της Νέας
Δηµοκρατίας. Δεν θα πω τίποτα παραπάνω. 

Όσον αφορά τώρα τους τρεις συµβούλους…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πείτε κανένα όνοµα! 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Κανένας από τους παρόντες. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Αυτό που κάνετε είναι χειρότερο,

κύριε Υπουργέ! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Να µας πείτε ονόµατα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Δεν θα τελειώσουµε

έτσι, κύριε Υπουργέ! 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Αν τα ζητήσετε, θα τα πάρετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριοι συνάδελφοι,

αυτό είναι καφενείο! Αυτό είναι καφωδείο! Σας παρακαλώ πάρα
πολύ! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Θέλετε να καταγγείλετε τους Υπουργούς της
Νέας Δηµοκρατίας και µου ζητάτε ονόµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Όµως, σας είπα
και από την αρχή ότι όλοι οι συνάδελφοι έκαναν υπέρβαση στο
χρόνο τους, γιατί το µετρό είναι ένα θέµα που µας πονάει. Και
επειδή, όπως καταλαβαίνετε, ανοίγουν κι άλλα θέµατα και έχω
συχνές διακοπές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, µ’
αυτό το είδος της οµιλίας, δεν θα κλείσουµε ποτέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε ότι η οµιλία µου είναι
πάντα ευγενική και ότι είµαι πάντα προσεκτικός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αναφέρεστε όµως,
κύριε Υπουργέ, ονοµαστικά –αν θέλετε να κάνουµε διάλογο και
µαζί- και προκαλείτε διάλογο! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δεν είπα ονόµατα, κύριε Πρόεδρε. Μας προ-
καλούν συνεχώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αυτό δεν ισχύει στον
Κανονισµό της Βουλής, κάτι που, ως παλαιότερος, γνωρίζετε κα-
λύτερα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Μα, αυτό ακριβώς λέω. Με προκάλεσαν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κλείνω, λοιπόν, λέγοντας ότι οι σύµβουλοι
είναι τρεις. Τους δυο τους προσλάβατε εσείς µε πολύ υψηλές
αµοιβές, µε αµοιβές εκατοµµυρίων. Τον έναν τεχνικό σύµβουλο
τον προσέλαβε η ανάδοχος τα προηγούµενα χρόνια. 

Και όσον αφορά το ερώτηµα που αφορά τις µετακινήσεις του
εδάφους και την επικινδυνότητα, θα σας έλεγα ότι πρόκειται για
σοβαρές εταιρείες, οι οποίες έχουν όλη την ευθύνη από την αρχή
της κατασκευής του µετρό!

Φαντάζοµαι ότι εµπιστεύεστε τις επιλογές τις κυβέρνησής σας.
Αυτοί παραµένουν και συνεχίζουν.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Εντάξει, τα βρήκατε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων): Όχι, δεν βρήκαµε τίποτα, γιατί δεν
είχαµε χάσει τίποτα. Δουλεύουµε για να λύσουµε το πρόβληµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καλαφάτη,
πρέπει εγώ σήµερα να κάνω το ρόλο του κακού; Γιατί;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κλείνω λέγοντας µόνο για τον κ. Τιβέριο το
γνωστό Καθηγητή Κλασικής Αρχαιολογίας για τα αρχαιολογικά
θα καταθέσουµε και τις οικονοµικές απολαβές του µε 2.000 ευρώ
µέσω του πανεπιστηµίου. Γι’ αυτό και τα επιταχύναµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Ιωάννη
Μαγκριώτη. 

Ως Αρχηγός κόµµατος ο κ. Καρατζαφέρης θα έχει το λόγο για
να ολοκληρώσει… 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κι εγώ θα
ήθελα το λόγο για να τριτολογήσω. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κι εγώ θα ήθελα να τριτολογήσω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εντάξει, κύριοι συ-
νάδελφοι.

Το λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Η αλήθεια είναι, κύριε Υπουργέ, ότι ο κ.
Σουφλιάς φαντάζει στα µάτια µου περισσότερο σαν Υπουργός
δικός σας παρά της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί δεν αλλάξατε τί-
ποτα του κ. Σουφλιά, αλλά κρατήσατε και τους ανθρώπους του
κ. Σουφλιά, όπως οµολογήσατε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Εργαζόµενοι είναι…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Εργαζόµενοι µε καταβολές των 10 χιλιά-
δων είναι άλλου είδους εργαζόµενοι. Εν πάση περιπτώσει, αυτό
δείχνει ότι υπάρχει ένα ευρύτερο δίκτυο κατανόησης σε αυτό το
Υπουργείο.

Είπατε πριν από λίγο ότι πήγατε και βρήκατε τους καταστηµα-
τάρχες. Πού; Στο σπίτι τους; Γιατί τα µισά µαγαζιά έχουν κλείσει.
Πού τους βρήκατε; Κλείνουν τα µαγαζιά από την Κυβέρνηση σας,
από τα µέτρα. Κλείνουν! Εκτός κι αν πήγατε στο σπίτι του καθε-
νός. Όλοι οι κεντρικοί δρόµοι είναι γεµάτοι ενοικιαστήρια. 

Επιτέλους, πρέπει να καταλάβουµε σε αυτόν τον τόπο ποιο
είναι το ζητούµενο. Το ζητούµενο είναι να σώσουµε την πατρίδα.
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Αυτό είναι το ζητούµενο. Δεν κάνετε τίποτα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση. 

Όταν αλλάζετε κάθε µήνα φορολογικό νοµοσχέδιο –γιατί µι-
λήσατε για τον κ. Παπακωνσταντίνου- ποιος επενδυτής θα έρθει
εδώ; Ποιος θα έλθει εδώ εάν δεν υπάρχει ένα σταθερό πλαίσιο;
Ζητάµε ένα σταθερό φορολογικό πλαίσιο. Μην αλλάζετε κάθε
µήνα φορολογικό νοµοσχέδιο, για να έρθει κάποιος να κάνει, επι-
τέλους, µία επένδυση σ’ αυτόν τον τόπο. Δεν µπορεί κάθε µέρα
να αλλάζετε φορολογικό πλαίσιο. Δεν γίνονται έτσι επενδύσεις.

Πάµε τώρα στο περίφηµο θέµα. Έχετε δίκιο σε ένα θέµα, κύριε
Υπουργέ. Πρέπει να έρχεται στις συζητήσεις και τις διαβουλεύ-
σεις η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Πρέπει να έρχεται. Εµείς
έχουµε έρθει, έχουµε µιλήσει και έχουµε συζητήσει και µαζί σας
και µε τον Υπουργό. Ο µόνος Βουλευτής, από ό,τι µαθαίνω που
έχει καταθέσει σχέδιο µε πενήντα σελίδες στο ΤΕΕ για τη Θεσ-
σαλονίκη, είναι ο ηµέτερος κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης. 

Εν πάση περιπτώσει, δεν πρέπει να αποφεύγουµε το διάλογο.
Κανείς δεν έχασε από το διάλογο. Εάν αυτήν τη στιγµή δεν πάει
το πράγµα, είναι γιατί αρνηθήκατε το διάλογο, όταν θα έπρεπε
γιατί δεν µπορούν µόνοι τους, δεν είναι ικανοί, είναι ανεπαρκείς. 

Οι όποιες δικές σας δυνάµεις και οι όποιες δικές µας δυνάµεις
πρέπει να συνταχθούν για το καλό του έθνους. Δεν υπάρχει άλλη
λύση. Δεν βλέπετε ότι η Ελλάδα δεν τραβάει; Υποχρεούµεθα «να
βάλουµε πλάτη». Εσείς και το ΠΑΣΟΚ φορτώσατε το φορτίο στην
πλάτη του ελληνικού λαού. Εγώ ή το κόµµα µου δεν φορτώσαµε
τίποτα. Μολαταύτα, δέχοµαι να ζευτώ κι εγώ για να βγάλουµε τη
χώρα από εκεί που είναι.

Σας προκαλεί από πάνω εδώ και µία ώρα ο Υπουργός και σας
λέει: «ελάτε να µιλήσουµε, ελάτε για διάλογο». Δεν µπορείτε να
το αρνηθείτε. Πρέπει να πάτε να πείτε µία ιδέα, µισή σκέψη. Εν
πάση περιπτώσει, κάποια πράγµατα που έχω πει εγώ, τα έχουν
υλοποιήσει.

Έρχοµαι στο θέµα, κύριε Υπουργέ… 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Μονόλογο κάνουν. Τι να συζητή-

σουµε κύριε Πρόεδρε; Η κ. Μπιρµπίλη, δεν µας άφηνε να µιλή-
σουµε… 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Πήγαµε για διάλογο στον Πρωθυ-
πουργό και δεν µας µίλησε…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ακούστε να σας πω, κύριε συνάδελφε…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ήταν µία φιέστα φιάσκο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καλαφάτη,

εσείς µας έχετε µάθει σε άλλο ύφος. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, όταν πηγαίνεις σ’ ένα διά-
λογο είναι στο χέρι σου να τον κάνεις διάλογο κι ας θέλουν
µονόλογο. Ελάτε, λοιπόν, να σας τα µάθω, αν θέλετε, αυτά τα
τερτίπια! 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, στο θέµα των διοδίων εί-
πατε για µείωση, κάτι που σας λέγαµε στην Αίθουσα εδώ κι ένα
χρόνο. Εγώ τι σας λέω σήµερα; Κάντε την έκπτωση 50% από τις
κατασκευάστριες εταιρείες και αυτό το 50% αφήστε το από τα
διόδια. Αλλά το 50% που θα εισπράττετε αύριο το πρωί, να το
δώσετε στους µικροσυνταξιούχους. Είναι µία χρυσή ευκαιρία
ανακατανοµής. Να πάτε να δώσετε µερικά σε εκείνους που δεν
µπορούν να ζήσουν µε 500 και 550 ευρώ. Κρατήστε το 50% των
διοδίων, πάρτε το από τις κατασκευαστικές εταιρείες και µοιρά-
στε το στο φτωχό συνταξιούχο. Να υπάρξει ζωή και ελπίδα, να
γίνει ένας ενεργός πολίτης, να µπορεί να πάει να αγοράσει ένα
πουκάµισο, να κινηθεί η αγορά. Για να πάρει από το πουκάµισο
το κράτος το 23%. Εάν δεν το κάνετε, αν δεν κάνετε ενεργούς
τους πολίτες µαταιοπονείτε και πτωχεύετε τη χώρα. 

Κλείνοντας, λέω ότι δεν µπορείτε µόνοι σας. Αν φοβάστε τις
εκλογές –που καλώς τις φοβάστε, γιατί ξέρετε τι θα γίνει- προ-
χωρήστε σε µία ευρύτερη συνεννόηση.Η χώρα πρέπει να φύγει
από το τέλµα. Εσείς δεν µπορείτε να τη βγάλετε. Κάτι, επιτέλους,
πρέπει να γίνει! 

Εάν δεν ακούτε την πρότασή µου, ακούστε τον ελληνικό λαό
που το ζητάει και θα το επιβάλει, εν τέλει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Καρατζαφέρη. 
Κύριοι συνάδελφοι, θα λάβει το λόγο ο κ. Κεφαλογιάννης, ενώ

έπρεπε να τον είχατε λάβει πριν, ως τριτολογία. Δεν είναι ευθύνη
του Προεδρείου. 

Κύριε Υπουργέ, θα κλείσετε εσείς τη συνεδρίαση, αφού µιλή-
σει για ένα λεπτό και ο κ. Τζέκης. Θερµή παράκληση να τηρή-
σουµε τους χρόνους. 

Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Ο κύριος Υπουργός όντως προσπάθησε να δώσει κάποιες

απαντήσεις. Πραγµατικά, εντυπωσιάστηκα από τη θέση σας, ότι
το έργο του µετρό της Θεσσαλονίκης θα κοστίσει λιγότερο από
το συµβατικό έργο. Αυτό είναι πρωτοφανές έργο για την Ελλάδα. 

Ο µόνος λόγος για τον οποίο µπορεί να κοστίσει λιγότερο από
το συµβατικό έργο είναι γιατί στο µνηµόνιο υπογράψατε ότι το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων µειώνεται κατά 500 εκατοµ-
µύρια ευρώ κάθε χρόνο µέχρι το 2015. Γι’ αυτό κάναµε και την
επερώτηση αυτή. 

Ένας από τους βασικούς λόγους για τους οποίους κάναµε την
επερώτηση είναι αν θα αλλάξει το συµβατικό έργο, δηλαδή αν
θα µειώσετε τους αριθµούς, αν θα µειώσετε τα χιλιόµετρα, αν
δεν κάνετε τα παρκινγκ και το σταθµό µετεπιβίβασης. Αυτά µας
ενδιαφέρουν. Αν δηλαδή µας πείτε ότι το έργο δεν θα στοιχίσει
1 δισεκατοµµύριο 800 εκατοµµύρια και κόψετε τα µισά χιλιόµε-
τρα, τι να το κάνουµε; Κολοβό θα είναι το έργο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Πόσο είπατε ότι θα κοστίσει τελικά το µετρό
της Θεσσαλονίκης;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα κοστίσει 1 δισεκατοµ-
µύριο 100 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτός ήταν ο αρχικός προϋπολο-
γισµός. Εσείς µας είπατε ότι θα στοιχίσει λιγότερο. Αυτό µας
είπατε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δεν το ξέρω. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα ισχύσουν αυτά που
έχουµε ψηφίσει στη Βουλή για το µετρό; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δεν ψηφίσαµε στη Βουλή. Είναι µε κλασική
σύµβαση δηµοσίου έργου. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Με σύµβαση µέσα στο
πλαίσιο του νόµου για τα µεγάλα έργα, που και εσείς ψηφίσατε. 

Αφού, λοιπόν, τα ψηφίσατε ως αρχή, αφού αυτό έγινε µέσα σε
αυτό το πλαίσιο, αφού έχουµε ένα συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα και ένα συγκεκριµένο προϋπολογισµό και αφού µας εί-
πατε πώς θα εξελιχθούν αυτός ο προϋπολογισµός και αυτό το
χρονοδιάγραµµα, το συµβατικό έργο θα είναι το ίδιο; Και σε αυτό
θέλουµε µία απάντηση. 

Τώρα υιοθετείτε κάποιες θέσεις του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού και κάποιες θέσεις της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί δεν ψά-
χνετε συναίνεση. Ψάχνετε συνενοχή. Όµως, εγώ χάρηκα που ο
Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, µιλώντας για τον
οδικό χάρτη, άφησε να εννοηθεί ότι αυτό το επικαιροποιηµένο
µνηµόνιο θα το καταψηφίσει . Αυτό είναι πολύ σηµαντικό. 

Σας καλωσορίζουµε στη γειτονιά! Δίπλα στην «πολυκατοικία»
ένα όµορφο κουκλόσπιτο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού! 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τηρήσατε το χρόνο,

κύριε Κεφαλογιάννη. 
Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει τώρα

το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Προεκλήθην από τον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε Πρόεδρε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Με συµπάθεια και αγάπη,
κύριε Πρόεδρε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ακούστε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρό-
σωπε. 

Πέρυσι το µνηµόνιο ήταν απαραίτητο, γιατί εσείς είχατε φορ-
τώσει 130 δισεκατοµµύρια χρέος και εκείνοι το πρώτο οκτάµηνο
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δεν έλυσαν το πρόβληµα, από την πρώτη µέρα, για να φθάσουµε
στο αδιέξοδο. 

Η Ελλάδα πτώχευε. Εµείς είµαστε ένα πατριωτικό κόµµα. Δεν
θα επιτρέπαµε ποτέ να συµβεί αυτό και δώσαµε ευκαιρία στην
Ελλάδα να προχωρήσει. Έντεκα µήνες δεν µπόρεσε να εκµεταλ-
λευτεί αυτήν την ευκαιρία κατά καµµία έννοια το ΠΑΣΟΚ. Έκανε
ακριβώς ό,τι έλεγε η τρόικα. Δεν έκανε ό,τι έπρεπε να κάνει, κατά
το συµφέρον της Ελλάδος. 

Ως εκ τούτου, λοιπόν, δεύτερη ευκαιρία σε ανθρώπους που
απέτυχαν εγώ δεν δίδω!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα τέσσε-
ρις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυ-
µνάσιο Ελευθερίου Κορδελιού Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Για την ιστορία, επειδή το συνηθίζω, θα σας πω –αν δεν το ξέ-
ρετε ήδη- ότι το Κορδελιό, που ήταν µια πολύ ωραία παραλία
έξω από τη Σµύρνη, έχει το όνοµά του από τον Λεοντόκαρδο -
ετυµολογικά προέρχεται από το «cor», που σηµαίνει καρδιά και
το «lion», που σηµαίνει λιοντάρι- ο οποίος, κατά το µύθο, κατά
τις σταυροφορίες είχε προσαράξει εκεί. 

Καλωσορίσατε και πάλι!
Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Τζέκης, Βουλευτής Β’ Θεσσαλονί-

κης, για ένα λεπτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο κύριος Υφυπουργός απευθύνθηκε στους Βουλευτές της

Νέας Δηµοκρατίας και τους προκάλεσε να καταθέσουν επερώ-
τηση για τις συµβάσεις παραχώρησης του µετρό Θεσσαλονίκης
για το 2007, αφήνοντας υπονοούµενα ότι εκείνες οι συµβάσεις
περιέχουν στοιχεία που πρέπει να τα δούµε.

Και εµείς, λοιπόν, καλούµε την Κυβέρνηση να καταθέσει στη
Βουλή όποια στοιχεία κι αν έχει, για να πληροφορηθούµε αυτό
το οποίο προκάλεσε τη Νέα Δηµοκρατία, λέγοντας «καταθέστε
αν τολµάτε επερώτηση γι’ αυτές τις συµβάσεις».

Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι τέτοιου είδους συµβάσεις είχαν
υπογραφεί και για την Αττική Οδό και για το αεροδρόµιο «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος» και για τη σύνδεση Ρίο-Αντίρριο. Γνωρίζουµε
πολύ καλά ότι αυτές οι συµβάσεις είναι προσαρµοσµένες να υπη-
ρετούν τα συµφέροντα των µεγάλων κατασκευαστικών εται-
ρειών. Είναι επόµενο –γιατί ακούστηκε κι αυτό- να υπάρχουν
έντονοι ανταγωνισµοί για το ποιος θα πάρει ποιο έργο.

Άρα, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι ξεκάθαρο ότι
αυτές οι πολιτικές που ακολουθήθηκαν, θα έχουν τα γνωστά
αποτελέσµατα. Γι’ αυτό και αποφεύγουν την ίδρυση ενός εθνικού
φορέα κατασκευών, που µπορεί, πραγµατικά, να λύσει πολλά
προβλήµατα. Εξάλλου, όταν έγινε το οδικό δίκτυο -και το γνωρί-
ζετε πολύ καλά- δεν υπήρχαν µεγάλοι κατασκευαστικοί όµιλοι.
Ξέρουµε πολύ καλά πώς έγιναν εκείνοι οι δρόµοι για να διασυν-
δέονται οι πόλεις, τα χωριά κ.λπ. Άρα, ένα µέτρο εδώ µε αυτούς
τους οµίλους, στοιχίζει δεκαπλάσια απ’ ό,τι µπορεί να κατα-
σκευαστεί στην πραγµατικότητα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Τζέκη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για να κλείσει τη συζήτηση

της επερώτησης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως, κάποια στιγµή µόνο για το µετρό Θεσσαλονίκης δεν

συζητούσαµε εδώ. Αυτό έχει τη σηµασία του. Οι πολιτικές εξελί-
ξεις είναι έντονες και γρήγορες. Εγώ θα επικεντρωθώ και πάλι
στο θέµα του µετρό.

Θα ξαναπώ ότι καλώ τους συναδέλφους όλων των κοµµάτων
–όπως το έκανα από την πρώτη στιγµή- κάθε πρώτη Δευτέρα του
µήνα να βρισκόµαστε µε τη διοίκηση του µετρό, µε τους εργα-

ζόµενους, τους καταστηµατάρχες -εγώ το κάνω πιο συχνά και
από υποχρέωση- για να συζητάµε τα προβλήµατα, να δίνουµε
λύσεις, να βοηθάτε, να γνωρίζετε τις ηµεροµηνίες, τα γεγονότα,
τις εξελίξεις.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Πείτε µας συγκεκριµένη ηµεροµη-
νία και ώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δευτέρα πρωί στις 11.00’. Είστε ήδη καλεσµέ-
νοι και εγγράφως και τηλεφωνικώς. Εκεί θα ανακοινώσουµε τις
προτάσεις µας και για τα καταστήµατα, γιατί έχουν γίνει τρεις
συσκέψεις και οµάδες δουλειάς…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Κύριε Καλαφάτη, είχατε λάβει πρόσκληση
από το τεχνικό επιµελητήριο στις αρχές Σεπτέµβρη, για να δείτε
το σχέδιο για όλη την πόλη –και για τους δακτυλίους και για τους
περιφερειακούς δρόµους και για το µετρό- και δεν ήρθατε. Από
τότε σας έχει ζητήσει η Κυβέρνηση, σας έχει ζητήσει το τεχνικό
επιµελητήριο –που ο πρόεδρός του είναι στέλεχός σας- σας
έχουν ζητήσει Βουλευτές και κόµµατα, να κάνετε προτάσεις…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Στο µνηµόνιο δεν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, κύριε

Καλαφάτη! Μην ανοίξουµε νέο κύκλο συζητήσεων.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Απευθύνεται σε µένα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ

πάρα πολύ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Έχουµε δώσει τρεις παρατάσεις µήπως και
καταθέσετε προτάσεις.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Στο ρυθµιστικό σχέδιο…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Εγώ θα σας καλώ συνεχώς, γιατί είµαι βέ-
βαιος ότι αγαπάτε τη Θεσσαλονίκη και θέλετε και εσείς να γίνουν
αυτά τα έργα. Αλλά ελάτε να δουλέψουµε ουσιαστικά. Εµείς δεν
έχουµε τίποτα να κρύψουµε από σας, γιατί είναι της πόλης έργα.
Όπως είπα νωρίτερα, ελάτε να συζητήσουµε και το χρονοδιά-
γραµµα και το κόστος. Όλοι µαζί πρέπει να το κάνουµε. Φθάνουν
αυτά τα πυροτεχνήµατα. Είναι διαχρονικό το λάθος, απ’ όλες τις
κυβερνήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,
έχετε ένα λεπτό να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ναι, αλλά κύριε Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Γίνεται διάλογος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Δεν τον κάνω εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι ένας κύκλος

ατέρµονος πλέον.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Αναφέρεστε συνέχεια στη µείωση του φυσι-
κού αντικειµένου. Να σας πω ότι δεν µιλάµε για µείωση φυσικού
αντικειµένου, κύριε Κεφαλογιάννη. Προσκαλώ και εσάς –επειδή
δείξατε ενδιαφέρον- στις συσκέψεις. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαρίστως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Είµαι βέβαιος ότι θα βοηθήσετε.
Μιλήσατε για πάρκινγκ. Πουθενά δεν υπήρχε σχεδιασµός πάρ-

κινγκ. Υπάρχει ένα µνηµόνιο µε το πανεπιστήµιο για δύο πάρκινγκ
στο πανεπιστήµιο. Έχω εδώ την επιστολή του κ. Μάνθου δύο
χρόνια µετά, το 2006.

Τον κ. Μάνθο τον ξέρετε, πρύτανης τότε και υποψήφιος δηµο-
τικός σύµβουλος µε τον κ. Γκιουλέκα. Ο κ. Μάνθος καταγγέλλει
την κυβέρνησή σας και την διοίκησή σας, που δύο χρόνια το µνη-
µόνιο αυτό ούτε καν το βγάλατε από το συρτάρι. Ελάτε τη Δευ-
τέρα. Δουλέψαµε συστηµατικά µε την διοίκηση και µε τον κ.
Μάνθο και µε τη νέα διοίκηση του πανεπιστηµίου ...

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τώρα έχουµε 2011. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Δουλέψαµε, προετοιµάσαµε και θα ανακοι-
νώσουµε πώς θα γίνουν τα δύο παρκινγκ του πανεπιστηµίου.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος χρόνου, κύριε
Υφυπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Όπως επίσης, και µε το Δήµο Θεσσαλονίκης
για άλλα πάρκινγκ …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος χρόνου!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Για τις συµβάσεις παραχωρήσεις –έφυγε ο κ. Τζέκης- εµείς την

άλλη βδοµάδα µετά το Πάσχα θα τις φέρουµε στην αρµόδια επι-
τροπή για να τις συζητήσουµε, γιατί, πράγµατι, είναι ουσιαστικά
θέµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό κ. Ιωάννη Μαγκριώτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ενηµερωθείτε σχετικά µε την

εγγραφή σε ειδική ηµερησία διάταξη της συζήτησης της κατα-
τεθείσας πρότασης για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για προκαταρκτική εξέταση που ανακοινώθηκε προ-
ηγουµένως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε
η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 36/21/17-3-2011 επίκαιρης επε-
ρώτησης των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε

το µετρό της Θεσσαλονίκης.. 
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της

Πέµπτης 10 Μαρτίου 2011 και της Πέµπτης 17 Μαρτίου 2011 το
απόγευµα και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Πέµπτης 10 Μαρτίου 2011 και της Πέµπτης 17 Μαρτίου
2011 το απόγευµα επικυρώθηκαν.

Κύριε Υπουργέ, να πω επειδή έχω λίγο χρόνο ότι µπαίνει η
άνοιξη και η Ελλάδα γιορτάζει την άνοιξη. Ανέφερα το όνοµα του
Λευτέρη Πετρούνια, που πήραµε το χάλκινο στο ευρωπαϊκό πρω-
τάθληµα µε την ελπίδα …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Δύο χάλκινα πήραµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ναι, δύο χάλκινα. 
Ήταν ο πρώτος, αλλά λόγω της απεργίας δεν το άκουσε κα-

νείς. Η Ελλάδα θα ξαναγίνει πρωταθλήτρια. Η Ελλάδα γιορτάζει
την άνοιξη και αυτό θέλω να είναι το κλείσιµο αυτής της Παρα-
σκευής πριν από το Πάσχα του 2011. 

Χρόνια πολλά! 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Δευτέρα 2 Μαΐου 2011, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επερώτησης,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.
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